
Poneđeljak, 3. maj 2021. | Podgorica, Crna Gora | Godina LXXVII/Broj 19920 | Prvi broj izašao je 24. oktobra 1944. u Nikšiću | � pobjeda.me | Cijena 0,70 eura

Rukometaši Crne Gore obezbijedili plasman 
na Evropsko prvenstvo 2022. godine STAV

U Crnoj Gori se još ne razmišlja o 
uvođenju treće doze Sinofarm vakcine

Izričita zabrana 

Novi sojevi „traže“ 
dodatnu dozu?

POVODI: Političke izjave predstavnika Vlade 
kontraproduktivne za ekonomski razvoj

RAZGOVOR: Dr Majkl Halcel, profesor na Institutu za spoljnu 
politiku Univerziteta „Džon Hopkins“ u Vašingtonu

Bajden neće 
sarađivati sa 

vladom čiji članovi 
poriču genocid u 

Srebrenici
RAZGOVOR: Genci Nimanbegu, poslanik Albanske liste

STR. 2.i 3.

Predsjednik Krivokapić, 
de� nitivno, ne smije 
potpisati u ime države 
Crne Gore takozvani 
temeljni ugovor sa 
Srpskom pravoslavnom 
crkvom   
Piše: Rajko CEROVIĆ 

STR. 9.
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Karakter 
litija bio je 
antizapadni,  
anticrnogorski, 
antisrpski i – 
proruski   

INTERVJU: Nikola Samardžić, profesor 
Filozofskog fakulteta u Beogradu

STR. 10 i 11.

STR. 7.

SrebreniciSrebrenici

Zapaljiva retorika ne 
promoviše Crnu Goru

STR.  4. i 5.

Majkl Halcel

Javno otvaranje pitanja o teškoćama servisiranja prve rate 
kineskog kredita, usred Brisela, sredinom maja, a bez prethodnih 
bilateralnih pregovora sa Kinezima, poslalo jednu dosta 
zbunjujuću poruku svim stranama - kazala je Gordana Đurović

,,Lavovi“ 
ponovo dio elite

STR. 18.  

Ako Krivokapić ne želi da očisti proruske zvaničnike iz Ministarstva 
odbrane, NATO će biti primoran da uskrati pristup Crnoj Gori određenim 
obavještajnim podacima saveza. Takav korak bi bio za žaljenje, ali u 
prošlosti je preduzet nekoliko puta - padaju mi na pamet režim grčkih 
pukovnika 1967- 74. i ljevičarska portugalska vlada 1975. godine. U oba 
slučaja kada su izglasane nove demokratske administracije, razmjena 
obavještajnih podataka unutar saveza je nastavljena – kaže Halcel STR. 3. 

Izvršna 
vlast šalje 
poruku 
dijaspori 
da je 
nepoželjna
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PODGORICA – Vlada pred-
laganjem promjena Zakona 
o registru prebivališta i bo-
ravišta i izmjena kriteriju-
ma za sticanje crnogorskog 
državljanstva šalje nedemo-
kratsku poruku dijaspori da 
je nepoželjna - ocijenio je u 
inter vjuu Pobjedi Genci Ni-
manbegu, poslanik Alban-
ske liste.
Nimanbegu je ocijenio i da 
su rezultati Vlade nevidljivi, 
osim kada se radi o nesnala-
ženju u raznim oblastima, te 
da neusvajanje budžeta do 
maja zaslužuje osudu svih.
POBJEDA: Iz opozicije 
dolaze kritike na račun 
rada Skupštine, da ona ne 
obavlja svoju aktivnost 
zbog blokade unutar veći-
ne, da desetine zakona če-
kaju, a još nije na dnevnom 
redu ni smjena Leposavi-
ća... Kako to komentariše-
te?
NIMANBEGU: Blokada ra-
da parlamenta najbolje osli-
kava odnose unutar većine. 
Skupština je u blokadi zbog 
međusobnih ucjenjivanja 
partija koje su na vlasti. Oni 
imaju istu politiku samo ka-
da je potrebno kritikovati 
prethodnu vlast. Oni na bu-
dućnost  Crne Gore ne gle-
daju isto, nemaju iste ciljeve, 
te stoga svaka odluka Vlade 
je kritikovana i od opozicije 
i od vladajućih partija. Do-
duše, partije koje su glasale 
ovu većinu sve ovo gledaju 
kao na nešto privremeno, te 
pozicioniraju svoje politike 
kao da će već sjutra mijenjati 
personalni sastav Vlade.
POBJEDA: Kako ocjenju-
jete dosadašnji rad Vlade? 
NIMANBEGU: Vlada Crne 
Gore, izabrana 4. decembra 
2021. godine, nametnuta je 
parlamentarnoj većini ko-
ja je nevoljno pristala na to. 
Znamo da samo četiri posla-
nika imaju člana Vlade, dok 
ostalih 37 nemaju. Ovakva 
činjenica dovodi do toga da 
sada imamo jedan odnos 
ucjenjivanja kada se radi o 
glasanju u Skupštini, te ima-
mo blokiran rad Skupštine 
Crne Gore u prvih sedam 
mjeseci od stvaranja te ve-
ćine. 
Ovakva rješenja, bazirana 
naravno na populizmu i bez 
jasne političke poveznice, 
dovode do brojnih kriza, 
afera i poruka koje članovi 
Vlade šalju javnosti. Tako da 
i dosadašnji rezultati Vlade 
su nevidljivi osim kada se 
radi o nesnalaženju u broj-
nim oblastima. Neusvajanje 
budžeta do maja je nešto 
što zaslužuje osudu svih. 
Budžet se ne usvaja jer je 
i politika Vlade nekoordi-
nisana sa parlamentarnom 
većinom. Ako je predsjednik 
Vlade kritikovan zbog svo-
jih stavova od samih lidera 
te većine, prvenstveno DF-a, 

dovoljno govori o dosadaš-
njem radu.
P O B J E DA :  Hoće li  se 
prevazići kriza izazvana 
prijedlogom premijera 
Zdravka Krivokapića za 
razrješenje ministra Le-
posavića zbog njegovog 
negiranja genocida u Sre-
brenici? Može li doći do 
pada Vlade zbog nepre-
mostivih razlika unutar 
većine?
NIMANBEGU: Kriza nasta-
la izjavom ministra Leposa-
vića neće nikada biti preva-
ziđena, jer je to kriza koja 
nije stvorena u samoj Vladi 
i vladajućoj većini, već je to 
jedan ideološki stav koji je 
povezan sa političkim ideo-
loškim stavovima oko ratne 
prošlosti u bivšoj SFRJ. Ona 
dotiče i odnose unutar Crne 
Gore, i u BiH, a sljedstveno, i 
Kosovu.
Bez obzira na to da li će bi-
ti smijenjen Leposavić, ili 
Krivokapić, tj. Vlada, taj ide-
ološki jaz će se produbiti i u 
samom društvu. Kao prilog 
tome imamo potvrdu kod 
iskaza potpredsjednika par-
lamenta (Strahinje) Bulajića 
koji je još negativnije od sa-
mog Leposavića rekao: „To 
što je rekao Leposavić misle 
svi glasači koalicije Za bu-
dućnost Crne Gore“. Užasno 
i krajnje razočaravajuće. 
Ne očekujem pad Vlade 
zbog ovih pitanja. Očekujem 
pokušaj rekonstrukcije Vla-
de iz razloga koje sam naveo. 
Nije prirodno da 90 odsto 

vladajuće većine nema čla-
nova u Vladi.
POBJEDA: Kako komen-
tarišete prijedlog zakona 
o registru prebivališta i 
boravišta, kojim se uvodi 
obaveza da se oni koji žive 
u inostranstvu odreknu 
prebivališta u Crnoj Gori, 
kao i namjeru Vlade da iz-
mijeni kriterijume za sti-
canje državljanstva? Šta 
to znači za dijasporu, koji 
su ciljevi Vlade?
NIMANBEGU: Nacrtom 
zakona o registrima prebiva-
lišta i boravišta namjera da 
se administrativnom odlu-
kom odjavi, a zatim ponovo 
prijavi prebivalište ima veze 
ne sa navodnim regulisa-
njem izbornih lista, već  je 
to inicijativa sa još proble-
matičnijom namjerom, a u 
vezi sa situacijom u kojoj se 
nalazi naša dijaspora, ili čak 
građanima u kratkom roku 
od jedne godine onemogući 
da se ponovo registruju. 
Rezultat toga bilo bi oduzi-
manje prava glasa. Slična ak-
tivnost u Sloveniji, odjavom 
prebivališta olovkom, deve-
desetih godina, rezultirala je 
odlukom protiv Slovenije na 
Međunarodnom sudu prav-
de u Strazburu i pokazalo se 
da je povezana sa namjerom 
oduzimanja državljanstva. 
Takođe, planiranom izmje-
nom Uredbe o zakonitom 
boravku dovelo bi do „olak-
šanog“ davanja crnogorskog 
državljanstva hiljadama 
osoba, a to bi imalo negativ-
ne posljedice na birački spi-
sak i u ovoj polarizovanoj si-
tuaciji u Crnoj Gori sigurno 
će podići konflikte unutar 
društva na neželjeni nivo, 
čemu svjedočimo ovih dana.  
Da ovdje, moguće, postoji 
namjera usmjerena prven-
stveno prema albanskoj di-
jaspori i drugim manjinama, 

podsjeća nas višegodišnja 
retorika većeg dijela neka-
dašnje opozicije a sadašnje 
pozicije, gdje su i za referen-
dum ili za rezultate izbora 
krivili „fantomske birače“ 
iz reda manjina. Optužbe 
usmjerene o neregularnosti 
glasača iz redova manjina 
indirektno shvatamo i kao 
znak neprihvatanja crno-
gorske nezavisnosti i danas. 
Na ovaj način Vlada, kada 
predlaže ovakve promjene, 
šalje nedemokratsku poruku 
dijaspori da je nepoželjna.
POBJEDA: Kako gledate 
na izmjene Zakona o tuži-
laštvu koje će biti na dnev-
nom redu 11. maja?
NIMANBEGU: Treba če-
kati mišljenje Venecijanske 
komisije. Po meni, jasno je 
da se u većem dijelu ove ve-
ćine nema dovoljno demo-
kratskog duha da se poštuju 
međunarodne preporuke i 
obaveze. Sama izjava da je 
Crna Gora spržena zemlja se 
iskorišćava od vladajuće ve-
ćine u Crnoj Gori da opravda 
svaku svoju političku aktiv-
nost i namjeru. Čak kada su 
te aktivnosti u suprotnosti 
sa ustavnim odrednicama o 
nezavisnom tužilaštvu. Isti-
čem da su promjene u tuži-
laštvu neophodne, ali bez 
urušavanja institucija. Kako 
je moguće da tužilaštvo apri-
ori odluči da Abazović „nije 
bio poslanik“ kod afere ,,21 
milion“, ili kada mog kolegu 
Đeljošaja i njegove saradni-
ke optuži na „pozivanja na 
otpor“. To su jasni razlozi za 
promjene u tužilaštvu. Sada 
se pokazuje da je moja i od-
luka Đeljošaja iz 2014. da ne 
podržimo izbor za VDT bila 
ispravna. Ipak, ističem, nije 
sve u Crnoj Gori „korumpi-
rano“ i ,,nesposobno“, pa ni 
u tužilaštvu. Vladajuća ve-
ćina koristi tu retoriku da bi 

INTERVJU: Genci Nimanbegu, poslanik Albanske liste

PODGORICA – Ervin Ibra-
himović, šef poslaničkog 
kluba Bošnjačke stranke, 
ima najveću podršku član-
stva da bude izabran za 
predsjednika partije na 
predstojećem Kongresu – 
saznaje Pobjeda.

- Ibrahimović je dobio jedno-
glasnu podršku stranačkih od-
bora glavnog grada, Berana, 

Bijelog Polja, Rožaja, Gusinja i 
Petnjice da bude kandidat za 
predsjednika partije na pred-
stojećem Kongresu – kazao je 
izvor Pobjede iz Bošnjačke 
stranke.
Nastavlja se procedura izbora 
kandidata za partijskog lidera, 
delegata za Kongres i kandida-
ta za Glavni odbor. Kongres će 
biti održan u drugoj polovini 
maja. I. K.

Izvršna vlast 
šalje poruku 
dijaspori da 
je nepoželjna
Kada je u pitanju zastupljenost manjina u 
državnim organima, situacija je sada lošija 
nego ranije. Mi smo dokaz da Vlada nije htjela 
manjine – kaže Genci Nimanbegu. Ocijenio je 
i da su promjene u tužilaštvu neophodne, ali 
bez urušavanja institucija

POBJEDA: Bili ste član prethodnog Odbora za reformu 
izbornog zakonodavstva, koji je neslavno završio rad. 
Kao član i novog odbora, šta ovoga puta očekujete od 
tog tijela?
NIMANBEGU: Na rad u samom Odboru gledam kao na još 
jedan pokušaj usaglašavanja izbornog zakonodavstva. Do 
sada bilo je bar dva usaglašavanja, 2011. godine kada nam 
je oduzeta posebna izborna jedinica, te je zastupanje Alba-
naca smanjeno u parlamentu, i 2014. godine, kada je pored 
izbornog zakonodavstva izmijenjen čak i Ustav.
Teško će biti da se sada usaglase stavovi, jer je u društvu 
velika polarizacija. Te izmjene mogu biti samo kozmetičke, 
samo puko uvrštavanje nekih preporuka OEBS-a i ODIHR-a.

Očekujem samo 
kozmetičke izmjene

Skupština je u blokadi zbog 
međusobnih ucjenjivanja partija 
koje su na vlasti. Oni imaju istu poli-
tiku samo kada je potrebno kritiko-

vati prethodnu vlast. Oni na budućnost  Crne 
Gore ne gledaju isto, niti imaju iste ciljeve - 
rekao je Genci Nimanbegu

Opštinski odbori Bošnjačke stranke sprovode 
proceduru uoči Kongresa

Ibrahimovića 
predlažu za 
predsjednika BS

Patriotske auto-kolone i juče širom gradova

„Nastavljamo, 
sa još više žara“

„Barjak u ruke za jedinu Crnu Goru“

Ervin Ibrahimović

PODGORICA – Auto-kolone građana koji traže ostavku Vla-
de Crne Gore i juče su organizovane u više gradova.
U Podgorici su učesnici auto-kolone u vožnju ulicama grada kre-
nuli iz naselja Zabjelo kod grafita Krsta Popovića.Auto-kolona u 
Podgorici krenula je pred Bemaks arenu da pozdravi rukometaše, 
koji su se plasirali na Evropsko prvenstvo, ali je policija bila bloki-
rala put prema Sportskom centru ,,Morača“.
- Crnogorske auto-kolone nijesu ni odgođene ni otkazane. Na-
stavljaju, sa još više žara. Nećemo odustati, pogotovo ne u ovom 
izrazito bitnom i važnom trenutku po budućnost naše domovine 
i potomaka. Ovo nema ni političku, ni stranačku, ni partijsku po-
zadinu. Pozadina svega je otpor crnogorskog naroda (svih vjera) 
koji ne želi da baštini život pod plaštom fašizma – poručili su rani-
je učesnici auto-kolona.
Pozvali su građane da proslave Vaskrs, „a onda barjak u ruke, sa 
braćom i sestrama, rame uz rame, za jedinu Crnu Goru“.
Auto-kolone ni juče nijesu prošle bez incidenata. U Podgorici kod 
Ekonomske škole kolona je kamenovana, a informaciju o tome 
objavio je na Tviteru potpredsjednik LP Jovo Rabrenović.
- Na najveći hrišćanski praznik Uskrs podržavaoci nove vlasti sa 
majicama Srbija kamenjem od,,kile“ zasipaju patriote i rodoljube 
samo zato što vole i poštuju svoju zemlju i sve njene građane. Na 
dobro vam se vraćalo. Ko nas kamenom mi njega hljebom - obja-
vio je Rabrenović. I.K.
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ostvarila svoj politički uticaj 
na pojedine grane vlasti.
P OB JEDA:  Ranije ste 
isticali da zastupljenost 
manjinskih partija u dr-
žavnim organima nije na 
zadovoljavajućem nivou. 
Kakva je sad situacija? 
Krivokapić je najavio mo-
gućnost rekonstrukcije 
Vlade. Očekujete li ovoga 
puta poziv?
NIMANBEGU: Situacija je 
sada još i gora nego ranije. 
Na eventualni poziv Krivo-
kapića će biti teško odgovo-
riti pozitivno, posebno ako 
se zna da je njihov raniji po-
ziv bio samo protokolarni i 
neiskren. Albanska lista je 
imala snagu da pozitivno od-
govori, ali Vlada nije htjela 
da imamo korektivnu ulogu 
u Vladi i stoga nijesmo dobi-
li bilo koji odgovor od njih. 
Mi smo dokaz da Vlada Cr-
ne Gore nije htjela manjine. 
Naše učešće u pregovorima 
je dokaz da želimo da odgo-
vorno predstavljamo alban-
ski manjinski narod u Crnoj 
Gori. Nije bilo zbog položaja 
i funkcija, to smo pokazali i 
ranije kada smo se kao ma-
njinska zajednica fokusirali 
na ispunjavanje političkih 
ciljeva, a ne postavljenjem 
„kadrova“ po dubini.
Crnoj Gori treba drugačija 
vlada, koja baštini EU i NA-
TO integracije, i to ne zbog 
jednog potpisa (koji je do-
govoren samo da bi se stvo-
rila većina), već vlada koja 
iskreno baštini te vrijedno-
sti. Ova vlada ih ne baštini, 
bar ne njen veći dio.

P O B J E DA :  Proteklih 
mjeseci dosta je bilo šovi-
nističkih poruka i govora 
mržnje, posebno na račun 
manjina. Kako to komen-
tarišete, jesmo li se vratili 
u devedesete?
NIMANBEGU: Razočara-
vajuće. Zabrinjavaju me te 
poruke i takav govor koji se 
sve jače i jače čuje u Crnoj 
Gori. Jasno je da taj govor 
dolazi ne samo iz Crne Go-
re, već se on dešava kao i 
refleksija na politički govor 
iz regiona, prvenstveno iz 
Beograda. 
Politički revizionizam koji 
se dešava u Beogradu, po-
sebno od 2014. godine do 
danas, odslikava se u Crnoj 
Gori. Na sadašnju situaciju 
takođe utiču i jasne greške 
u razvoju Crne Gore u pro-
teklom periodu, a takođe i 
blage pa čak i konfuzne re-
akcije EU na to samo dopri-
nose da je region politički 
vraćen par decenija unazad.
Za povratak EU perspekti-
ve Crne Gore treba da se i 
region i Crna Gora, a i sama 
EU, promijeni nabolje. 
 I. KOPRIVICA

POBJEDA: Patriotsko-komitski savez pozvao je na nove 
proteste, opoziciju na bojkot institucija zbog temeljnog 
ugovora sa SPC, a manjine da se solidarišu. Kakav je Vaš 
odgovor?
NIMANBEGU: PKS je novi pokret, koji je nastao kao odgo-
vor Crnogoraca na poruke koje stižu od sadašnje vlasti. Mi 
razumijemo njihovu reakciju i odgovorno ćemo se ponijeti 
prema političkim prilikama u Crnoj Gori. Za sada ja ne vidim 
razloge za bojkot Skupštine.

Razumijemo reakciju 
PKS, za sada ne vidim 
razloga za bojkot

Budžet se ne usvaja 
jer je politika Vlade 
nekoordinisana sa 
parlamentarnom 
većinom - rekao je 
Genci Nimanbegu

PODGORICA - Prvi put u istoriji pred-
sjednik Sjedinjenih Američkih Država je 
osoba koja dobro poznaje Balkan. Pred-
sjednik Bajden, kao i svi drugi pristojni 
ljudi, bio je zgrožen genocidom u Sre-
brenici 1995. Siguran sam da on neće sa-
rađivati sa vladom koja u svom kabinetu 
ima člana koji poriče genocid u Srebre-
nici – poručio je u razgovoru za Pobjedu 
dr Majkl Halcel, profesor na Institutu 
za spoljnu politiku „Džon Hopkins“ uni-
verziteta u Vašingtonu. Halcel, koji je od 
1994. do 2005. bio Bajdenov savjetnik za 
evropsku politiku, kaže da ga brine poli-
tika Srbije u regionu.

POBJEDA: Dok se u Evropi pojavljuju 
novi dokazi o učešću GRU-a u tajnim 
akcijama, a imena Vladimira Popova i 
Eduarda Šišmakova povezuju sa ,,cr-
nim operacijama“ jedinice 29155, u Cr-
noj Gori su ruski špijuni za sada am-
nestirani bilo kakve upletenosti u 
pokušaj terorizma oktobra 2016. Od-
lukom o poništenju prvostepene pre-
sude Apelacioni sud u Crnoj Gori post-
ao je jedina institucija jedine evropske 
države koja sumnja u postojanje dvo-
jice agenata GRU-a i njihove veze sa 
Kremljom. Vaš komentar? 
HALCEL: Nezamislivo mi je da bi osobe 
umiješane u neuspjeli pokušaj puča u ok-
tobru 2016. godine mogle biti amnestirane. 
„Crne operacije“ Kremlja van ruskih grani-
ca dokazuju krhkost Putinovog sve 
neuspješnijeg režima. 
POBJEDA: Premijer Krivokapić zat-
ražio je od Skupštine da razriješi minis-
tra Vladimira Leposavića zbog njego-
vog skandaloznog negiranja genocida 
u Srebrenici, u parlamentu 26. marta. 

Leposavić je odbio da podnese ostavku. 
Da li su naši partneri u SAD svjesni kuda 
tako neodgovorni pojedinci mogu od-
vesti Crnu Goru?
HALCEL: Odgovorni zvaničnici u američ-
koj vladi su upoznati sa slučajem Leposa-
vić, kao i američki specijalisti za Balkan. 
Koliko ja znam, međutim, skandal nije po-
kriven masovnim medijima. Najvažniji 
element Leposavićevog poricanja genoci-
da u Srebrenici je, naravno, to što je to op-
scena i velika laž. Štaviše, Crnu Goru slika u 
krajnje nepovoljnom svijetlu. Ostanak 
Leposavića na funkciji, po mom mišljenju, 
bilo bi posebno negativno prihvaćeno od 
Bajdenove administracije, koja je ljudska 
prava stavila u prvi plan svojih prioriteta. 
Prvi put u istoriji predsjednik Sjedinjenih 
Američkih Država je osoba koja dobro po-
znaje Balkan. Predsjednik Bajden, kao i svi 
drugi pristojni ljudi, bio je zgrožen genoci-
dom u Srebrenici 1995. Siguran sam da on 
neće sarađivati sa vladom koja u svom kabi-
netu ima člana koji poriče genocid u Sre-
brenici. 
POBJEDA: Kako vidite odnose u regi-
onu? Srbija se otvoreno umiješala u 
crnogorske izbore i ima veliki uticaj 
na birače nove vlade. Crna Gora se 
percipira dijelom ,,srpskog sveta“. Da 
li je Vašington, kao naš saveznik, sv-
jestan rizika tih odnosa jer se to ne po-
minje ni u jednom izvještaju ev-
ropskih institucija? 
HALCEL: Bolno mi je da vidim nedavna 
dešavanja u Srbiji, saveznici Sjedinjenih 
Država u dva svjetska rata 20. vijeka. Srbi 
su talentovan narod čija država treba da 
bude član demokratskih evroatlantskih 
institucija, posebno Evropske unije. Čini 
se da sadašnja srpska vlada napušta  ev-

ropsku budućnost i uz podršku Rusije se 
okreće ,,srpskom svetu“, opasnom kon-
ceptu koji oživljava projekat  ,,Velike Srbi-
je“ koji je Zapadni Balkan prije tri deceni-
je uvukao u krvave i katastrofalne ratove. 
Nedavna pojava nekoliko „non pejpera“ 
koje nude ultranacionalističke nadrilje-
kove za probleme u regionu samo su 
otežale situaciju. Ovi „non pejperi“ koji 
preporučuju stvaranje ,,Velike Srbije“, 
,,Velike Hrvatske“ i ,,Velike Albanije“ tre-
bali bi biti automatski odbačeni.
P OB JEDA: Sektor bezbjednosti 
potresli su brojni skandali. Curenje 
povjerljivih informacija na sjedni-
ci Odbora za bezbjednost i odbranu 
predstavljalo je vrhunac. Da li smo iz-
gubili povjerenje saveza i može li se sa 
Crnom Gorom podijeliti išta više od 
povjerljivih podataka? 
HALCEL: Sigurnosni skandali su vrlo oz-
biljni, ali mislim da bi bilo preuranjeno 
reći da je Crna Gora izgubila povjerenje 
Alijanse. NATO je poslao bezbjednosni 
tim da pokuša da osigura sigurnost najos-
jetljivijih informacija. Zvaničnici za koje 
se pokazalo da su odgovorni za curenje 
informacija trebalo bi da budu otpušteni. 
Ako Vlada Krivokapića ne želi da očisti 
proruske zvaničnike iz Ministarstva od-
brane, NATO će možda biti primoran da 
uskrati pristup Crnoj Gori određenim 
obavještajnim podacima saveza. Takav 
korak bi bio za žaljenje, ali u prošlosti je 
preduzet nekoliko puta - padaju mi na pa-
met režim grčkih pukovnika 1967-74. i lje-
vičarska portugalska vlada 1975. godine. U 
oba slučaja kada su izglasane nove demo-
kratske administracije, razmjena obav-
ještajnih podataka unutar saveza je nasta-
vljena.  M. JOVIĆEVIĆ

RAZGOVOR: Dr Majkl Halcel, profesor na Institutu za spoljnu politiku 
Univerziteta „Džon Hopkins“ u Vašingtonu

Bajden neće sarađivati sa 
vladom čiji članovi poriču 
genocid u Srebrenici

NEMA PODRŠKE VAŠINGTONA ZA NEGATORE GENOCIDA U SREBRENICI: Bijela Kuća

Genci Nimanbegu

Ako Krivokapić ne želi da očisti proruske 
zvaničnike iz Ministarstva odbrane, 
NATO će biti primoran da uskrati pristup 
Crnoj Gori određenim obavještajnim 
podacima saveza. Takav korak bi bio 
za žaljenje, ali u prošlosti je preduzet 
nekoliko puta - padaju mi na pamet 
režim grčkih pukovnika 1967- 74. i 
ljevičarska portugalska vlada 1975. 
godine. U oba slučaja kada su izglasane 
nove demokratske administracije, 
razmjena obavještajnih 
podataka unutar saveza je 
nastavljena – kaže Halcel
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PODGORICA - Političke 
izjave sadašnje vlasti su po-
sljednjih tri-četiri mjeseca 
pogodile Crnu Goru kao ele-
mentarna nepogoda. Jer 
ako su izjave nestabilne, ne-
kompatibilne, ako su potpu-
no disproporcionalne i dis-
funkcionalne, ako se one 
mijenjaju, onda se ne vjeruje 
onom koji ih izgovara. To 
sve šteti ekonomskom ra-
zvoju Crne Gore, a prije sve-
ga turizmu, a već smo svje-
doci odjave direktnih 
avio- letova - kaže za Pobje-
du politički analitičar Srđan 
Vukadinović.  

ISKUSTVO?
On precizira da izjave isku-
snih političara ne smiju biti ni 
crne ni bijele, već da moraju 
imati i one boje koje će privući 
i goste koji  nikada nijesu bili u 
Crnoj Gori i one koji možda 
imaju neko negativno mišlje-
nje o Crnoj Gori, kao i one koji 
imaju pozitivno mišljenje i 
koji će uvijek doći bez obzira 
kakve političke prilike bile.
- Izjave koje dolaze od visokih 
državnih dužnosnika, bilo da 
su u izvršnoj ili zakonodavnoj 
vlasti, moraju da imaju mjeru, a 
prije svega moraju da budu 
iskazane sa određenim opre-
zom - kaže Vukadinović, koji 
dodaje da sigurno u Crnoj Gori 
u narednih nekoliko mjeseci 
treba da je dominantna određe-
na ekonomska dimenzija ra-
zvoja kroz turizam i da epide-
miološka situacija bude dobra.
– Ova vlada se, izgleda, ne mo-
že odreći nekontrolisanih 
izjava, da ne govorimo o izja-
vama koje daju pojedini mini-
stri – kaže Vukadinović.
Po njegovim riječima, dosta 
govore i neke posjete koji mi-
nistri obavljaju u regionu.
– Crnogorski ministri obilaze 
samo Trebinje, Banjaluku, Sa-
rajevo kao što je slučaj ovih 
dana, što  govori da su to neke 
loše osobine koje su naslijedili 
od nekih kleronacionalnih 
struktura kojima pripadaju i 
to je posmatranje svijeta, regi-
ona u jednoj - samo bijeloj di-
menziji – kaže Vukadinović. 
Nekontrolisane političke izja-
ve od dolaska ove vlade 4. de-
cembra, po njegovim riječi-
ma, jednostavno pokazuju 
kako se to nasljeđe prošlosti 
ne može izbrisati iz njihovog 
mentalnog sklopa.
– Jer očito se sada radi o poni-

ženju političkih protivnika, a 
ne političkom nadmetanju. 
Oni su spremni na mnoge izja-
ve koje su kontraprodukitvne, 
neistinite i koje vrijeđaju. I na-
ravno, ako ste spremni da 
uvrijedite političkog protivni-
ka i da ga tako doživljavate, 
onda ćete biti spremni da 
uvrijedite i političkog partne-
ra koji je izvan Crne Gore. Bi-
ćete tako spremni i da uvrije-
dite građanina neke druge 
države koji je došao u Crnu 
Goru posredno ili neposred-
no, direktno ili indirektno - 
kazao je Vukadinović.
Kako navodi, izjave su kontra-
produktivne u smislu promoci-
je  Crne Gore i prepoznatljivo-
sti neke zemlje, društva ili 
države koja je u regionu posti-
gla značajnu dimenziju sistema 
vrijednosti jedne države koja je 
njegovala antifašizam i multi-
etničku  religijsku toleranciju. 
– Danas svega toga nema. Vidi-
mo da mnoge zapaljive izjave 
ruše antifašističku, tolerantnu, 
multivjersku, skladnu, multi-
nacionalnu, multietničku Cr-
nu Goru. Promovišu nešto što 
se slobodno može nazvati kle-
rofašizmom ili klerofašizaci-
jom crnogorskog društva – po-
ručuje Vukadinović. 
Takvim izjavama, po njego-
vim riječima, može se privući 
samo jedan mali broj istomi-
šljenika, a nikako ne mogu biti 
upućene jednom širem trži-
štu, širem prostoru, kojem ite-
kako treba da bude usmjeren. 
– Crna Gora ne smije da teži 
zatvaranju u nekakve uske jed-
nonacionalne, kleronacional-
ne, religijske ili neke druge 
strukture, koje su same sebi 
dovoljne. Crna Gora treba da 
teži onome što je oduvijek bila, 
a to je da bude otvorena, ze-
mlja raskoši, ljepote, jednog 
telerantnog sklada, kakav je 
odlikovao ovaj njen narod. Ako 
vi šaljete poruke u kojima vri-
jeđate jednu od grupacija koje 
su konsekvencija Crne Gore, 
ako su manjinske, onda je sa-
svim jasno da vi ne korespon-
dirate sa evropskim vrijedno-
stima – smatra Vukadinović.
Tvrdi i to da uzaludno sada 
pričamo o nekom priključe-
nju EU.
 – Možemo da govorimo i o 
poglavljima 23, 24 i ne znam 
kojem, ali ako su ove izjave ta-
kve kao posljednjih par mje-
seci onda to znači da je Crna 
Gora daleko od Evrope. Ne 
zbog toga što ona u normativ-
nom smislu neće otvoriti ili 
zatvoriti neka poglavlja, nego 
zato što ne baštinimo evropski 
sistem vrijednosti – govori 
Vukadinović.
Kako dodaje, Evropa nije Bri-
sel, Evropa nijesu institucije 
koje su u Briselu. To je samo 
forma.
-  Birokratija, Evropa je mno-
go više od toga. Evropa je kul-
turološka i civilizacijska vred-
nota. Da bi bili dio te Evrope 
onda morate da u svojim 
strukturnim segmentima ba-
štinite te vrijednosti. Ako vi 
kroz izjave promovišete odre-
đenu strukturu svijesti, mr-
žnju prema drugome ili pre-
ma različitom, onda je sasvim 
jasno da je ta Crna Gora tako 
daleko od Evrope. Nažalost, 
takve izjave su posljednjih tri-
četiri mjeseca pogodile Crnu 
Goru kao elementarna nepo-
goda i to je velika politička ne-
sreća koja nas je zadesila – ka-
zao je Vukadinović dodajući 
da nije za očekivati da to samo 
bude trenutno. 
Nekontrolisanim izjavama 
možemo, kako ističe, direktno 

uticati na odnose sa Zapad-
nom Evropom, Rusima, Kine-
zima…
- Vi nemate PCR testove ni za 
Bjelorusiju, ni za Rusiju, a za 
Zapadnu Evropu imate - kaže 
Vukadinović koji je mišljenja 
da je Crna Gora trebala da 
predstavi sliku o sebi kao ne-
koj epidemiološki, medicinski 
sigurnoj destinaciji i da jedno-
stavno ljudi dolaze. 
- Ako smo među najzaraženi-
jim u Evropi, nijesmo u situa-
ciji da biramo ko će da uđe, a 
ko neće - kaže Vukadinović.
Isto tako smatra da je trebalo 
afirmisati i popularizovati 
vakcinu i da to bude prvi i 
osnovni dokument, bez obzi-
ra odakle turisti dolaze. 

PROMOCIJA
- Vidimo da se ide u Rusiju, Sr-
biju da se promoviše crnogor-
ski turizam, da se otvoreno 
pozivaju ljudi sa tih tržišta. 
Mnogo bi bolje bilo da je Crna 
Gora napravila štandove i u 
Londonu, Parizu, Njujorku i 
pokušala da privuče i uputi im 
otvoren poziv, da bez ikakvih 
ograničenja mogu doći u Crnu 

Goru, jer bez obzira na sve te 
sojeve korone, ipak te zemlje 
imaju visok stepen medicin-
ske kulture, jer je začajan pro-
cenat vakcinisan, viši nego 
kod nas - tvrdi Vukadinović. 
Pregovori sa EU oko kineskog 
kredita, a ne razgovaranje di-
rektno sa Kinom, kako smatra 
Vukadinović, upravo govori o 
amaterizmu sadašnje crno-
gorske vlasti. 
- Upravo to govori o jednostav-
nom amaterizmu onih koji vo-
de finansije, Vladu, investicije. 
Dobro znamo da su puna usta 
bila priče o nekakvim eksperti-
ma koji su došli u Vladu. Nijesu 
to nikakvi eksperti nego ama-
teri. Jer predstavljati da ste ra-
dili sa nekakvim fondovima 
međunarodnim, investicio-
nim, razvojnim, finansijskim, 
na nekakvim berzama - je pra-
zna priča koja može proći kod 
naivnih i kod onih koji malo 
dalje nijesu kročili u taj sistem 
poslovanja – ističe Vukadino-
vić dodajući da su oni ,,obavlja-
li nekakve šegrtske poslove 
ako su bili u tim kompanijama, 
ali, naravno, nijesu bili sudio-
nici razgovora na nekom viso-

kom nivou između fondova ili 
banaka ili nekakvih razvojnih 
institucijama sa vrhom pojedi-
nih zemalja kojima su uzimali 
kredite“.
- I naravno da su oni kao takvi 
prvo otišli da mole neke evrop-
ske zemlje da oni pokušaju da 
EU bude posrednik u tom iz-
mirivanju duga prema Kinezi-
ma - kazao je Vukadinović na-
glašavajući da je direktan 
razgovor sa Kinezima sigurno 
mogao više da urodi plodom.
– Svako ko pokušava da posre-
duje u odnosima Crne Gore i 
Kine u prolongiranju duga 
ima neki svoj interes, koji oni 
neće javno prezentovati, ali ga 
hoće staviti u prvi plan. Tako 
da ta naivnost, nezrelost funk-
cionera Vlade koji se trenutno 
nalaze u Crnoj Gori na izvrš-
noj vlasti pokazuje da oni nije-
su zreli ni u tom ekonomsko-
zanatskom smislu da obave 
poslove koji se tiču duga Crne 
Gore, a kamoli u političkom 
smislu – tvrdi Vukadinović.
Jer je, po njegovim riječima, 
mnogo bitnija politička i eko-
nomska diplomatija koja treba 
da odigra važnu ulogu nego 

što su to nekakve ekonomske 
institucije. 
– Uostalom, kako nas Kina mo-
že ozbiljno doživljavati kada 
smo povukli ambasadora iz te 
zemlje. Jedna ovako velika i 
moćna zemlja upravo u ovoj 
preraspodjeli snaga u svijetu 
danas preuzima primat Ameri-
ke u mnogim sferama života i 
razvoja i ona neće razgovarati 
sa otpravnicima poslova ili tre-
ćim sekretarima. Ako nemamo 
ambasadora upravo zbog ne-
sposobnosti ove vlade, Crna 
Gora se doživljava kao neozbi-
ljan subjekat u ekonomskim 
pregovorima – ističe Vukadi-
nović smatrajući da te pregovo-
re ne mogu voditi nikakvi bro-
keri, šegrti raznoraznih berzi… 
već to moraju da rade ozbiljni 
ekonomisti, koji imaju iskustva 
u pregovorima i ekonomskoj 
diplomatiji sa moćnim zemlja-
ma i velikim bankama, a i veli-
kim investicionim kompanija-
ma kakva je kineska kompanija 
koja radi auto-put u Crnoj Gori. 

ODLUKE
Profesorka Ekonomskog fakul-
teta i nekadašnja potpredsjed-

Zapaljiva retorika ne 
promoviše Crnu Goru

Javno otvaranje 
pitanja o teškoćama 
servisiranja prve 
rate kineskog 
kredita, usred 
Brisela, sredinom 
maja, a bez 
prethodnih 
bilateralnih 
pregovora sa 
Kinezima, poslalo 
jednu dosta 
zbunjujuću poruku 
svim stranama - 
kazala je ĐurovićGordana Đurović

Srđan Vukadinović

POVODI: Političke izjave predstavnika Vlade kontraproduktivne za ekonomski razvoj

Nepromišljene, 
neodmjerene 
izjave ruše 
antifašističku, 
tolerantnu, 
multivjersku, 
skladnu, 
multinacionalnu, 
multietničku 
Crnu Goru. Bojim 
se zatvaranja u 
kleronacionalne i 
religijske  strukture, 
koje su same 
sebi dovoljne.  
- poručuje 
Vukadinović

- Vidimo da se ide u 
Rusiju i Srbiju da se 
promoviše crnogorski 
turizam, da se otvoreno 
pozivaju ljudi sa tih 
tržišta. Mnogo bi bolje 
bilo da je Crna Gora 
napravila štandove 
i u Londonu, Parizu, 
Njujorku i pokušala 
da privuče i uputi im 
otvoren poziv, da bez 
ikakvih ograničenja 
mogu doći u Crnu Goru, 
jer bez obzira na sve 
te sojeve korone, ipak 
te zemlje imaju visok 
stepen medicinske 
kulture, jer je začajan 
procenat građana 
vakcinisan - tvrdi 
Vukadinović
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nica Vlade  i ministarka evrop-
skih integracija Gordana 
Đurović takođe smatra da treba 
veoma obazrivo davati političke 
izjave ovih kritičnih mjeseci.
– Posebno ako one direktno uti-
ču na političke odluke ruskih 
vlasti da ne dozvole direktne le-
tove sa Crnom Gorom. Otkazi-
vanje u zadnji čas, prvog leta 
jedne ruske avio-kompanije, na 
relaciji Moskva – Tivat, poslije 
više od godinu dana, može se tu-
mačiti kao politička odluka, a ne 
kao neka eventualna zaštita gra-
đana Rusije od nepovoljne epi-
demiološke situacije u Crnoj 
Gori – kazala je Đurović, koja 
podsjeća da je prethodna vlast 
imala potpuno usaglašene spolj-
nopolitičke pozicije sa EU, koje 
su uključivale i sankcije prema 
Rusiji. 
– Jasno je da je Rusija očekivala 
da će nova vlast u Crnoj Gori da 
ublaži sankcije prema ovoj ze-
mlji, što bi bilo u skladu sa naja-
vom akcija nove vlasti na po-
boljšanju odnosa sa Rusijom i 
Srbijom (Srbija nema usaglaše-
ne pozicije sa EU u odnosu na 
Rusiju, tj. Srbija nije uvela sank-
cije Rusiji i zbog toga ne trpi 
sankcije od EU). Dakle, do ubla-
žavanja sankcija prema Rusiji 
nije došlo, naprotiv, spoljnopo-
litička pozicija Crne Gore ostala 
je nepromijenjena. Međutim, 
sada je Rusija odreagovala, pa 
su, vođeni spoljnopolitičkim ci-
ljevima i pojačanim reciprocite-
tom, sankcije Rusije prema Cr-
noj Gori povećane. Pored 

otežanog (prekinutog) izvoza 
crnogorskih proizvoda u Rusi-
ju, sada nemamo ni direktne 
avio letove ruskih prevoznika 
prema Crnoj Gori – kazala je 
Đurović dodajući da bi dobro 
bilo disperzirati i rizik koliko je 
to najviše moguće, animacijom i 
drugih tržišta.
– Međutim, tu nam vrijeme nije 
saveznik. Ulazimo u turističku 
predsezonu bez značajnijih re-
zervacija, potpuno upućeni na 
neutemeljena očekivanja i ad 
hoc dolaske gostiju iz regiona. 
Nema jasne strategije, a još ma-
nje sinhronizovanih djelatnosti, 
tako da zabrinutost od mogućih 
slabijih rezultata u turizmu – 
objektivno raste – kazala je Đu-
rović i kao treće dodaje da u ze-
mlji sa takom malim brojem 
vakcinisanih građana, mnogi 
potencijalni turisti koji su „vak-
sinisani“ potražiće bezbjednije 
destinacije, koje pružaju po-
godnosti i povlastice za ovu ka-
tegoriju gostiju, kojima je 
zdravstvena bezbjednost ispred 
odluke o destinaciji. 
– Konačno, opšta situacija u Cr-
noj Gori, po pitanju političke 
stabilnosti i atraktivnosti za ula-
ganja i dolaske – pogoršala se. A 
informacije se u današnjem glo-
balnom svijetu brzo šire. Pozna-
to je da platežno sposobniji turi-
sti svakako ocjenjuju ove 
informacije prije konačne odlu-
ke da li posjetiti crnogorske lje-
pote ove godine – tvrdi Đurović. 
Kada je u pitanju kineski kredit 
i ishitrena odluka sadašnjih vla-
sti da pregovaraju sa EU umje-
sto prvo sa Kinom, Đurović po-
ručuje: 
- Cijenim da je javno otvaranje 
ovog pitanja o teškoćama servi-
siranja prve rate kineskog kre-
dita, usred Brisela, sredinom 
maja, a bez prethodnih bilate-
ralnih pregovora sa Kinezima, 
poslalo jednu dosta zbunjujuću 
poruku svim stranama. Prvo 
Uniji, da smo u ozbiljnim finan-
sijskim problemima, odjednom 
i mnogo većim nego što se pred-
stavljalo do juče. Drugo, traže-
nje učešća EU u plaćanju bilate-
ralnog kreditnog aranžmana, 
protiv je osnovnih pravila kako 
funkcioniše EU budžet i evrop-
ske banke. 
Zato su, kako dodaje, odgovori, 

koji su naravno morali biti „jav-
ni“, kao i sam apel – bili kratki i 
odbijajući. 
– Ostalo su političke fraze i jalo-
ve debate u EU parlamentu, mo-
tivisane pojedinačnim interesi-
ma političkih grupacija i samih 
država članica. To je sve propra-
ćeno i od strane Kine – bez ko-
mentara. Tradicionalno, oni se 
ne oglašavaju odmah, javno i 
izričito – to je i do sada bila spe-
cifičnost njihovog pristupa ob-
novi Puta svile. Sebi mogu do-
zvoliti  diplomatski manir 
odlaganja izjašnjavanja. I sada, 
sa takvim našim kredibilitetom 
kineskog partnera (koji javno 
traži pomoć treće strane, bez is-
crpljivanja svih mogućnosti u 
normalnim bilateralnim prego-
vorima), treba da zatražimo ra-
zumijevanje kineske strane za 
restrukturiranje tog istog kredi-
ta - kazala je Đurović.
Po njenom mišljenju smo na 
ovaj način, unaprijed, osudili 
bilateralne pregovore sa Ki-
nom, da, umjesto partnerskog 
ekonomskog dijaloga, ovi pre-
govori budu podignuti prvo na 
politički nivo pregovora, što 
svakako nije dobro. 
– Cijenim da smo, bez velikih 
izjava na javnoj sceni – trebali 
pristupiti bilateralnim pregovo-
rima sa Kinom, u maniru odgo-
vornog partnera koji traži razu-
mijevanja u ozbiljnim uslovima 
pandemije kovid-19. Mislim da 
smo tako imali mnogo bolje po-
zicije za pregovore – kaže Đuro-
vić. 
Istovremeno, kako ističe, na na-
šoj listi prioritetnih infrastruk-
turnih projekata stoji i izgrad-
nja druge dionice auto-puta, 
sekcija Mateševo – Andrijeva, 
koja je procijenjena na iznos od 
295 miliona. 
- Onaj, kao „bankabilan“ proje-
kat, ponuđen za finansiranje i 
kroz različite modalitete EU 
podrške, kombinaciju grantova 
i kredita evropskih banaka. Ka-
da se aranžman ugovori, EU 
objavljuje tendere za izvođače 
radova, a svi znamo da su Kine-
zi „najkonkurentniji“. Može-
mo, ako bismo imali uspješne 
pregovore, zamisliti situaciju 
da se ugovori izgradnja druge 
dionice auto-puta, tako da bi se 
projekat podržao iz EU granta i 
pratećeg kredita banke, a proje-
kat bi mogla dobiti kineska 
kompanija – kaže Đurović isti-
čući da bismo time dobili tro-
strukti efekat: nastavak značaj-
ne razvojne investicije u Crnoj 
Gori, EU bi mogla reći da nam 
pomaže i da istovremeno dis-
perziramo rizik prezaduženo-
sti jednoj strani, a Kina bi bila 
spremnija da restrukturira prvi 
kredit, jer bi imala obezbijeđen 
nastavak radova, na terenu, u 
istoj zemlji, kao dio svoje inici-
jative obnove Puta svile. 
- Svi bismo mogli biti zadovolj-
ni. Postavlja se pitanje da li bi 
EU ovo mogla prihvatiti? Argu-
menti na našoj strani mogli bi  
biti da se sličan aranžman odvi-
ja u našem susjedstvu, na pro-
jektu izgradnje mosta Pelješac 
u Hrvatskoj, koga grade Kinezi, 
a podržavaju evropski struktur-
ni fondovi. I svi zadovoljni. Za-
što jedan mali dio takvog „eko-
nomskog“ zadovoljstva mi ne 
bismo pokušali da ispregovara-
mo i za našu zemlju - pita se Đu-
rović zaključujući da smo ova-
ko  u n a p r i j e d  u s p j e l i  d a  
napravimo gužvu na javnoj sce-
ni, a nijesmo probali prvo da 
analiziramo sve scenarije i pro-
bamo ovaj prethodno pojašnje-
ni pristup, koji je, govoreći i 
ekonomskim i političkim kate-
gorijama – optimalna varijanta.   
 Nada KOVAČEVIĆ

Zapaljiva retorika ne 
promoviše Crnu Goru

Ne smije 
sve biti 
politika
Đurović naglašava da ne 
smije sve biti politika. 
- Ovo su krupna ekonomska 
pitanja, očuvanja ekonom-
ske supstance naše zemlje, i 
ovdje ne smije biti revanšiz-
ma, niti sebi smijemo do-
zvoliti pregovore bez do-
brih ekonomskih priprema. 
Niko nema pravo na to, pa ni 
sadašnja izvršna vlast – po-
ručila je Đurović.

Selektivnim mjerama 
pravimo odijum prema 
zapadnoevropskim 
zemljama
Vukadinović smatra da ne može Crna Gora očekivati značajne 
prihode i razvoj turizma od gostiju iz Srbije, Republike Srpske…
–  To je iluzija onih kojima je mnogo bliže pećinsko guslarstvo 
nego rokenrol ili neki moderni oblici ispoljavanja umjetnosti i 
kulture. U svakom slučaju, sa ovakvim selektivnim mjerama 
jasno je da onda Crna Gora čini pravi odijum kada su u pitanju 
razvijene zapadne zemlje, upravo te zemlje koje imaju sistem 
kulturoloških i civilizacijskih vrijednosti, a koje Crnoj Gori i te 
kako nedostaju – smatra Vukadinović.

PODGORICA – Na prioritet-
noj dionici auto-puta Bar - 
Boljare, od Smokovca do Ma-
teševa, završeno je oko 95 
odsto radova, saopštio je za-
mjenik vođe tima inženjera 
francusko-italijanskog kon-
zorcijuma Ingerop - Geodata 
Jovan Ivanović.
- Građevinski radovi su uglav-
nom završeni na svim objekti-
ma, mostovima, tunelima i 
otvorenoj trasi, pogotovo na 
prvoj polovini dionice. Inten-
zivno se izvode i radovi na 
opremanju auto-puta - rekao je 
Ivanović Mediabirou.
Dodao je da ne očekuje iznena-
đenja u pogledu daljeg prolon-
giranja roka završetka radova 
na prioritetnoj dionici.
- Ukoliko samo tehnički para-
metri budu diktirali dinamiku i 
rok za završetak radova, može-
mo očekivati da oni budu zavr-
šeni do kraja godine. Ukoliko 

određeni sporovi između stra-
na u projektu budu uticali na 
dinamiku radova, krajni rok 
može imati drugačiji ishod - sa-
opštio je Ivanović.
On je naveo da postoje određe-
ni parametri koji mogu, ali ne 
moraju uticati na konačan rok.
- Vrijeme potrebno za fazu te-
stiranja svih ugrađenih instala-
cija i sistema, simulacije raznih 
scenarija i takozvano fino po-
dešavanje opreme i uređaja, 
kao i organizaciju tehničkog 
prijema svih radova, često bude 
potcijenjeno - rekao je Ivano-
vić.
On je dodao da na priritetnoj 
dionici auto-puta predstoje za-
vršni radovi uglavnom na 
objektima na drugom dijelu 
trase. Radovi su intenzivni, po-
sebno na dionicama dva i tri, 
koje podrazumijevaju prvih 
20-ak kilometara trase.
- Na tom dijelu su vremenski 

uslovi bili uglavnom povoljni, 
pa nije bilo obustave radova ni 
tokom zimskih mjeseci. Na 
drugih 20-ak kilometara, zim-
ski vremenski uslovi su diktira-
li dinamiku radova, tako da po-
stoji određeno kašnjenje u 
planiranoj dinamici - saopštio 
je Ivanović.
S obzirom na to da predstoji pe-
riod sa povoljnim vremenskim 
uslovima za rad, on očekuje da 
se radovi i na tim dionicama in-
tenziviraju. Ivanović je saop-
štio da je na realizaciji prve dio-
nice auto-puta angažovano oko 
1.100 radnika koji privode kraju 
radove na prioritetnoj dionici.
- Od toga oko 400 radnika su 
kineski državljani, a oko 100 
domaći i radnici iz regiona, koje 
je angažovao izvođač, China 
Road and Bridge Corporation 
(CRBC). Preostali dio se odnosi 
na osoblje podizvođača - rekao 
je Ivanović.  R. P.

Za sada sve ide po planu na dionici od Smokovca do 
Mateševa, ne očekuje se prolongiranje rokova

Završeno oko 95 odsto radova 
na prioritetnoj dionici auto-puta

PODGORICA - Nakon dužeg 
perioda praznih primorskih 
gradova, praznici su popuni-
li naše hotele, a ugostitelji su 
više nego zadovoljni. Kako 
su kazali Pobjedi poslužilo ih 
je lijepo vrijeme, pa su i do-
maći gosti u velikom broju 
posjetili lokale i hotele. Na 
Budvanskoj rivijeri trenut-
no boravi 6.000 gostiju, sa-
opšteno je iz Turističke or-
ganizacije Budva. Prema 
grubim procjenama hoteli 
su popunjeni i do 60 odsto, 
dok su lokali dupke puni. 

Ivana Rebić iz lokalne TO ka-
zala da je 4.500 smješteno u 
budvanskim hotelima, dok je 
1.500 u privatnom smještaju.
- Najviše gostiju je pristiglo iz 
Srbije, Bosne i Hercegovine, 
Albanije, Turske, Ukrajine i 
Rusije - rekla je Rebić.
Kako je Pobjedi kazao vlasnik 
l o k a l a  , , Mo c a r t “  L u k a 
Vučković prezadovoljni su 
posjetom gostiju ovog 1. maja. 
- Gosti su pretežno iz Srbije, 
ima Rusa, ima nešto iz Albani-
je. Prezadovoljni smo sa ovim 
kako smo ih dočekali. Vrijeme 
nam je prelijepo, popunjeni 
smo svi od jutra do mraka. Svi 
ugostiteljski objekti su popun-

jeni  i  baš  imamo l i jepe 
povratne informacije, za-
dovoljni su sa cijenama, uslu-
gama i sa svim - kazao je 
Vučković koji ističe da su turis-
ti počeli dolaziti od petka i 
procjene su da će ostati do 
utorka.
- Najavili su neko lijepo vri-
jeme tako da možemo da 
očekujemo posao i tokom ci-
jelog mjeseca maja. Imamo 
dosta i domaćih gostiju. I hote-
li su baš popunjeni, spuštili su 
cijene i to nam je dosta pomog-
lo jer je dosta ljudi došlo zbog 

toga i upravo smo iznad svih 
očekivanja. Prezadovoljni 
smo. Hoteli koji su se otvorili 
popunjeni su i preko 60 odsto 
- poručuje Vučković.
Portparolka HG ,,Budvanska 
rivijera“ Jelena Kaluđerović 
kazala je Pobjedi da su u ovoj 
kompaniji zadovoljni pos-
jetom gostiju za praznike i 
posjećenošću hotela ,,Palas“ u 
Petrovcu.
- Gosti su pretežno iz Crne Go-
re i to uglavnom naši stalni go-
sti - kazala je Kaluđerović.  
Turistička organizacija Budve 
je, povodom prvomajskih i 
uskršnjih praznika, ispred 
Starog grada organizovala ak-
ciju podjele slatkiša pod na-
zivom ,,Vesela družina“.
- Najmlađe sugrađane i goste 
obradovali smo posebnim pro-
gramom ispred Starog grada. 
Program je počeo u 11 sati, ka-
da je ,,Vesela družina“ počela s 
podjelom slatkiša i animiran-
jem djece. U isto vrijeme su se 
dijelile i ručno rađene maske, 
koje je izradila naša umjetnica 
Kristina Mačić - kazala je Re-
bić.
Pored uskršnje instalacije, ko-
ja se već nalazila na trgu, 
postavljena je i uskršnja fo-
to-tabla kao dodatna zabava za 
najmlađe.
- Raduje nas što je odziv djece i 
njihovih roditelja veliki, ali 
stalno napominjemo da je važ-
no da poštujemo trenutne epi-
demiološke mjere - rekla je 
Rebić.   N. K.

TERASA LOKALA MOCART BILA PUNA TOKOM PRAZNIKA: Juče u Budvi

Za praznike veliki broj turista posjetio naše ugostiteljske objekte

Oživjelo Primorje, hoteli 
popunjeni i preko 60 odsto

Ulcinj posjetilo 10.000 
turista sa Kosova 
i iz Makedonije
Gzim Hajdinaga, direktor Turističke organizacije Ulcinj 
kazao je Pobjedi da je ovaj grad oživio svakako. 
- Grad je pun za praznike. Presjek koji imam sa granice 
Sukobin kaže da od 31. aprila do 2. maja je prešlo 9.700 
turista iz Kosova i Sjeverne Makedonije. Imali smo i sreće 
nije bilo neko naj vrijeme, ali nije bilo kiše tako da je i to 
razlog što su krenuli i ovako mogu malo da šetaju kroz 
grad i da sjednu na terese lokala - kazao je Hajdinaga.
Vlasnik hotela ,,Plaža“ u Ulcinju Hasan Karamanaga je 
potvrdio da je bila dobra posjećenost grada. 
- Nekako je grad živnuo - kazao je Karamanaga, ali dodaje 
da će za dva dana opet ostati bez gostiju. 
- Trudili smo se da poštujemo epidemiološke mjere. Popu-
njenost hotela ,,Plaža“ je bila oko 80 odsto. Najviše je turi-
sta iz regiona, ponajviše sa Kosova, a ima dosta i domaćih 
gostiju, međutim polako su počeli da odlaze… Sjutra već 
imamo popunjenost 50 odsto tako da to polako pada - 
kazao je Karamanaga. 
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PODGORICA – Neplaća-
nje doprinosa zaposleni-
ma podliježe prekršajnoj 
odgovornosti poslodavca i 
odgovornog lica, a kazne-
nim odredbama Zakona o 
doprinosima za obavezno 
socijalno osiguranje pred-
viđena je novčana kazna 
od dvije do 20 hiljada eura 
za pravna lica, odnosno 
od 500 do hiljadu eura za 
odgovorna lica.
Međutim, ako uzmemo u 
obzir višemilionske pore-
ske dugove koje država go-
dinama ne uspijeva naplati-
ti, a koje većim dijelom čine 
upravo porezi i doprinosi na 
zarade, postavlja se pitanje 
da li je ovo zakonsko rješe-
nje samo ,,mrtvo slovo na 
papiru“, imajući u vidu da 
je od 2015. do kraja prošle 
godine pred podgoričkim 
Sudom za prekršaje riješe-
no svega devet predmeta po 
ovom osnovu.
Sud je, kako navode, izre-
kao novčane kazne za šest 
kompanija u ukupnom 
iznosu od pet hiljada eura i 
pet odgovornih lica u uku-
pnom iznosu od 1.350 eura, 
jedno pravno lice je dobilo 
samo opomenu, dok su dva 
postupka obustavljena. Su-
deći po podacima suda, sve 
kazne koje je izrekao u ovim 
predmetima bile su ispod 
zakonskog minimuma.

NEPLAĆANJE 
DOPRINOSA
– Iako je zakonski okvir u 
poreskoj politici značajno 
unaprijeđen kada je riječ 
o oporezivanju i socijalnoj 
politici i zapošljavanju, i 
dalje je aktuelno pitanje 
neredovnog plaćanja ili ne-
plaćanja poreza i doprinosa 
- ukazuje advokatica Maja 
Zeković, dodajući da ova 
pojava nije samo prisutna 
u privatnom, već i u držav-
nom sektoru.
Advokatica Zeković objaš-
njava da pomenuti zakon 
utvrđuje obavezne dopri-
nose za socijalno i zdrav-
stveno osiguranje i reguliše 
sva relevantna pitanja, te 
propisuje obavezu isplate 
doprinosa prilikom isplate 
zarada zaposlenima.
– Ako isplatilac prihoda na 
koje se plaćaju doprinosi ne 
obračuna, netačno obraču-
na, ne obustavi ili ne uplati 
doprinose prilikom svake 
isplate zarade zaposlenom, 
zakon predviđa prekršajnu 
odgovornost poslodavca i 
odgovornog lica. Dakle, za-
konski okvir postoji, ali tre-
ba na svim nivoima djelova-
nja promovisati dosljednu 
primjenu usvojenih normi 
– navodi naša sagovornica.

KONTROLA
Utvrđivanje, kontrolu i na-
platu doprinosa, rokove, 
kamate i zastare reguliše 

Zakon o poreskoj admini-
straciji za šta je nadležna 
Uprava prihoda.
- Zaposlenima koji utvrde 
ili iz bilo kog razloga po-
sumnjaju da im poslodavac 
redovno ne uplaćuje dopri-
nose, na raspolaganju stoji 
mogućnost prijave istog 
Upravi prihoda koja bi po 
toj prijavi morala sprovesti 
inspekcijski nadzor i utvr-
diti pravilnost poslovanja 
tog pravnog lica u dijelu 
izmirivanja poreskih oba-
veza. Ukoliko se utvrde 
nepravilnosti, shodno čl. 
111 Zakona o prekršajima 
prekršajni postupak može 
se pokrenuti na osnovu za-
htjeva ovlašćenog organa 
ili samog oštećenog. Stoga 
treba javno ohrabrivati za-
poslene kako u javnom tako 
i u privatnom sektoru da 
koriste sve zakonske mo-
gućnosti u cilju zaštite svo-
jih prava, a Upravu prihoda 
kao centralni poreski organ 
da dosljedno sprovodi svoja 
ovlašćenja – smatra advo-
katica Zeković.
Zakon štiti i zaposlene čiji 
su poslodavci otišli u stečaj, 
objašnjava ona, pa pravo na 
isplatu doprinosa reguliše 
se preko Fonda rada i to za 
one koji su bili zaposleni na 
dan otvaranja ili šest mje-
seci prije otvaranja steča-
ja. Zaposleni na ovaj način 
mogu povezati svoj staž, u 
slučaju da se u stečaju nije-
su naplatili.

PRAKSA
Ipak, u praksi to često zna da 
bude drugačije, objašnjava 
sagovornica navodeći slučaj 
svoje klijentkinje D. B, koja 
je godinama pokušavala da 
ostvari svoja prava, ali se is-
postavilo da je zakon više bio 
na strani poslodavca koji je 
našao način da ga izigra, ne-
go na njenoj.
-Na osnovu iskustva moje 
klijentkinje D.B. nažalost 
mogu svjedočiti o djelimič-
nom ostvarivanju prava u 
pogledu povezivanja rad-
nog staža i uplate doprino-
sa i pored njenog urednog 
obraćanja nadležnoj Pore-
skoj upravi, a kasnije i mog 
u svojstvu njenog punomoć-
nika, sve u cilju skretanja 
pažnje na problem neupla-
ćivanja doprinosa od strane 
poslodavaca – kaže Zeković.
Objašnjava da je njena kli-
jentkinja prvo radila u fir-
mi Kalimero koja je, kako 
navodi, ,,ugašena“ sa neiz-
mirenim obavezama prema 
njoj za dio 2012, cijelu 2013. 
i 2014. godinu. Nakon toga je 
otvorena nova firma ,,Peđa 
trejd“ iste djelatnosti u kojoj 
se kao odgovorna lica pojav-
ljuju isti ljudi, gdje je nastav-
ljeno sa istom praksom, čak 
i periodu dok je zaposlena 
bila na porodiljskom odsu-
stvu.
- Nakon niza prijava nadlež-
noj upravi, u konačnom nije 
riješeno pitanje povezivanja 
radnog staža. Po mojoj pri-

javi Poreska uprava me je u 
januaru 2016. godine obavi-
jestila da je predmet prosli-
jedila Sudu za prekršaje na 
dalju nadležnost, ali ni do 
danas nemam podataka da li 
je u tom predmetu izrečena 
prekršajna kazna za navede-
na pravna lica. Sproveden je 
inspekcijski nadzor u firmi 
,,Peđa trejd“, o čemu me je 
obavijestila tadašnja Pore-
ska uprava u martu 2016, 
kada je utvrđeno postoja-
nje neizmirenih obaveza za 
poreze i doprinose od više 
hiljada eura, ali je konstato-
vano da je i ovo pravno lice 
podnijelo zahtjev za pokre-
tanje stečaja još u oktobru 
2015. Taj postupak je zavr-
šen dva mjeseca kasnije, 
kada je utvrđeno da nema 
imovinu koja bi činila ste-
čajnu masu, pa poreski dug 
nije mogao biti ni naplaćen 
– objašnjava Zeković.
Svoje pravo na naknadu za-
rade i uplate poreza i dopri-
nosa, D.B. je pred Fondom 
rada tek 2019. godine djeli-
mično ostvarila i to samo za 
period od šest mjeseci koli-
ko je bila na porodiljskom 
bolovanju.
– Jasno je da ova zaposlena 
evidentno trpi štetu zbog 
svega ovoga, što se može 
pripisati inertnosti nad-
ležnih organa i svojevrsnoj 
nekoordinaciji, a stiče se 
utisak da to ide na ruku ne-
odgovornim poslodavcima, 
koji koristeći mogućnosti 
reorganizacije djelovanja u 
oblasti privrednog poslova-
nja grubo zloupotrebljavaju 
prava zaposlenih – navodi 
advokatica.

GDJE JE PRIJAVA?
Na pitanje Pobjede u kojoj 
je fazi postupak po prijavi 
advokatice Zeković koji se 
odnosi na D. B. iz Suda za 
prekršaje navode da o tom 
predmetu ne postoje podaci. 
Jedini zaključak je da se pri-
java izgubila negdje na pola 
puta, imajući u vidu da je pre-
ma dokumentaciji u koju je 
Pobjeda imala uvid, Zeković 

obaviještena od tadašnje Po-
reske uprave da je ovom sudu 
upućena prekršajna prijava. 
Tražili smo objašnjenje kako 
funkcioniše takav postupak i 
kako je došlo do toga da pri-
java nije stigla do suda, ali ga 
iz Uprave prihoda nijesmo 
dobili. Nijesmo saznali ni 
koliko su u posljednjih pet 
godina pokrenuli prekršaj-
nih postupaka zbog neispla-
ćivanja poreza i doprinosa. 
Sudeći prema podacima Su-
da za prekršaje, očigledno ne 
mnogo.
Ipak, rečeno nam je da su 
svjesni potrebe da se stepen 
poreske discipline na tržištu 
rada mora podići na veći ni-
vo, posebno kada je riječ o 
isplati dijela ili cijele zarade 
„na ruke“ ili neuplaćivanje 
poreza i doprinosa.
-Zbog toga je planom za po-
štovanje poreskih propisa 
kao jedan od navećih rizika 
za poresku disciplinu pre-
poznato upravo podnošenje 
IOPPD obrazaca i plaćanje 
poreza i doprinosa na lična 
primanja zaposlenih, a tre-
tmanom ovog rizika bavimo 
se na svakodnevnoj osnovi, 
kako kroz selekciju obve-
znika za kontrolu, tako i pri-
mjenama mjera za naplatu 
obaveza po ovom osnovu 
- kazala je za Pobjedu načel-
nica odsjeka za edukaciju 
javnosti Milica Vuletić.
Navodi da UP redovno kon-
troliše pravilnost prijave i 
plaćanja poreza i doprino-
sa, a u slučaju utvrđivanja 
nepravilnosti preduzima 
mjere za sankcionisanje ne-
regularnosti.
-Ističemo da je tokom 2020. 
godine, zahvaljujući aktiv-
nostima poreske inspekcije, 
obezbijeđeno prijavljivanje 
obaveza po osnovu poreza i 
doprinosa u ukupnom izno-
su od preko 12 miliona eura - 
navodi Vuletić ukazujući da 
nadležnost za kontrolu po-
slovanja poreskih obveznika 
kada je riječ o zaposlenima 
dijele sa Upravom rada.
Ipak, ističe da zloupotrebe 
na tržištu rada nije lako de-

tektovati ukoliko sami zapo-
sleni ne sarađuju sa nadlež-
nim organima.
-Tako je prilikom postupa-
ka inspekcijskog nadzora 
potrebno da zaposleni po-
tvrde da li zaista dio zarade 
primaju ,,na ruke“, a kada 
je u pitanju provjera upla-
ćivanja poreza i doprinosa, 
napominjemo da je Zako-
nom o radu i Zakonom o 
porezu na dohodak fizičkih 
lica propisano pravo zapo-
slenih na upoznavanje sa iz-
vršenim obračunom zarada 
na godišnjem nivou putem 
OPD2 obrasca od strane 
poslodavca. To pravo mogu 
iskoristiti direktno u komu-
nikaciji sa poslodavcima, a 
zaštitu mogu zatražiti kod 
Inspekcije rada – objašnja-
va Vuletić savjetujući zapo-
slene i da sami u Fondu PIO 
provjeravaju da li im poslo-
davac uplaćuje doprinose.

EDUKACIJA JAVNOSTI
Veliki značaj u zaštiti prava 
ima javno promovisanje re-
gulative iz ove oblasti, sma-
tra advokatica Zeković, jer 
je to način da zaposleni zna-
ju koje su im opcije na raspo-
laganju, te u kojim rokovima 
i sa kojom dokumentacijom 
treba da se obrate nadlež-
nim organima, kako ne bi 
došlo do gubitka ili zastare 
njihovih prava.
-Zato je ovo i svojevrsni apel 
nadležnim organima da po-
jačaju djelovanje na svim 
nivoima zaštite prava zapo-
slenih, jer je u konačnom na 
njima odgovornost za štetu 
koju trpe zaposleni usljed 
nepostupanja po prijavama, 
zahtjevima i urgencijama 
zbog neplaćanja doprinosa. 
Stoga bi i pojačana kampa-
nja nadležnih u ovoj oblasti 
bila više nego korisna. Ipak, 
moram istaći da su u po-
sljednjem periodu eviden-
tne obrabrujući najave koje 
dolaze sa relevantnih adresa 
nadležnih organa. Ne samo 
da je došlo do organizacio-
nih i rukovodnih promjena, 
već imamo i jasne najave iz 
UP da će u predstojećem 
periodu fokus djelovanja 
biti na ispravljanju uočenih 
loših praksi i dosljednju 
primjenu zakona u cilju po-
boljšanja rezultata u oblasti 
poreske politike. To svaka-
ko doprinosi stvaranju am-
bijenta pravne sigurnosti za 
sve građane, bez obzira na 
politički ili bilo koji drugi 
status – zaključuje advoka-
tica Zeković. M.Lk.

Za pet godina samo šest prekršajnih prijava protiv poslodavaca koji ne izmiruju poreze i doprinose

Zakoni 
postoje, 
samo 
ih treba 
koristiti

Treba javno ohrabrivati zaposlene da koriste sve zakonske mogućnosti u 
cilju zaštite svojih prava, a Upravu prihoda kao centralni poreski organ da 
dosljedno sprovodi svoja ovlašćenja – navodi advokatica Maja Zeković

Sud je, kako navode, 
izrekao novčane ka-
zne za šest kompanija 
u ukupnom iznosu 
od pet hiljada eura i 
pet odgovornih lica 
u ukupnom iznosu 
od 1.350 eura, jedno 
pravno lice je dobilo 
samo opomenu, dok 
su dva postupka 
obustavljena. Sudeći 
po podacima suda, 
sve kazne koje je 
izrekao u ovim pred-
metima bile su ispod 
zakonskog mini-
muma

Najveći dio poreskog 
duga odnosi se na poreze 
i doprinose na zarade, 
kaže Vuletić. Međutim, 
naglašava da je od kraja 
2015. do početka 2020. 
nivo dospjelih, a neizmi-
renih obaveza po ovom 

osnovu umanjen za 
119 miliona eura. Za 
to su, kako navodi 
Vuletić, zaslužne 
mjere za efikasnije 

upravljanje poreskim 
dugovima i jačanje funkci-
je naplate, među kojima je 
posebno značajan repro-
gram.
-U stečajnim postupcima 
obaveze vezane za zarade 
zaposlenih, te obaveze po 
osnovu poreza i doprino-
sa, nalaze se u prioritetnim 
krugovima za naplatu 
iz stečajne mase, pa se i 
kroz stečaj makar jednim 
dijelom mogu obezbijediti 
ova potraživanja – navodi 
Vuletić.

Najveći dug za doprinose

Maja  Zeković

Milica Vuletić
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PODGORICA – U Crnoj Gori 
su, od posljednjeg presjeka, 
preminule tri osobe inficira-
ne korona virusom, a regi-
strovana su 102 pozitivna 
slučaja - saopšteno je iz Insti-
tuta za javno zdravlje.
Laboratorije IJZ-a i druge jav-
ne i privatne laboratorije koje 
se bave dijagnostikom infekci-

je korona virusa tokom srijede 
završile su analizu i Institutu 
dostavile rezultate za 1.041 
uzorak na korona virus. Saop-
šteno je da su novootkriveni 
slučajevi iz Podgorice - 31, Nik-
šića 18, Pljevalja 17, Bijelog Po-
lja devet, Berana šest, Ulcinja 
pet, Kotora, Danilovgrada i Ro-
žaja po tri, Herceg Novog, Ceti-

nja i Bara po dva, i Plava jedan.
- Od posljednjeg presjeka In-
stitutu su prijavljena tri smrt-
na ishoda povezana sa kovi-
dom-19, kod pacijenata iz 
Podgorice, Nikšića i Dani-
lovgrada, od kojih je najmlađi 
imao 63, a najstariji 81 godinu 
– navodi se u saopštenju.
Ukupan broj preminulih pove-

zanih sa kovid-19 infekcijom u 
Crnoj Gori od početka pande-
mije je 1.505. Navodi se da je do 
15 sati prijavljen oporavak kod 
173 pacijenta.
Uzimajući u obzir sve novoot-
krivene slučajeve, kao i broj 
oporavljenih, ukupan broj tre-
nutno aktivnih slučajeva kovi-
da-19 u Crnoj Gori iznosi 

2.244. Od početka epidemij-
skih dešavanja ukupan broj 
registrovanih slučajeva infek-
cije korona virusom u Crnoj 
Gori je 97.619.
U Podgorici je trenutno aktiv-
no 776 slučajeva korona viru-
sa, Nikšiću 223, Pljevljima 210, 
Beranama i Bijelom Polju po 
119, Baru 105, Danilovgradu i 

Ulcinju po 85, Rožajama 76, 
Herceg Novom 73, Andrijevici 
51, na Cetinju 47, u Kotoru 45, 
Budvi 43. U Mojkovcu i Tivtu 
je aktivno po 38 slučajeva ko-
rona virusa, Tuzima 37, Kolaši-
nu 20, Plavu 19, na Žabljaku 11, 
u Petnjici devet, Plužinama 
sedam, Šavniku i Gusinju po 
četiri. I.K.

PODGORICA - Kompani-
je koje proizvode vakcine 
protiv kovida-19 već rade 
istraživanja koja se odnose na 
primjenu treće doze, moguć-
nost kombinovanja vakcina, 
ali i prilagođavanja novim 
sojevima virusa. 

Za sada se ne pominje eventu-
alna treća doza kineske Sino-
farm vakcine.
U Institutu za javno zdravlje 
kažu da prate istraživanja svih 
proizvođača vakcina, te da će 
kada budu imali konkretne i 
zvanične preporuke o tome 
obavijestiti javnost.
– Zvanični podaci, jasni i pre-
cizni o tome ko je kandidat za 
treću dozu, kada, odnosno na-
kon kog perioda bi se ona pri-
mjenjivala još uvijek ne postoje 
– kazali su Pobjedi iz Instituta. 
O ideji treće doze počelo je da 
se govori sa pojavom novih so-
jeva korona virusa, ali i izvje-
štajima da se poslije druge doze 
kineske vakcine kod pojedinih 
nijesu stvorila antitijela.

REZULTATI
Kineska kompanija Sino-
farm najavila je 28. marta 
da će ispitati rezultate treće 
faze kliničkog ispitivanja u 
inostranstvu kako bi odlučila 
da li njihova vakcina treba da 
ima treću dozu.
Preliminarni rezultati su poka-
zali da dodatna revakcinacija 
može da poveća broj antitijela 
i istovremeno poboljša sposob-
nost vakcine da odbrani orga-
nizam i od mutiranih sojeva 
korona virusa.
Ipak, kako je Pobjeda pisala, 
veći broj antitijela ne znači da 
imamo bolji imunitet. Iz Insti-
tuta za javno zdravlje ranije su 

rekli da su testovi na antitijela 
besmisleni i nijesu presudna 
potvrda o postojanju imunite-
ta. Stoga nije ih potrebno raditi, 
osim u slučajevima kada osoba 
sa sigurnošću ne zna da li je bila 
inficirana, a sjeća se da je imala 
rizičan kontakt. Oni se prepo-
ručuju i kada ljudi imaju klinič-
ku sliku kovida-19, ali ne i labo-
ratorijsku potvrdu PCR testom.
Iako rijetko priznaje slabosti 
svojih vakcina protiv korona 
virusa, Kina je nedavno objavi-
la da je njihova efikasnost ipak 
niža i da vlada razmatra mije-
šanje vakcina kako bi pojačala 
efikasnost.
Kineske vakcine ,,nemaju vr-

lo visoku stopu zaštite“, rekao 
je direktor kineskog Centra 
za kontrolu bolesti Gao Fu na 
konferenciji za novinare kra-
jem aprila.
Peking je podijelio stotine mi-
liona doza u inostranstvu i na 
taj način pokušao da umanji 
povjerenje u Fajzer-Biontek 
koji radi na principu vektora 
mRNK.
Dostupni podaci pokazuju da 
kineske vakcine po efikasnosti 
zaostaju za drugima, uključu-
jući proizvode Fajzera i Mo-
derne, ali ih je lakše skladištiti 
jer ne zahtijevaju tako stroge 
kontrole temperature.
Treću fazu testiranja kine-

ska vlada sa svojom Sinofarm 
vakcinom sprovodi u nekoliko 
država kroz masovnu imuni-
zaciju. Riječ je Ujedinjenim 
Arapskim Emiratima, Egiptu, 
Bahreinu i Jordanu.
Iz Instituta za javno zdravlje su 
kazali da još uvijek nijesu pu-
blikovani detaljni podaci ove 
faze kliničkog ispitivanja.

RAZMATRANJE
Gao Fu je ocijenio da je ,,opti-
mizacija“ postupka vakcinaci-
je, uključujući mijenjanje broja 
doza i vremenski razmak izme-
đu njih, ,,definitivno“ rješenje 
za efikasnost vakcina.
– Sada se formalno razmatra da 
li za postupak imunizacije tre-
ba koristiti različite vakcine iz 
različitih proizvodnih linija – 
rekao je Gao.
Stručnjaci kažu da bi miješanje 
vakcina ili sekvencijalna imu-
nizacija mogla da poveća efika-
snost. Britanski istraživači pro-
učavaju moguću kombinaciju 
Fajzer-Biontek i tradicionalne 
vakcine Astra Zeneka.
Kineske vlasti nijesu preda-
le svoje vakcine Evropskoj 
agenciji za ljekove (EMA) na 
ispitivanje. Ta ustanova do sa-
da je odobrila upotrebu četiri 

vakcine: Fajzer - Biotek, Astra 
Zeneka – Sveučilište Oksford, 
Moderna i Džonson & Džon-
son. Trenutno se ispituje i ruski 
Sputnjik V.
Sa druge strane, kako prenosi 
Rojters, kineska vakcina Sino-
farm uskoro bi mogla da dobije 
dozvolu za hitnu upotrebu od 
Svjetske zdravstvene organi-
zacije.
Kineski proizvođači vakcina Si-
nofarm i Sinovak prezentovali 
su podatke o svojim vakcinama 
protiv kovida-19 pred organima 
Svjetske zdravstvene organi-
zacije, kako bi predstavili nivo 
djelotvornosti koja bi bila kom-
patibilna s onom koju zahtijeva 
ta institucija.
Savjetodavni odbor SZO (SA-
GE) saopštio je da se nada da 
će se uskoro izdati preporuke 
za te vakcine, a podaci koje su 
kompanije javno podijelile na 
sastanku (SAGE) jasno pokazu-
ju da imaju nivo djelotvornosti 
koja bi bila kompatibilna sa za-
htjevima koje je SZO zatražila 
za ovu vakcinu, što znači efi-
kasnost od oko 50 do 70 odsto, 
i da posjeduju sve sigurnosne 
podatke koji pokazuju da je ova 
vakcina bezbjedna za upotrebu.
Iako podaci o djelotvornosti ki-
neskih vakcina Sinofarm nikada 
nijesu javno objavljeni, njihov 
proizvođač - pekinški institut 
za biološke proizvode, jedinica 
podružnice Sinopharm China 
National Biotec Group (CNBG), 
rekao je, prenosi Rojters, da je 
vakcina djelotvorna 79,34 odsto 
u sprečavanju  obolijevanja od 
kovida-19, i to na osnovu tre-
nutnih podataka. Odobrena je 
u nekoliko zemalja, uključujući 
Kinu, Pakistan i UAE.

MASOVNA VAKCINACIJA
Masovna vakcinacija u našoj 
zemlji trebalo bi da počne ove 
sedmice. u U subotu je stiglo 
201.000 doza Sinofarmovih 
vakcina, a dan ranije Srbija je 
donirala 10.000 doza Astra Ze-
neke. Najavljen je dolazak još 
25.000 Astra Zeneka vakcina, 
kao i oko 30.000 ruskih Sput-
njik vakcina, dok će od maja do 
avgusta stići i 41.000 Fajzerovih 
vakcina, prema najavama Mini-
starstva zdravlja.   
 Sl. RADONJIĆ

Preminulo troje, još 102 pozitivne osobe
Završena analiza 1.041 uzorka na korona virus

U Crnoj Gori se još ne razmišlja o uvođenju treće doze Sinofarm vakcine, 
iz Instituta za javno zdravlje ističu da prate preporuke proizvođača

Novi sojevi „traže“ 
dodatne doze? 
Kineska vakcina 
Sinofarm uskoro 

bi mogla da 
dobije dozvolu za 

hitnu upotrebu 
od Svjetske 

zdravstvene 
organizacije

vakcina djelotvorna 79,34 odsto 

vakcina, a dan ranije Srbija je 

vakcina, prema najavama Mini-

U javnosti se postavlja veliki 
broj pitanja oko bezbjednosti 
vakcine Astra Zeneka koju su 
proizveli istraživači sa Oksfor-
da. Stvaranje krvnih ugrušaka i 
prijave smrti zbog tih komplik-
acija umanjili su, prema pisanju 
medija, povjerenje u tu vakcinu. 
Uprkos izvještajima i studijama 
koje napominju da su te situ-
acije veoma rijetke, te da ostale 
vakcine takođe imaju svoje 
nuspojave, o vakcinama Astra 
Zeneka se najviše govorilo.
Nakon primanja vakcine Astra 
Zeneka se i dalje registruju 
rijetki slučajevi stvaranja krvnih 
ugrušaka, ali njena efikasnost 
i dobrobit i dalje premašuje tu 
opasnost, piše u brojnim izv-
ještajima, a to potvrđuju i EMA 
i SZO. 
Efekti Astra Zeneke su vidljivi 
nakon primanja prve doze, iako 
i dalje ostaje na snazi odluka 
da se prima iz dva puta nakon 
četiri nedjelje, piše Lancet 
časopis.

Ukoliko se stvari posmatraju 
sa tačke profita, berzanski 
eksperti objašnjavaju da je 
moguće da se radi o tome jer je 
cijena jedne doze Astra Zeneke 
svega četiri dolara, što je čini 
najjeftinijom, ukoliko se uzme 
poređenje sa činjenicom da 
Mađarska plaća dozu Sinofar-
ma 36 dolara.
Britanski farmaceutski gigant 
je nedavno otkrio brojke oko 
vakcine koju su stvorili u part-
nerstvu sa Univerzitetom Oks-
ford. Kompanija je na početku 
rekla da ne želi da zarađuje na 
vakcini i da će, makar dok traje 
pandemija kovida-19, njena 
cijena biti samo onoliko koliko 
koštaju troškovi proizvodnje. 
Astra Zeneka je isporučila 68 
miliona doza širom svijeta u 
prvom kvartalu, što je 275 mil-
iona dolara a samo od Evrope 

224 miliona.
Analiza koja je u tom časopisu 
objavljena u Lancetu u martu je 
otkrila da je efikasnost ove vak-
cine 76,7 procenata i to nakon 
21 dana od primanja prve doze 
i da zaštita traje najmanje 90 
dana nakon toga.
U Velikoj Britaniji se vode 
opsežna istraživanja na terenu, 
te su upoređivani rezultati 
nakon primanja jedne doze 
Fajzera ili Astra Zeneke.
Primijećeno je da ukoliko 
nakon primanja Astra Zeneke 
pacijent ipak dobije kovid-19 
nakon tri nedjelje od primanja 
prve doze, ima gotovo 45 
odsto manje šansi da prenese 
infekciju na okolinu. Fajzer ima 
49 odsto u tom dijelu. Slučajevi 
smrti i hospitalizacija zbog kov-
ida-19 su veoma rijetki nakon 
prve doze.

Sa dvije doze, različita klinička 
ispitivanja zabilježila su efikas-
nost zaštite od 62 do 79 odsto 
kao i stoprocentnu zaštitu od 
hospitalizacije i smrti.
Evropski regulatori odobravaju 
dalju upotrebu vakcina jer 
su prednosti u sprečavanju 
obolijevanja i komplikacija 
od kovida-19 daleko veće od 
potencijalnih rizika.
Britanska regulatorna agenci-
ja za ljekove i zdravstvene 
proizvode (MHRA) rekla je 
da je učestalost takvih krvnih 
ugrušaka četiri osobe na mil-
ion. 
U međuvremenu, Evropska 
agencija za ljekove je saopštila 
da je rizik od rijetkih krvnih 
ugrušaka oko 1 na 100.000. 
Tokom visoke stope prenosa 
infekcije, velike su koristi Astra 
Zeneke jer se sprečava hospi-
talizacija zbog kovida-19. 
Različite koristi vakcina za 
različite starosne grupe i ostale 
faktore, kao što je lokalna 

transmisija kovida-19, glavni su 
razlozi zašto neke zemlje odo-
bravaju vakcinu Astra Zeneka 
samo za određena godišta.
Različite poruke evropskih 
vlasti podstakle su skepticizam 
prema vakcinama, a ponovna 
izgradnja povjerenja zahtijeva 
transparentnost i dosljednost. 
Prvobitno su neke države 
ponudile Astra Zeneku samo 
stanovnicima uzrasta od 18 do 
64 godine.
Nijesu dozvolili vakcinisanje 
starijih od 65 godina saopštivši 
da nema još dovoljno podataka 
kako utiče na tu starosnu kat-
egoriju. Njemačka i Francuska 
su prvo zabranile upotrebu za 
starije stanovništvo, ali su kas-
nije preinačile tu odluku.
EMA je u januaru odobrila 
upotrebu vakcina, pa i za starije 
od 65 godina. Iz kompanije 
Astra Zeneka saopštili su da su 
podaci sa kliničkih ispitivanja 
pokazali da vakcina štiti ljude 
svih uzrasta.

Astra Zeneka – četiri dolara

Ljekari savjetuju da se nakon Astra Zeneke obrati pažnja 
na određene simptome, kada bi trebalo zatražiti ljekarsku 
pomoć:

1. Jaka uporna glavobolja koja se ne poboljšava 

jednostavnim ljekovima protiv bolova i pogorša-

va se pri ležanju ili je propraćena mučninom i 

povraćanjem;

2. Neurološki simptomi kao što su: zamagljen vid, 

poteškoće s govorom, pospanost, drhtavica;

3. Kratkoća daha ili bol u grudima;

4. Oticanje nogu;

5. Stalni bolovi u stomaku;

6. Sitne mrlje krvi ispod kože.

Simptomi

Sve češće se pominje potreba treće doze Sinofarma
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PODGORICA – Poruke 
praznika Hristovog vaskr-
senja podsjećaju da je u du-
bokim istorijskim brazda-
ma crnogorskog društva 
kroz njegovo vjekovno čoj-
sko suprotstavljanje ne-
pravdama i nasilju nad sop-
stvenim identitetom, začet 
i iznjedren neprolazni plod 
vječnog građanskog i dr-
žavnog dostojanstva - ka-
zao je predsjednik Crne 
Gore Milo Đukanović, po-
vodom najvećeg hrišćan-
skog praznika Vaskrsa.
Đukanović je, čestitajući Va-
skrs sveštenstvu i vjernici-
ma, kazao da je Vaskrs pra-
znik koji vjekovima donosi 
svjetlost vjere, novog počet-
ka, nade i ljubavi.
- Ujedinjuje nas oko tradicio-
nalnih, duhovnih i moralnih 
vrijednosti pravde, razumi-
jevanja i zajedništva, koje su 
bliske svim ljudima, bez ob-
zira na njihovo duhovno i 
svjetovno opredjeljenje, koje 
predstavljaju nesalomivi du-
hovni stožer i trajni imenitelj 
kosmopolitskog karaktera 
crnogorskog društva - naveo 
je Đukanović.
Naveo je da poruke velikog 
praznika Hristovog vaskrse-
nja podsjećaju da je u dubo-
kim istorijskim brazdama 
crnogorskog društva kroz 
njegovo vjekovno čojsko su-
prostavljanje tolikim ne-
pravdama i nasilju nad sop-
stvenim identitetom, začet i 
iznjedren neprolazni plod 
vječnog građanskog i držav-
nog dostojanstva.
- Našeg nepokolebljivog 
opredjeljenja njegovom oču-
vanju i snage našeg zajedniš-
tva i odlučnosti da se suoči-
mo sa svim savremenim i 
budućim izazovima - dodao 
je Đukanović.
Poželio je da i sveti dani budu 
podstrek za odlučnije i odgo-
vornije djelovanje na izgrad-
nji otvorenog i tolerantnog 
društva, „srećnih i slobodnih 

ljudi koji svoje životne izbo-
re temelje na znanju, spo-
sobnosti i inventivnosti, 
društva utemeljenog na mo-
ralnim i etičkim načelima, 
kome je u prvom planu briga 
za dobrobit i dostojanstvo 
čovjeka i naše Crne Gore“.
Predsjednik Skupštine 
Aleksa Bečić je u vaskršnjoj 
čestitki sveštenstvu, monaš-
tvu, vjernicima, svim građa-
nima pravoslavne vjeroispo-
vijesti i svima koji Vaskrs 
proslavljaju po Julijanskom 
kalendaru poželio da Vaskrs 
proslave u dobrom zdravlju, 
ispunjeni unutrašnjim mi-
rom, prihvaćenim molitva-
ma i nadom u bolje sjutra za 
sav narod.
Premijer Zdravko Krivoka-
pić čestitao je pravoslavnim 
vjernicima Vaskrs, navodeći 
da taj dan predstavlja mjeru 
mira, tolerancije, sloge i za-
dovoljstva. Naveo je da se ži-
vot svakog čovjeka kreće od 
Cvijeti, kada je Isus Hrist 
ušao u Jerusalim, a posebno 
se iskazuje kroz strašnu ne-
djelju, kada Gospoda izdaju 
najbliži, a ostali ga razapnu.
- Vaskrsenjem dobijamo novi 
život, a on treba da nam bude 
pouka, da mi budemo druga-
čiji, da preko Vaskrsa doživi-
mo i lično vaskrsenje i očeku-
jemo vječni život - navodi se 
u čestitki.  I. K.

PODGORICA - Sveštenstvo 
Mitropolije crnogorsko-
primorske juče ujutru je 
služilo vaskršnju liturgiju u 
Hramu Hristovog vaskrse-
nja u Podgorici, u prisustvu 
velikog broja vjernika, me-
đu kojima je bio i protjerani 
ambasador Srbije u Crnoj 
Gori Vladimir Božović.

Božovića je Ministarstvo 
vanjskih poslova Crne Gore 
proglasilo personom non gra-
ta i uskratilo mu boravak kra-
jem prošle godine. Iako se i 
dalje ulažu napori da se sprije-
či širenje korona virusa, Božo-
vić je odlučio da prkosi mjera-
ma, pa je tako odustao od onih 
osnovnih - distanca i maska.
Ne mareći za to što je protje-
ran, Božović je ranije saopštio 
da je i dalje ovlašćeni pred-

stavnik Srbije i da taj posao 
obavlja iz Beograda. Odmor 
od „posla“, očigledno koristi 
da dođe u Crnu Goru, posjeti 
porodicu i upražnjva vjerske 
običaje. Iz Ministarstva vanj-
skih poslova, na čijem je čelu 
Đorđe Radulović, ranije je 
saopšteno da Božović može 
kao državljanin Srbije u bilo 
kom trenutku posjetiti Crnu 
Goru, a da su proglašenjem za 
personu non grata njegove di-
plomatske funkcije, shodno 
Bečkoj konvenciji, u Crnoj 
Gori prestale.
On je juče ujutru prisustvovao 
vaskršnjoj liturgiji u Hramu 
Hristovog vaskrsenja u Pod-
gorici pred velikim brojem 
vjernika.
Zbog pandemije korona viru-
sa prošle godine su iz MCP 
pozvali vjernike da ovaj hri-

šćanski praznik provedu kući 
sa svojim porodicama, poštu-
jući mjere tadašnjeg Nacio-
nalnog koordinacionog tijela 
za borbu protiv zaraznih bole-
sti. Ove godine, iako se i dalje 
ulažu napori da se spriječi ši-
renje korona virusa, taj poziv 
je izostao.
Iz MCP-a, ali ni nadležni, nije-
su saopštili javnosti preporu-
ke kako obavljati vjerske obre-
de i koliko vjernika može biti u 
zatvorenom prostoru. Tako se 
juče ujutru u podgoričkom 
hramu okupio veliki broj vjer-
nika pa je distancu, kao jednu 
od osnovnih mjera u suzbija-
nju kovida-19 bilo nemoguće 
održati. Veći broj okupljenih 
nije nosio maske. 
Episkop dioklijski Metodije, 
koji je služio liturgiju, podsje-
tio je na ozbiljnost virusa i po-

sljedice nepoštovanja mjera.
- Braću i sestre od istoka do 
zapada i od sjevera do juga za-
desila je ova opaka i opasna 
bolest izazvana nevidljivim 
virusom. Prošle godine smo se 
nadali da će zaraza brzo proći. 
Nažalost, ne samo da nije 
prošla, već je i u ovoj godini 
nastavila da hara širom svije-

Mitropolit Mihailo: Neki 
Crnogorci su se prodali 
za srebrnike kao Juda

Vjernici CPC i ovogodišnji Va-
skrs dočekuju lišeni moguć-
nosti da služe na oltarima cr-
kava koje su gradili njihovi 
djedovi i pradjedovi - kazao je 
mitropolit CPC Mihailo u va-
skršnjoj poslanici.
Mihailo je rekao da će Vlada 
da potpiše i temeljni ugovor sa 
Srpskom pravoslavnom cr-
kvom i sve crnogorske crkve i 
manastire upiše na državu Sr-
biju i stavi u službu protiv Crne 
Gore, Crnogoraca i CPC.

Kako je naveo, neki Crnogorci 
su se prodali za srebrnike kao 
Juda Iskariotski i hule na Boga 
i CPC kao besmrtnu zajednicu.
- I Bog i pravda su na našoj 
strani i pobijedićemo. Svaka 
sila za vremena, i doći će joj 
kraj - poručio je Mihailo.
Naveo je da u CPC žive po sa-
vjesti, svjedoče istinu pravo-
slavne vjere i brane pravo da 
je ispovijedaju u crnogorskim 
crkvama i manastirima.
- Ona koja je u dugoj istoriji di-
jelila narodnu sudbinu raduje 
se Vaskrsu i očinskom ljubav-
lju grli svu svoju đecu, ma đe 
bili, u zemlji ili rasijanju, poru-
čujući im: ujedinimo se oko 
svojih svetinja i svete CPC - na-
veo je Mihailo.
Poručio je da se Vaskrs ove go-
dine dočekuje i slavi u teškim 
uslovima, jer su crnogorski 
narod, kako je rekao, pritisle 
velike nevolje uzrokovane ko-
vidom, koji je odnio veliki broj 
života.

Služena vaskršnja liturgija u Hramu Hristovog vaskrsenja, kršene epidemiološke mjere

Božović posao obavlja 
iz Beograda, Vaskrs 
slavi u Podgorici

PODGORICA - U prijedlogu 
izmjena Zakona o tužilaštvu 
ključne stvari kao što je man-
dat postojećem sastavu Tuži-
lačkog savjeta i izbor vršioca 
dužnosti vrhovnog državnog 
tužioca nijesu promijenjene i 
suprotne su mišljenju Vene-
cijanske komisije, ali i Ustavu 
Crne Gore, smatraju u Gra-
đanskoj alijansi.
Koordinator programa ljud-
skih prava i pravde u GA Zoran 
Vujičić rekao je da je prijedlog 
koji se nalazi u skupštinskoj 
procedure, izmijenjen u odno-
su na onaj o kome se govorilo 
na dvije javne debate organizo-
vane ovim povodom. Vujičić je 
objasnio da se izmjena tiče da 
jednog kandidata iz reda 
uglednih pravnika predlažu 
nevladine organizacije što je 
dobro rješenje kada se već išlo 
u povećanje broja uglednih 
pravnika u Tužilačkom sav-
jetu.
Na pitanje koliku su prijed-
logom izmjena ispoštovane 
preporuke Veneci janske 
komisije (VK), Vujičić je oci-
jenio da je važan i način na koji 
će se ključne reforme sprovesti.
- Ključne stvari kao što je man-
dat postojećem sastavu kao i 
izbor v. d. VDT-a nijesu promi-
jenjene i to se kosi ne samo sa 
mišljenjem VK već i kad je u 
pitanju izbor v. d. VDT-a u su-
protnosti je sa Ustavom koji 
kaže da poslove Državnog 

tužilaštva vrše rukovodioci 
državnih tužilaštava i državni 
tužioci - kazao je Vujičić 
agenciji MINA.
On je rekao da ovakvim zakon-
skim rješenjem i neko van 
Državnog tužilaštva može da 
njime rukovodi, ali da je poseb-
no opasno da se na ovaj način 
izbjegava izbor kroz kvalifiko-
vanu većinu u Skupštini.
- Kao i mogućnost da se kroz v. 
d. stanje rukovodi VDT-om u 
kontinuitetu, bez želje da se 
kroz dijalog dođe do najboljeg 
kandidata i koji će u zakonitoj 
proceduri biti izabran. Takođe 
ovakvo tužilaštvo biće zavisno 
od ove ali i svake buduće vlasti 
- ocijenio je Vujačić.

On smatra da javna rasprava o 
prijedlogu izmjena tužilačkih 
zakona, nije bila klasična javna 
rasprava već debata gdje su se 
čuli jako značajne i dobre pre-
poruke da to zakonsko rješenje 
izdrži test vremena.
Vujičić je ocijenio da rješenje 
koje je dostavljeno Skupštini 
pokazuje da nije bilo volje da se 
i usvoje ključne stvari.
On je rekao da je potrebno da 
sistemski zakoni kao što je pri-
jedlog izmjena Zakona o 
tužilaštvu i brojni drugi koji 
zahtijevaju izmjene, da prođu 
javne rasprave koje podra-
zumijevaju organizovanje 
okruglih stolova, tribina, prez-
entacija i dostavljanje primjed-

bi, prijedloga i sugestija u pisa-
nom ili elektronskom obliku.
Vujičić je kazao da bi javna 
rasprava po pravilu trebala da 
počne danom objavljivanja jav-
nog poziva na internet stranici 
ministarstva i portalu e-uprave 
i da traje od 20 do 40 dana, u 
zavisnosti od značaja i složeno-
sti materije koja je predmet 
regulisanja nacrta zakona.
On je rekao da mišljenje Vene-
cijanske komisije, u vezi 
tužilačkih zakona, pravno nije 
obavezujuće, ali da u praksi 
skoro da i jeste.
Vujičić je naveo da Crna Gora 
kao član Savjeta Evrope i kan-
didat za članstvo u EU posebno 
mora da vodi računa o pošto-
vanju odluka Savjeta Evrope, a 
Venecijanska komisija je tijelo 
SE koje je među uticajnijim.
- Nazadovanje u pregovorima 
u momentu kada već osam go-
dina pregovaramo je loše ali 
ono što dodatno brine je pov-
jerenje i partnerski odnos sa 
međunarodnom zajednicom 
koji se gradio i koji može da se 
ugrozi jednostranim povlačen-
jem poteza - zaključio je Vu-
jičić.  R. P.

Zoran Vujičić iz Građanske alijanse o izmjenama Zakona o tužilaštvu 

Nijesu ispoštovane 
ključne stvari

Zoran Vujičić

Državni zvaničnici čestitali vjernicima 
najveći hrišćanski praznik

Đukanović: Poruke 
Vaskrsa podsjećaju 
na vječno građansko i 
državno dostojanstvo

Iz MCP-a, ali ni nadležni, nijesu saopštili javnosti 
preporuke kako obavljati vjerske obrede i koliko 
vjernika može biti u zatvorenom prostoru. Tako se 
juče ujutru u podgoričkom hramu okupio veliki 
broj vjernika pa je distancu, kao jednu od osnovnih 
mjera u suzbijanju kovida-19 bilo nemoguće 
održati. Veći broj okupljenih nije nosio maske



9Poneđeljak, 3. maj 2021. Društvo

PODGORICA – Episkop bu-
dimljansko-nikšićki i admini-
strator Mitropolije crnogor-
sko-promorske Joanikije 
kazao je da za sada raspolažu 
samo nacrtom temeljnog ugo-
vora, koji je usvojila Srpska 
pravoslavna crkva (SPC) i da 
sada o tom aktu treba da se 
izjasni Vlada.
- Imamo tekst koji je usvojen na 
nivou Crkve, taj tekst je dostav-
ljen Vladi Crne Gore. Ona treba 
da se izjasni, ima pravo da da ne-
ke primjedbe, da nešto popravi, 
da nešto prihvati, i tu će se, na-
dam se, rukovoditi onim načeli-
ma koja su fiksirana u Ustavu i 
zakonima Crne Gore, posebno u 
Zakonu o slobodi vjeroispovije-
sti - rekao je Joanikije za Radio 
Svetigoru.
Kazao je da je sve još u radnoj 
verziji.
- Za mene lično, za Crkvu, svaki 
dokument, naročito ugovor, dok 
ne potpišu obje strane i ne ovje-
re pečatom, on zapravo ne po-
stoji u nekom pravnom smislu. 
On je u pripremi, on nije zavr-
šen, i nikada nije običaj, makar u 

našem crkvenom poretku, da 
bilo koji dokument koji je još u 
izradi da se objavljuje i da se čini 
predmetom javne rasprave - ka-
zao je Joanikije.
Prema njegovim riječima, treba 
shvatiti pravilno značaj temelj-
nog ugovora. Kazao je da su u 

Crnoj Gori potpisana tri temelj-
na ugovora sa tri ostale vjerske 
zajednice – Svetom Stolicom, 
Islamskom i Jevrejskom zajed-
nicom.
- Ti temeljni ugovori su odrađe-
ni u tišini: dvije strane, naša dr-
žava (vlast) i najviši predstavni-

ci tih vjerskih zajednica su 
pregovarali, dopisivali se, raz-
matrali ta dokumenta, predloge, 
paragrafe - kazao je Joanikije.
On je naveo da je Crna Gora po-
kazala djelimično spremnost da 
riješi sve ono što je vezano za 
položaj i status vjerskih zajed-
nica u Crnoj Gori.
- Međutim, te dobre volje sa 
strane naše vlasti nije bilo pre-
ma SPC, odnosno prema epar-
hijama SPC u Crnoj Gori, nego 
je vlast tadašnja cijelo vrijeme 
opstruisala dijalog. Nikakvog 
konstruktivnog dijaloga nije bi-
lo, zaista, ne zbog nas, mi smo 
cijelo vrijeme htjeli da razgovo-
ramo. Sa druge strane, imali smo 
pojavu animoziteta i jedan ucje-
njivački stav - kazao je Joanikije.
Istakao je da je u Vladi Igora 
Lukšića postojala volja da se to 
pitanje riješi, ali nije došlo do 
rezultata.
- Sada kad smo dobili novi Za-
kon o slobodi vjeroispovijesti, 
koji je za nas prihvatljiv, došlo 
je na red potpisivanje temelj-
nog ugovora - naveo je Joaniki-
je.  I. K.

Izričita 
zabrana 

Piše: 
Rajko CEROVIĆ 

Opet se sa Crnom Gorom igraju beskrupulozne i podmukle 
igre na koje smo u našoj istoriji, ne jedan put, navikavani. 
Opet se Crnogorci posmatraju kao naivna i beslovesna če-
ljad koja će, kao i dosad, najčešće otkriti prevaru nakon pro-
toka od stotinak godina.
Iza leđa Crne Gore odavno se plete nova zavjera, opet nam 
„braća“ pokušavaju skrojiti kapu tako da se pod njome ni-
kad ne osvijestimo. Sprema se „temeljna“ crkvena zavjera, 
u prvom redu protivu države, a onda adekvatno i naroda, 
koji odavno smeta razvoju nečijih imperijalnih apetita.
Lako je episkopu Joanikiju koji, vjerovatno i ne slučajno 
nosi pomenuto ime, da kaže kako će takozvani temeljni 
ugovor države Crne Gore sa Srpskom pravoslavnom cr-
kvom biti poznat javnosti tek poslije njegovog potpisiva-
nja!? Gospodin Joanikije ne služi Crnoj Gori, ne osjeća teret 
njene istorije kao svoj, već služi instituciji koja tu državu ne 
priznaje. Njegova izdaja domovine je legitimna i, moguće, 
donekle razumljiva. No, ona, nas građane Crne Gore koji je 
nosimo u srcu, ne lišava jeze koja ovih dana ispunjava sve 
crnogorsko. 
Veliki i zlokoban koloplet se danas zamotava oko Crne Gore. 
Od nje se krije dokumenat koji treba da joj odredi buduć-
nost. Posjeduju ga samo troprsti ex ministar Leposavić, 
predsjednik Vlade Krivokapić, patrijarh Porfirije, Sveti 
sinod SPC, najviše gospodin Vučić, i, vjerovatno, Mali mokri 
lug. Crna Gora ništa o njemu do potpisivanja – ne smije da 
zna!? 
Naravno, u finiširanje pomenutog „temeljnog“ ugovora 
odavno su, možda i čitavu deceniju, uključeni, u odsustvu 
Miloševića, glavni stratezi četiri izgubljena rata u bivšoj 
Jugoslaviji, uključujući, naravno, i rat protivu Kosova za ko-
jeg nijesu znali da je tada još bio u sastavu njihove države.
Igra se sa Crnom Gorom tako igra da danas patrijarh Porfiri-
je kaže da je takozvani temeljni ugovor usaglašen i spreman 
za potpisivanje, da bi predsjednik Krivokapić ustvrdio da se 
temeljni tek usaglašava? Tako je i tako mora da bude kad se 
sprema velika prevara Crne Gore! Toliki stepen neozbiljno-
sti i navodne tajnovitosti karakterističan je za ljude koji mi-
sle da će sve zbrziti da se Vlasi ne dosjete. 
Uostalom, ko se to usaglašava u ime Crne Gore? Ako su sa-
mo predsjednik Vlade i troprsti ministar - to sigurno nije 
Crna Gora. Što sve do te mjere treba da bude zakukuljeno i 
zamumuljeno? Ko toliko smije potcijeniti građane i državu 
Crnu Goru? 
Kad advokat Mitropolije Kavarić kaže da je riječ o istom 
temeljnom ugovoru kao i sa Islamskom zajednicom ili Kato-
ličkom crkvom, već tog trenutka obmanjuje. Katolička cr-
kva u Crnoj Gori nije strano tijelo kao što je to Srpska pravo-
slavna crkva. Katolička crkva postoji u Crnoj Gori od 
vremena šizme, a bila je više vjekova naša crnogorska dr-
žavna crkva. Uostalom, Temeljni ugovor jeste potpisan sa 
Svetom Stolicom, ali u prvom redu sa državom Vatikanom. 
Zbog čega taj ugovor ne bi bio potpisan između dvije drža-
ve, dakle Srbije i Crne Gore? Time bi bile izbjegnute mnoge 
današnje dileme. 
Kladim se da su svi ti golemi srpski umovi, uključujući i no-
voizabranog patrijarha, dugo mozgali kako da po slovu i tog 
ugovora Srpska pravoslavna crkva izbjegne obavezu regi-
stracije u Crnoj Gori. Priče o tome da je Srpska pravoslavna 
crkva tradicionalna u Crnoj Gori isto su toliko tačne kao da 
kažemo da je budizam tradicionalna crnogorska vjera. Da 
je od pravoslavnih crkava u Crnoj Gori Crnogorska pravo-
slavna crkva jedino tradicionalna, teško da je potrebno po-
sebno dokazivati. Znamo da taj temeljni ugovor ima prevas-
hodnu namjeru da uništi svaki pomen o Crnogorskoj 
pravoslavnoj crkvi, što je prilično nemoguća operacija. Sa-
mo se kod Srba istorija svakog dana ponovo piše.
Zbog čega se, zaista, taj famozni ugovor tako dugo usagla-
šava?  
Iz najprostijeg razloga: što se ne može usaglasiti. To je zgra-
da bez temelja. Da je pomenuto usaglašavanje lako izvod-
ljivo, taj bi dokumenat odavno bio potpisan. Uzalud se kri-
je. Neka se ne plaše stratezi temeljnog od samo DPS-a. 
Crna Gora danas ima pouzdano javno mnjenje, svoje i ako 
se mnogima čine nedovoljno jake institucije, svoju inteli-
genciju koja se kalila protivu decenijskog miloševićev-
skog, kao i domaćeg fašizma, pa i protiv neukosti i usko-
grudosti DPS-a. Ne prolazi više ono što se DPS-u moglo 
kroz noge proturiti.  
Situacija sa temeljnim ugovorom je kristalno jasna. On mo-
že biti potpisan samo kao međudržavni između Srbije i Crne 
Gore. Time bi bilo definitivno ozakonjeno postojanje Srpske 
pravoslavne crkve u Crnoj Gori. Sve ostalo je magla i dro-
bljenje vode kokoškama. Doduše, temeljni između dvije 
države opet nije moguć. Samo iz jednog razloga: tako bi 
država Crna Gora od strane Srbije bila definitivno priznata.

STAV

Predsjednik Krivokapić, de� nitivno, ne 
smije potpisati u ime države Crne Gore 
takozvani temeljni ugovor sa Srpskom 
pravoslavnom crkvom   

Služena vaskršnja liturgija u Hramu Hristovog vaskrsenja, kršene epidemiološke mjere

Božović posao obavlja 
iz Beograda, Vaskrs 
slavi u Podgorici

ta.  Danas se molimo za 
ozdravljenje svih oboljelih, 
kao i za pokoj duša svih upo-
kojenih. Poštujući preporuke 
medicine štitimo jedni druge 
- kazao je on.
Predsjednik Skupštine Alek-
sa Bečić prisustvovao je va-
skršnjoj svetoj arhijerejskoj 
liturgiji u Manastiru Đurđevi 

stupovi u Beranama koju je 
služio episkop budimljansko-
nikšićki Joanikije. Kako je 
saopšteno iz Skupštine, Joa-
nikije je istakao da „mi te-
meljno treba dalje da gradimo 
smisao našeg života i naše ra-
dosti i našega zajedništva, kao 
i da vaskrsenje Hristovo i nje-
gova pobjeda nad smrću ob-

novi našu prirodu, obnovi na-
še srce, naše misli i naše 
zajedništvo“.
On je, kako se navodi, kazao da 
je posebno zadovoljan zbog 
činjenice što su u Beranama 
bili prisutni predstavnici naj-
viših vlasti Crne Gore, na čelu 
sa predsjednikom Skupštine, 
kome je odao „posebno pri-
znanje i zahvalnost što je imao 
toliko veliki udio u izmjenama 
onog nakaznog zakona i svega 
onoga što je bilo štetno u Za-
konu o slobodi vjeroispovije-
sti koji je donijela ranija vlast“.
Joanikije je kazao da je Skup-
ština sa svim poslanicima, na 

čijem je čelu Bečić, „sve to oči-
stila i uskladila sa Ustavom i 
donijela jedan civilizovani za-
kon koji uspostavlja ravno-
pravnost i slobodu svih vjera u 
Crnoj Gori“.
Premijer Zdravko Krivkapić 
prisustvovao je vaskršnjoj li-
turgiji u Manastiru Svetog Ni-
kolaja na Pelevom Brijegu.
Kako je objavio na Tviteru, na 
misi liturgiji je prisustvovao 
sa porodicom.
- Da nam radost današnjeg 
praznika donese mir i blago-
stanje, Hristos Vaskrse - napi-
sao je Krivokapić na Tviteru.
 T. K.

Episkop budimljansko-nikšićki i administrator MCP poručio da 
nije praksa da se objavljuje dokument koji je još u izradi

Joanikije: Temeljni ugovor 
još nacrt, Vlada na potezu

Protjerani ambasador Božović krši epidemiološke mjere

U  hramu je rijetko ko nosio maske

Velike gužve u kripti 
podgoričkog hrama
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PODGORICA – Bosansko-
hercegovačka rediteljka 
Jasmila Žbanić nedavno je 
u intervjuu za njemački 
TAZ podsjetila na sada već 
čuvenu prijetnju pred-
sjednika Aleksandra Vuči-
ća, izgovorenu u Skupštini 
Srbije 1995. godine: stoti-
nu muslimana za jednog 
Srbina!

„Kada vidim kako su prema 
Vučiću ljubazni, pomislim 
– što nije u redu sa njemač-
kim političarima“, kazala je 
rediteljka filma „Quo vadis, 
Aida“.
Zbilja, što nije u redu sa Evro-
pom? 
„Zapadni Balkan nije u redu 
zato što Evropska unija ni-
je u redu“, kaže za Pobjedu 
profesor Filozofskog fakul-
teta u Beogradu Nikola Sa-
mardžić. „Da je Brisel bio u 
stanju da završi najvažnije 
poslove – harmonizaci-
ju odnosa država regiona, 
pravosuđe i uspostavljanje 
liberalno-demokratskog po-
retka u ostatku Jugoslavije, i 
Zapadni Balkan i EU danas bi 
drugačije izgledali. Nažalost, 
to se nije dogodilo. Naprotiv: 
demokratija je postala upitna 
i onim državama članicama 
EU koje su prve napustile 
Jugoslaviju. Naravno, na sve 
ovo je uticalo više faktora“.

POBJEDA: Što je sve utica-
lo?
SAMARDŽIĆ: Regresija se 
odvijala u kontekstu zaoštra-
vanja odnosa Zapada i Rusije, 
počev od NATO intervencije 
na SRJ 1999. U tom smislu, 
možemo biti ,,ponosni“ da 
smo od početka učestvovali 
u uspostavljanju novih me-
đunarodnih odnosa, koji se 
mogu nazvati Drugim hlad-
nim ratom. 
U međuvremenu, EU su po-
tresale krize, iz kojih je ona 
uvijek izlazila politički osla-
bljena: 2008. kriza u Gruziji 
i svjetska finansijska kriza; 
2014. Putinova aneksija Kri-
ma i okupacija istočne Ukra-
jine; migrantska kriza 2015. 
nakon ruske intervencije 
u Siriji; Bregzit 2016, koji je 
Rusija pozdravila. 
U najtežem periodu za EU, 
koji podrazumijeva eskala-
ciju ukrajinske krize, spoljne 
poslove, diplomatiju i be-
zbjednost EU vodila je Fe-
derika Mogerini. Prilikom 
njenog izbora na to mjesto, 
jedan broj država članica EU 
izrazio je ozbiljnu sumnju da 
će ona više zastupati interese 
Rusije nego interese Brisela.

POBJEDA: Koje članice 
EU?
SAMARDŽIĆ: Litvanija, 
Letonija, Estonija, Poljska, 
uzdržanije i Švedska, Irska, 

Holandija i Velika Britanija. 
POBJEDA: Jesu li imali 
pravo?
SAMARDŽIĆ: Jesu. Druga 
otežavajuća okolnost za EU 
bila je Trampova adminis-
tracija u SAD. Do sada dos-
tupni obavještajni podaci 
govore da je bivši predsjed-
nik SAD u novim globalnim 
okolnostima bio zastupnik 
ruskih interesa za koje je 
bio poslovno vezan, djelim-
ično i ucijenjen, a njegovi 
saradnici korumpirani. Da 
ne propustim odgovornost 
Republikanske stranke 
za uništavanje američkog 
društva, za rast ekstremis-
tičkih antisistemskih pokre-
ta, za zaoštravanje odnosa 
sa EU, za krizu demokratije 
i procese koji nijesu uvijek 
imali veze sa Rusijom.
POBJEDA: NATO inter-
venciju na SRJ doživlja-
vate kao početak krize u 
odnosima Evrope i Rusije?
SAMARDŽIĆ: Intervenci-
je u BiH 1995. i na SRJ 1999. 
prve su i jedine dvije NATO 
intervencije u Evropi. Dru-
ga je bila značajnijeg obi-
ma i dovela je do ozbiljnog 
neslaganja između Rusije i 
država članica NATO. Pored 
toga, bombardovanje SRJ 
podudarilo se s početkom 
Drugog čečenskog rata i do-
laskom Vladimira Putina na 
čelo Ruske Federacije.  

POBJEDA: Nedavno ste 
napisali da najveću odgov-
ornost za odnose u EU i 
u regionu ima njemačka 
kancelarka Angela Merkel. 
Zašto baš ona?
S A M A R DŽ I Ć :  Dolazak 
kancelarke Merkel na tre-
nutne političke pozicije odvi-
jao se postepeno. Ne bih gov-
orio o istorijatu njenih ličnih 
odnosa sa Vladimirom Pu-
tinom, koji su veoma važni. 
Umjesto toga, podsjetiću da 
je Njemačka, kao najveća 
država članica EU, u tre-
nutku tzv. velikog proširen-
ja - deset država Istočne 
Evrope, plus Malta i Kipar, 
pristupilo je EU - zajedno s 
Poljskom imala oko dva mil-
iona stanovnika više od svih 
deset novih članica. Teško 
je povjerovati da Njemačka 
nije bila u stanju da utiče na 
razvoj demokratije u drža-
vama Višegradske grupe i u 
bivšoj Jugoslaviji, što je bila 
njena evropska, susjedska i 
regionalna uloga. Danas se o 
Poljskoj, Češkoj, Slovačkoj, 
Mađarskoj i dvjema članica-
ma EU iz nekadašnje SFRJ 
– Sloveniji i Hrvatskoj – ne 
može govoriti kao o zrelim 
demokratijama; ruski i ki-
neski maligni uticaji u tim 
zemljama postali su previše 
očigledni.
Njemački političari, akadem-
ici, intelektualci, novinari 
veoma vole da drže lekcije 
o demokratiji, iako je sama 
Njemačka doživjela ozbiljnu 
eroziju demokratskog proc-
esa.
POBJEDA: Kakvu eroziju?
SAMARDŽIĆ: U Njemačkoj 
je uspostavljena jednoparti-
jska vladavina, sa gotovo 
nesmjenjivom kancelarkom 
Merkel. Njemačka ne samo 
da se nije potrudila da po-
mogne razvoj demokratije u 
Istočnoj i u Jugoistočnoj Ev-
ropi, nego je maligni ruski i 
kineski uticaj počeo da se re-
alizuje u samoj Njemačkoj, 
čija je vladajuća koalicija sve 
dalje od evroatlantskog lib-

eralnog konsenzusa. Nakon 
ujedinjenja i dugog procesa 
denacifikacije - ne naročito 
uspješnog, jer je prije namet-
nut američkim tenkovima i 
nirnberškim vješalima nego 
novim, dubokim uvjeren-
jima - Njemačka je dobila 
ulogu „evropske Amer-
ike“, dužne da brine o svo-
jim susjedima i da podstiče 
razvoj demokratije. Niko 
se više ozbiljno ne prisjeća 
kancelarkinog ,,Berlinskog 
procesa“, a svako vjerovanje 
da je ona u tome iskrena i da 
će uspjeti bilo je ne samo na-
ivno, nego i neoprezno. 
Njemačka svoj evropski za-
datak nije obavila. 
POBJEDA: Da, ali zašto ga 
nije obavila?
S A M A R D Ž I Ć :  P r v o , 
kancelarka Merkel nije iz 
Amerike ili iz Rajnske oblas-
ti; štaviše, politički se vraća 
u DDR, odakle je. Drugo i 
važnije: kancelarka zastupa 
interese njemačke industri-
je, kojoj su neophodni jefti-

ni energenti, neophodni za 
kupovinu jeftinih glasova. 
U sedamdesetim godinama 
prošloga vijeka sovjetska 
agentura najprije je „izbuši-
la“ kancelara Vilija Branta, 
primoranog da 1975. pod-
nese ostavku. U narednoj 
fazi, pojavili su se Zeleni, 
koji su se zalagali za denuk-
learizaciju Njemačke. U 
međuvremenu, Francuska 
je uspjela da izgradi efikasan 
i samodovoljan sistem nuk-
learnih elektrana, štiteći i 
životnu sredinu. Njemačka 
je ostala da zavisi od ruskog 
gasa. U Ukrajini je prolive-
na krv, koju je Njemačka 
,,prodala“ - za gas. Naravno, 
aktuelno je i pitanje Sjever-
nog toka 2. Nadam se da će 
američka administracija 
uspjeti da zaustavi taj ko-
ruptivni projekat, a EU us-
postaviti jasnija pravila en-
ergetske diversifikacije. 
POBJEDA: Kandidatkinja 
njemačkih Zelenih za novu 
kancelarku najavila je radi-

kalni otklon od Rusije. Vje-
rujete li joj? 
SAMARDŽIĆ: Ne vjerujem. 
Vjerujem samo njemačkim 
liberalima, evropskim lib-
eralima i Americi. Mislim 
da možemo sa optimiz-
mom očekivati odluke i ak-
cije predsjednika Bajdena. 
Predsjednik Makron dovol-
jno se distancirao od tog 
opšteevropskog putinovskog 
populizma. 
Možda zvuči apsurdno u go-
dinama u kojima se odlučuje 
o biološkoj sudbini planete, 
ali odgovornost za životnu 
sredinu pripada politič-
kom centru, ne Zelenim ili 
nekima crnim, na bilo kojoj 
desnici. Njemački Zeleni ta-
kođe su nejasno postavljeni 
u međunarodnim odnosi-
ma. 
POBJEDA: Spekuliše se 
da su upravo njemački 
Zeleni značajno uticali na 
političke promjene u Crnoj 
Gori od 30. avgusta, i to pri-
je svega podrškom koju su 

Nikola Samardžić, profesor Filozofskog fakulteta u Beogradu

Karakter litija bio je antizapadni, 
anticrnogorski, antisrpski i – proruski   

Po mojim informacijama i 
utiscima, u rušenju Crne Gore 
učestvovala je ruska agentura 
2016. Njenu ulogu na neki 
način su 2020. preuzele SAD, 
Britanija i Njemačka, iako su 
dobro znali da su litije koalicija 
svetosavskih i ibeovskih 
ekstremista. Amerikanci su 
takve pokrete vjerskog buđenja 
nazivali great awakening, ali 
su oni u protestantizmu imali 
demokratski karakter

AKO NEKOLIKO BUDALA ZASTUPA CIO NAROD, NIJE CIO NAROD BUDALA: Nikola Samardžić


Srbi nijesu pravoslav-
ni talibani. Oni koji 
to jesu, neka su nova 
nacija. Svetosavlje je 
ideologija inspirisana 
usponom nacizma 
u Njemačkoj, a pod 
uticajem ruske 
carističke antisemit-
ske emigracije

Razgovarala 
Tamara NIKČEVIĆ
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pružili proruskom koncer-
nu Vijesti i pokretu Ura.
SAMARDŽIĆ: Znam kako 
funkcionišu zapadne am-
basade u Beogradu, ne znam 
kakva je situacija u Crnoj 
Gori. 
P O B J E DA: Kako funk-
cionišu?
SAMARDŽIĆ: Ambasada-
ma u Beogradu upravlja lo-
kalni staf, ne upravljaju am-
basadori i njihovi savjetnici. 
Staf u ambasadama postavlja 
lokalni establišment, polici-
ja, što je bila praksa i u Tito-
vom vremenu: nijeste mogli 
da se zaposlite kao čistačica 
ili šofer u bilo kojoj zapadnoj 
ambasadi ako vam otac nije 
udbaš, general ili činovnik 
spoljnih poslova. Ne prenose 
zapadni ambasadori naloge 
svojih vlada vlastima u Beo-
gradu, nego obrnuto: vlast 
komanduje ambasadama. 
Vjerovatno zato što smo ma-
lo važni. 
Po mojim informacijama i 
utiscima, u rušenju Crne Go-
re učestvovala je ruska agen-
tura 2016. Njenu ulogu na 
neki način su 2020. preuzele 
SAD, Britanija i Njemačka, 
iako su dobro znali da su litije 
koalicija svetosavskih i ibe-
ovskih ekst remista. Ameri-
kanci su takve pokrete vjer-
skog buđenja nazivali great 
awakening, ali su oni u prot-
estantizmu imali demokrats-
ki karakter.
POBJEDA: A ovdje?
SAMARDŽIĆ: Karakter liti-
ja u Crnoj Gori izrazito je an-
tidemokratski, antizapadni, 
anticrnogorski, antisrpski. I 
proruski.   
POBJEDA: Antisrpski?!
SAMARDŽIĆ: Naravno. Sr-
bi nijesu pravoslavni talibani. 
Oni koji to jesu, neka su nova 
nacija. 
Svetosavlje je ideologija in-
spirisana usponom nacizma 
u Njemačkoj, a pod uticajem 
ruske carističke antisemitske 
emigracije. 
POBJEDA: Mogu li se ne-
ki teško objašnjivi p otezi 
ambasadorke SAD u Pod-
gorici objasniti i uticajem 
„lokalnog stafa“?
SAMARDŽIĆ: U konkret-
nom slučaju, nesrećnom ra-
zvoju događaja doprinijela 
je sama Trampova admi-
nistracija, koja je podržala 
ruske interese u regionu. 
Nadam se da je to savezniš-
tvo prošlost, što je osnov 
optimizma za budućnost. 
U svakom slučaju, protivno 
projekcijama lokalnog stafa 
u zapadnim ambasadama, 
crnogorskih NVO ili medija 
koji bi, iako nijesu, trebalo 
da budu proevropski, pro-
demokratski, proamerički, u 
Crnoj Gori smo imali priliku 
da vidimo mirnu smjenu vla-
sti. Na ulice nijesu izašli oni, 
kako ste Vi svjedočili, „Đuka-
novićevi tenkovi“. Koji, na-
ravno, ne postoje.  

POBJEDA:  Imaju li pravo 
oni koji aktuelnu Vladu Cr-
ne Gore nazivaju klerona-
cionalističkom?
SAMARDŽIĆ: To je za mene 
vlada Momira Bulatovića. 
Politikološki izrazi nijesu 
istorijski precizni, ponekad 
su i pogrešni. Istorijski izvori 
crnogorskog litijaškog po-
kreta su u Informbirou, ne u 
hrišćanstvu. Zato mi je biza-
ran i nefunkcionalan poku-
šaj opozicije u Crnoj Gori da 
savremene političke odnose 
svede na odnos četnika i par-
tizana. 
Mislim da je to višestruko 
pogrešno: niti su jedni čet-
nici, niti su drugi komite. Za 
razliku od Srbije, u Crnoj 
Gori su nakon 1945. ostali 
skoro samo partizani; četni-
ci su nestali, nijesu nikakva 
društvena snaga. Drugo, ne 
vidim kako će se crnogorsko 
društvo vratiti na put demo-
kratije, evropskih integracija 
i otvaranja prema i susjedima 
i svijetu povratkom u vrijeme 
kad su vrijednosti evropske 
civilizacije bile u začetku i 
suštinski daleko od Jugosla-
vije i Crne Gore. Aktuelno 
komitanje od ideje evropske 
Crne Gore, pa i Srbije odbi-
ja sve one u srpskom narodu 
koji su ili koji bi mogli biti 
evropski opredijeljeni i spre-
mni da podrže naš zajednički 
uspjeh na evropskom putu. 
POBJEDA: Ako je pred-
sjednik najjače stranke 
vlasti četnički vojvoda, ako 
je politika koju vodi takva 
kakva je, kako izbjeći priču 
o četnicima? Najzad, sam 
srpski narod u Crnoj Gori 
pristaje na to da im poli-
tičke vođe budu političari 
koji kažu da svi Srbi misle 
o Srebrenici što i nesrećni 
ministar pravde. Srbi ima-
ju veliki broj medija u Cr-
noj Gori i Srbiji pod svojom 
kontrolom; jeste li nekada 

čuli da neko od crnogor-
skih Srba javno kaže – ne, 
ne mislim isto što i ministar 
Leposavić, on nije moj poli-
tički predstavnik? 
SAMARDŽIĆ: Svjestan sam 
toga. Možda bismo ovdje 
morali da pomenemo od-
govornost prethodne vlasti, 
koja nije u dovoljnoj mjeri 
vodila računa o evropskoj 
integraciji Srba u Crnoj Gori. 
Na to sam upozoravao prije 
deset godina. Crna Gora je 
tada već imala ozbiljnih pro-
blema s Borisom Tadićem, 
njegovom diplomatijom i 
agenturom. Uslijedio je cu-
nami kojim su rukovodili 
Vučić i SPC… Uvijek govo-
rim o procesima na koje je 
neophodno uticati. Ako ne-
koliko budala zastupa cio 
narod, nije cio narod budala. 
Evo, u Srbiji: znate li Srbina 
koji će izaći i reći – hoćemo 
u NATO, želimo da zajedno 
realizujemo politička i gra-
đanska prava svih etničkih i 
vjerskih zajednica, svih sek-
sualnih manjina? Takvi ljudi 
ne postoje.
POBJEDA: Postoji Građan-
ski demokratski forum.
SAMARDŽIĆ: Postoji. I ja to 
ponavljam, pa šta? Takav stav 
nije samo nepostojeći kao 
izrazito marginalan; u savre-
menoj kulturi, uspostavlje-
noj u Srbiji i Crnoj Gori, on je 
i nelegitiman. Đukanović je 
u pravu: mi smo u pećini. Bili 
smo slabi nakon atentata na 
Zorana Đinđića. Liberalno-
demokratsku partiju koju 
smo tada osnovali kasnije 
su kupovali redom: tajkuni, 
Tadić, pa Vučić… Atentat na 
premijera Đinđića ubrzao 
je odluku Crne Gore da se 
osamostali. Nezavisnost Cr-
ne Gore bila je duboka trau-
ma Beograda. Iako bih više 
volio da se to nije dogodilo, 
razumio sam kako je do toga 
došlo. Uostalom, 2006. sam 

nezavisnosti Crne Gore dao 
jasnu podršku.
POBJEDA: Zašto je samo-
stalna Crna Gora Beogra-
du tako traumatična?
SAMARDŽIĆ: Traumatičan 
je bio i odlazak Slovenije. I 
Slovenija nam je bila važna.
POBJEDA: Na isti način?
SAMARDŽIĆ: Meni je, u 
nekom kulturnom smislu, 
Slovenija bila bliža. Kao i 
Hrvatska. Kako je odmicala 
u demokratskom i ekonom-
skom razvoju, između Slove-
nije i Srbije uspostavljene su 
nove ekonomske i političke 
veze. U ekonomskom smislu, 
u bliskoj budućnosti i u de-
mografskom, Srbiji je Slove-
nija važniji partner od Crne 
Gore. 
Dobre vijesti u ovoj drami ap-
surda takođe su traumatične. 
POBJEDA: Sudeći po fa-
moznom ,,non pejperu“, 
Slovenija Srbiji nije bliska 
samo ekonomski.
SAMARDŽIĆ: Tačno. Ne bih 
imao ništa protiv novih gra-
nica ako bi se proces jugoslo-
venske rekonstrukcije odvi-
jao u dogovorima i kontekstu 
EU i NATO. I granica Kosova 
i Srbije je promjena granica 
koja se smatra nedopusti-
vom. U okolnostima u kojima 
je Zapadni Balkan okupiran 
ruskom, kineskom, turskom 
i arapskom agenturom, svako 
pokretanje promjene granica 
moglo bi biti izuzetno opa-
sno. Ni razlaz Srbije i Crne 
Gore nije zatvorio sva sporna 
pitanja u tom smislu, a Srbija 
je podržala litijaše upravo da 
bi se Vučić pohvalio realizaci-
jom ,,Velike Srbije“. Doduše, 
na način da se suštinski ništa 
ne promijeni u smislu zajed-
ničkog iskoraka u evropsku 
civilizaciju. 
POBJEDA: I to nakon četr-
naest godina nezavisnosti 
dvije države.
SAMARDŽIĆ: Vaš komen-
tar potvrđuje pretpostavku 
da je u Crnoj Gori uspostav-
ljena demokratija tokom po-
sljednje dvije i po decenije, 
od istorijskog razlaza 1997; 
u suprotnom, procesi s tako 
dubokim posljedicama, koji 
su prošli relativno mirno, ne 
bi bili mogući. Ipak, ta demo-
kratija nije bila stabilna, jer je 

srpska zajednica, umjesto u 
dogovor o evropskoj buduć-
nosti, uključena u sistemsku 
korupciju. U Srbiji je ta poja-
va drastičnija i odnosi se na 
cjelinu našeg tužnog, neu-
spješnog društva. 
POBJEDA: O kakvoj si-
stemskoj korupciji srpske 
zajednice govorite?
SAMARDŽIĆ: O tome nika-
da nijesam govorio, i izuzet-
no mi je neprijatno, ali kon-
kretan primjer je imovinsko 
stanje vašeg premijera, koji 
obavlja isti posao u istoj pro-
fesiji kao i ja, i to u državi koja 
je i dalje vjerovatno siromaš-
nija od Srbije. U kakvoj je on 
to diktaturi živio i na koji je 
on to način bio potlačen kao 
etnička, politička ili religio-
zna manjina? Ne izražavam 
nepoštovanje prema tom čo-
vjeku, niti želim da ga uvrije-
dim na bilo koji način, ali ta-
kav sistem feuda i privilegija 
nezamisliv je u desetostruko 
bogatijoj Njemačkoj.
POBJEDA: Nije samo imo-
vinski karton premijera 
Krivokapića dokaz da su 
Srbi u Crnoj Gori bili inte-
grisani, i to na način na koji 
je bivša vlast razumjela po-
jam integrisanosti, a na što 
su neki Srbi očito pristali. 
Uostalom, odakle u novoj 
vlasti toliko ugroženih 

,,krivokapića, radulovića i 
ostalih injaca“?
SAMARDŽIĆ: I to je tačno. 
Bilo je veoma neoprezno 
dopustiti službama iz Srbije, 
uključujući civilni sektor i 
univerzitete, da vode brigu o 
srpskoj i o dijelu crnogorske 
zajednice u Crnoj Gori. Crna 
Gora je najprije razvaljena u 
sektorima informisanja, me-
dija, a onda i u kulturi i obra-
zovanju. Uloga nove vlade 
nije da Srbija i Crna Gora bu-
du zajedno, nego da ostanu u 
pećini. 
Lično mi je svejedno koje će 
nacionalnosti biti premijer-
ka ili premijer Crne Gor e ili 
Srbije. 
POBJEDA:  Imaju li pro-
mjene u Crnoj Gori uticaja 
na demokratske procese u 
Srbiji? 
S A M A R DŽ I Ć :  Iskreno, 
Crna Gora mi je važna prije 
svega zbog Srbije. Ali je ovaj 
politički kanibalizam u Crnoj 
Gori izazov koji postaje opšti. 
Dok smo imali partnerstvo 
Zorana Đinđića i Mila Đuka-
novića, bili smo na dobrom 
putu. U to vrijeme se nijesam 
bavio politikom. Ubistvom 
premijera Đinđića, predsjed-
nik Đukanović ostao je sam. 
I dalje je sam. Danas mu je 
jasno ko ga je sve izdao i pro-
dao. Biće ih još.
Srbin sam, nijesam Crno-
gorac, ali ne mogu ostati 
ravnodušan prema statusu 
Crnogoraca u Crnoj Gori. 
Nezamislivo je da se najveća 
etnička zajednica nađe ne sa-
mo u političkoj manjini, ne-
go i pred ovako skrpljenom 
neprijateljskom političkom 
većinom. Kao da su ih poku-
pili s buvljaka u Tuzima ili 
naručili preko Alija. Sprema 
se i demografski inženje-
ring, kojim će se uvećati tali-
bansko biračko tijelo, i to ne 
samo na štetu nezavisnosti 
i demokratije, nego i na sra-
motu i na štetu naroda kojem 
pripadam.

Karakter litija bio je antizapadni, 
anticrnogorski, antisrpski i – proruski   

POBJEDA: Skandal sa podvođenjem maloljetnica, 
čiji je glavni akter Dragan Marković Palma, potresa 
srpsko društvo. Gradonačelnik Jagodine je u jed-
noj emisiji govorio što sve zna, što je protumačeno 
kao prijetnja. Kome Palma prijeti?
SAMARDŽIĆ: Opšti utisak je da on prijeti Vučiću 
raskrinkavanjem saobraćajnog incidenta u kojem je 
učestvovao neki Babić, funkcioner Vučićeve stranke, i 
kada je jedna žena izgubila život. Takođe, utisak je da je 
vlast nesreću pokušala da zataška tako što je Babićev 
vozač preuzeo odgovornost. Tu, izgleda, ima i galantnih 
detalja intimne prirode koje Palma zna i sada prijeti da 
će ih otkriti. 
Javnost u Srbiji zgađena je odnosom funkcionera lokal-
ne stranke, ali i Socijalističke partije Srbije  - konkretno, 
Ivice Dačića - prema ženama, prema organizovanoj 
prostituciji, primitivizmu i varvarstvu. Bojim se da se taj 
sultanistički i maroderski orijentalizam dovoljno ne razu-
mije. Njegovanje tzv. narodnih običaja i tradicije nema 
granice. U njihovoj osnovi je varvarstvo. Ta potreba za 
neobuzdanim slavljima, kad i muškarci vrte guzicama 
dok se žene penju po stolovima, znoje se, vrište, ljube, a 
onda tuku i siluju… Ne znam dokle će Vučić moći i htjeti 
da zataškava cijelu tu svinjariju, u kojoj je centralno mje-
sto zauzela najsistemskija od svih političkih organizacija.
POBJEDA: Dačićev SPS?
SAMARDŽIĆ: Osnova, suština, početak i kraj varvar-
stva i zločinačkog poretka je Socijalistička partija Srbije. 
Palma je bio dio zločinačke organizacije sistemskog 
nasilnika, klasičnog policijskog saradnika Željka Raž-
natovića Arkana, koji je sa Amfilohijem Radovićem 
osnovao litijaški pokret u Crnoj Gori. Arkan je preteča. U 
svemu ovome je suština uloge naših vlasti. I u Crnoj Gori 
i u Srbiji. 

Javnost u Srbiji je zgađena 
odnosom lokalnih 
moćnika prema ženama 

POBJEDA: Zašto o događajima koji 
potresaju crnogorsko društvo ćute 
univerziteti u Crnoj Gori, CANU, što 
mislite?
SAMARDŽIĆ: Ćutanje crnogorskih 
univerziteta i CANU potvrđuje pretpo-
stavke da se obrazovanjem i kulturom 
upravljalo ne iz Podgorice ili s Cetinja, 
nego iz Beograda. Ako ćutanje nije odo-
bravanje, a uvjeren sam da jeste. Cio 
establišment koji ima pristup javnosti 
u Srbiji u osnovi podržava anšlus Crne 
Gore i pola Bosne kako bi se izvukli iz 
kosovske zamke, u koju su nas utjeri-

vali od Memoranduma SANU iz 1986. 
godine. 
Konkretni politički procesi u Crnoj Gori 
veoma su opasni i na liniji logike „buše-
nja“ i državnog i privatnog univerziteta 
u Crnoj Gori sa iste adrese: iz Beogra-
da, dijelom i iz Zagreba, gdje je KOS 
zadržao i ljude i sredstva. Njima nijesu 
cilj nauka i obrazovanje, nego da Crna 
Gora napusti NATO i odustane od Evro-
pe. Te su namjere u biti kvislinške. Oni 
ne prave ,,Veliku Srbiju“, nego ,,Malu 
Rusiju“, sa Crnom Gorom kao malom 
gubernijom na Jadranskom moru. 

Nešto kao - Donjecki Monte Karlo. 
Crnogorska akademska zajednica, 
državne i privatne visoke škole, na to 
pristaju svojim uzdržanim stavom. 
Doduše, nijesam mogao očekivati da će 
imati hrabrosti da javno osude kvislinge 
i u Crnoj Gori i u Srbiji, vjerujući, pritom, 
da smo isto. Evo, neka budemo isto! 
Nema države u sferi ruskog uticaja koja 
je slobodna i bogata, čije su institucije 
efikasne i transparentne, a ekonomija 
slobodna. Ruski ciljevi su u tom smislu 
veoma jasni. Naše dvije vlade ih samo 
saslužuju. 

Žele da Crna Gora postane Donjecki Monte Karlo!


Bilo je veoma neoprezno dopustiti 
službama iz Srbije, uključujući civilni 
sektor i univerzitete, da vode brigu o 
srpskoj i o dijelu crnogorske zajednice 
u Crnoj Gori. Crna Gora je najprije raz-

valjena u sektorima informisanja, medija, a onda i u 
kulturi i obrazovanju. Uloga nove vlasti nije da Srbija 
i Crna Gora budu zajedno, nego da ostanu u pećini
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NIKŠIĆ - Svaka prostorija u 
porodičnoj kući Vukmirovića 
ukrašena je fotografijama sa 
takmičenja, brojnim pehari-
ma i medaljama koje je tokom 
svoje skijaške karijere osvojio 
šesnaestogodišnji Vladimir.

Na skije je prvi put stao kada 
je imao četiri godine, a godinu 
kasnije dobio je priliku da se 
pojavi na državnom takmiče-
nju, na kojem je stekao diplo-
mu za najmlađeg učesnika. 
Taj događaj, vjeruje on, uticao 
je na to da nastavi da se bavi 
skijanjem, sportom koji je ve-
oma brzo zavolio. 
– Kada sam bio mlađi, po zavr-
šetku moje vožnje ostajao bih 
da gledam starije. Slušao sam 
kako udaraju kapije o snijeg 
pri prolazu skijaša i svidio mi 
se taj zvuk. Ubrzo sam počeo 

i ja to da radim. Sviđa mi se taj 
osjećaj prilikom vožnje – priča 
Vladimir o sitnicama koje ga 
privlače u ovom sportu.  

UZORI 
Kakvi god izazovi pred njim da 
su bili, on nikada nije pomislio 
na to da odustane, a od velike 
pomoći bili su roditelji koji mu 
od prvog dana pružaju bezu-
slovnu podršku. 
– Ranije je tata išao sa mnom 
na takmičenja i vodio me kroz 
kapije. Išao bi ispred mene i 
objašnjavao, navodio me lije-
vo-desno. Sjećam se kad je sta-
jao u cilju i pokazivao mi ruka-
ma da dođem do njega. Ja sam 
došao i promašio cilj i čovjek 
mi je poslije toga rekao: „Ja 
sam ti ovo pokazivao da ti odeš 
u suprotnom pravcu“ – kaže 
Vladimir kroz smijeh.

Sa posebnim zadovoljstvom 
pominje crnogorskog skija-
ša Bojana Kosića, koji mu je 
nekada bio uzor, a sada dobar 
prijatelj. 
- Kada sam krenuo u školu, u 
sali je na zidu gdje su okačene 
slike uspješnih učenika bila 
i slika Bojana Kosića, prvog 
olimpijca. Ugledao sam se na 
njega, a danas smo drugovi, za-
jedno smo u sobama i pomaže 
mi da budem bolji skijaš.

REZULTATI 
Iza Vladimira su već brojne 
trke. On za Pobjedu objašnja-

va da je svake godine do sada 
u svojim kategorijama bio pr-
vak Crne Gore.
To je, kaže on, rezultat po-
svećenosti i predanosti ovom 
sportu, jer formu mora odr-
žavati tokom cijele godine. 
Treninzi mu počinju u sep-
tembru, a trke u decembru i 
traju do kraja marta. 
– U mlađim kategorijama, do 
16 godina, svake sezone ima 
devet trka u Crnoj Gori i po 
šest-sedam u inostranstvu. 
Sada kada sam ušao u FIS, 
kategorija za starije od 16 
godina, ima mnogo više tr-

ka. Događa se da sam tokom 
jednog mjeseca kući samo 
sedam dana – objašnjava Vu-
kmirović. 
Najveći uspjeh do sada za 
njega je, kaže, učešće na 
Svjetskom prvenstvu u Kor-
tini, gdje je u veleslalomu bio 
67. na kvalifikacijama, a u sla-
lomu je ispao pred sami cilj. 
Sada se nada učešću u olim-
pijskim igrama. 
– Kriterijum za sljedeću go-
dinu za olimpijadu u Pekingu 
je 160 bodova, znači treba da 
imam manje ili jednako tom 
broju. Trenutno imam 148 bo-
dova u slalomu, ispunio sam 
normu, a u veleslalomu imam 
172 boda – kazao je Vladimir. 
Objasnio je da te norme pred-
stavljaju samo uslov za pojav-
ljivanje, ali da učešće zavisi i 

od toga kako će drugi skijaši iz 
Crne Gore voziti. 

ŠKOLA
Uspjeh u bilo kojem sportu, 
pa i u ovom, kaže Vladimir, za-
htijeva mnogo odricanja. On 
mimo sporta i škole gotovo da 
nema vremena ni za šta drugo.
- Dešavalo se da dođem uveče 
iz Austrije sa treninga i sjutra-
dan pođem na pismeni ili kon-
trolni  - priča Vladimir. 
Pored uspjeha koje niže na ta-
kmičenjima, Vladimir je i odličan 
učenik drugog razreda Gimnazi-
je „Stojan Cerović“, pa sve škol-
ske obaveze završava na vrijeme. 
– Nije mi teško da stižem, učim 
sve na vrijeme. Imam punu po-
dršku svih profesora, direkto-
ra i razredne. A pomaže mi i 
društvo, oni mi šalju materijale 
za učenje – priča Vladimir. 
Pandemija nije poremetila 
njegove planove. Na svim ta-
kmičenjima se poštuju mjere, 
a čak je, zaključuje kroz smijeh 
Vladimir, uspio i da popravi 
neke ocjene.   Željka ZVICER

KOLAŠIN - Ovoga vikenda je 
zvanično otvorena turistička 
sezona u NP Biogradska go-
ra. Bilo je gostiju, ali nije to li-
čilo na nekadašnje prvomaj-
ske gužve. Bilo je zvaničnika, 
bilo je govora, ali je svaka ri-
ječ optimizma imala neizvje-
snost epidemije i ograničenja 
koje ona donosi. Samo jedno 
„društvo“ za pečurkom i ro-
štiljem, a nekada se nije mo-
glo proći ni 50 metara da ne-
ko ne pozove na ćevap i ledno 
pivo. Gora još čeka zelenu 
boju, a čamci zvanične sertifi-
kate da „uđu“ u vodu.

Sve je skoro isto, ali njega – 
nema. Nema ribolova. Prvo-
majsko otvaranje sezone u NP 
Biogradska gora, decenijama, 
gotovo da je imalo podudar-
nost sa početkom ribolova na 
Biogradskom jezeru. Pitanje 
„radi li jezero“ zapravo je zna-
čilo „lovi li se u jezeru“. Kao da 
su sve druge i neosporno doka-
zane atraktivnosti prašume, tih 
prvih majskih dana, „padale“ u 
drugi plan. Više stotina kuplje-
nih dnevnih dozvola, spavanje 
pored jezera da bi se zauzelo što 
bolje mjesto za sjutrašnji ribo-
lov, prepričavanje ko je ulovio 

najviše riba. Ribolovni 1. maj je 
trajao danima i mjesecima.
Bracan Šćepanović, Raško 
Minić, Brano Rakočević i 
ostali brojni kolašinski ribo-
lovci su se potajno nadali da 
najave o zabrani ribolova na 
Biogradskom jezeru ostanu 
samo – najave. Ipak, zvanično 
je potvrđeno da ribolova neće 
biti. Danilo Mrdak, državni 
sekretar u Ministarstvu eko-
logije, prostornog planiranja 
i urbanizma, je kazao da se 
značajno smanjio riblji fond u 
Biogradskom jezeru. Kada su 
radili istraživanja prije 5-6 go-

dina stanje je bilo zadovoljava-
juće, ali je zato prošlogodišnje 
istraživanje bilo alarmantno. 
Istraživački ulov je ozbiljno 
upozorio – prut i mamac neće 
ove godine ka biogradskoj vo-
di. I ne samo to, ako se situacija 
ne popravi, a stalno će se pro-
vjeravati, zabrana ribolova će 
trajati bar dvije godine...
Kada nema ribolova, ima sje-
ćanja. Brano Rakočević priča 
da su danima trajale pripreme 
za prvomajsko otvaranje ribo-
lova. Svako je sam pripremao 
svoj ribolovni pribor, a za osta-
le obaveze su se pravili ras-

poredi. Dežurni su morali da 
sačuvaju mjesto u blizini vode, 
a svi ostali da daju doprinos 
kako od zraka do mraka ne bi 
falilo raznovrsne hrane i pića 
pored vode. Brano, Mladen, 
Kićo, Žućo, Grši, Slaviša, 
Raško, Mišo, Željko, Ćelo, 
Minjo, Ratko, Savo, Garo 
Knežević, Vesko, Rašo, Boš-
ko, Dačo, Saša i Beli Dulović, 
Novo, Momo...
Riječ i sjećanje Bracana Šće-
panovića odnosi se na stariju 
generaciju kolašinskih ribolov-
nih zaljubljenika od kojih neki, 
nažalost, nijesu među živima. 

,,Uvijek je to bilo posebno dru-
ženje pored Biogradskog jeze-
ra. Mi smo se sretali i gledali 
skoro svaki dan, ali je 1. maja 
pored biogradske vode sve bilo 
drugačije. Bili smo duhovitiji, 
zanimljiviji, kroz šalu je trajao i 
taj takmičarski duh ko će uloviti 
više. Naravno, trebalo se organi-
zovati i pripremiti da ništa ne fa-
li tokom cijelog dana. Ako bi ra-
nije završili pored Biogradskog 
jezera, obavezna su bila svraća-
nja u kafane u Sjerogoštu“. Pri-
sjeća se Bracan: Milorad Milo 
Medenica, Perovan Perović, 
Dule Novaković, Dragan 
Obrenović, Raško Bulatović, 
Marko Bulatović... ima još...
Naravno da ima još... stotine i 
stotine kolašinskih ribolovaca 
koji su priznavali da mamac 
u biogradskoj vodi i prut nad 
njom donosi nešto posebno. 
Ribolov u prašumi se ničim ne 
može zamijeniti, ali može - za-
braniti. Jer, pastrmka postaje 
deficitarna.
Rašku Miniću sada preostaje 
da kada dođe do biogradske vo-
de, prošeta krug edukativnom 
stazom oko jezera i da se pri-
sjeti kako se nekada prvomaj-
ski lovilo. I da na nekim drugim 
vodama traži ribolovačku utje-
hu. Dr. DRaškoVIć

PRIMJERI: Vladimir Vukmirović potvrđuje da je posvećenost ključ uspjeha u svakom sportu

Mladi skijaš se nada 
odlasku u Peking
Kriterijum za olimpijadu u Pekingu je 160 bodova, što znači da treba da 
imam manje ili jednako tom broju. Trenutno imam 148 bodova u slalomu, 
ispunio sam normu, a u veleslalomu imam 172 boda – kaže Vladimir 
Vukmirović. Objašnjava da su norme samo uslov za pojavljivanje, ali da 
učešće zavisi i od toga kako će drugi skijaši iz Crne Gore voziti 

Otvorena sezona u NP Biogradska gora, ovoga puta bez pruta i mamca jer fali pastrmke u jezeru

Prašuma bez ribolova, srce bez meraka
Zašto je taj 
prvomajski 
ribolov uvijek bio 
drugačiji, zašto 
su naše priče 
bile duhovitije, 
zašto je sve što se 
dogodi toga dana 
trajalo mjesecima 
– pitaju se i 
sjećaju kolašinski 
ribolovci

Brano Rakočević sa ulovom – kada je bilo ribolova Branko Vujisić, nekadašnji ribolovni as

Ljubav prema skijanju od malih nogu

Puna soba odlIčJa: Vladimir sa medaljama i peharimaVladimir Vuković sa takmičenja u Kortini


Kada sam bio mlađi, po završetku moje vožnje ostajao bih da 
gledam starije. Slušao sam kako udaraju kapije o snijeg pri prolazu 
skijaša i svidio mi se taj zvuk. Ubrzo sam počeo i ja to da radim. Sviđa 
mi se taj osjećaj prilikom vožnje – priča Vladimir o sitnicama koje ga 
privlače u ovom sportu
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PODGORICA - Nepretenciozna, 
ali glamurozna i do detalja promi-
šljena mješavina nježnog i divljeg 
je ono što se može čuti na novom 
albumu Miloša Karadaglića „The 
Moon and the Forest“ koji je zva-
nično izašao 30. aprila. Svoju je baj-
ku, kako je novo djelo nazvao u ne-
koliko navrata, radio sa dva vrsna 
savremena kompozitora, Hauar-
dom Šorom i Džobijem Talbotom. 
Nakon što je završio svoju misiju 
koja je uključivala brojna poigrava-
nja i koketiranja sa popularnijim 
ritmovima (posebno na posljed-
njem albumu „Sound of silence“), i 
na neki način promijenio genetski 
zapis mnogim pjesmama koje smo 
već poznavali, Karadaglić se vraća 
onom putu s kojeg je krenuo, putu 
klasike, ali sa više iskustva, sa že-
ljom da eksperimentiše unutar 
predviđenog, da se oslobađa priti-
saka koji klasika po čuvenju može 

da nametne, ali ne mora. Zato na 
albumu „The Moon and the Forest“ 
rasterećeno i s posebnim uživa-
njem prenosi na slušaoce gorštački 
i mistični sloj nasljeđa s kojim smo 
odrastali kombinujući ga s elemen-
tima epske fantastike i kosmogoni-
je koju vezujemo za dva autora s 
kojima je sarađivao. 

SUZDRŽAVANJE
Radilo se, kako Karadaglić kaže, 
na ovim kompozicijama dugo, i 
finalni je proizvod jedan koncert 
od dvanaest cjelina iz koga se teš-
ko izlazi i nakon što odsvira po-
sljednje uzdahe. U tu se muzičku 
fantazmagoriju ulazi sporo, kao u 
nepoznato i potencijalno opasno, 
iz svijetla u sumrak koji će oživ-
ljavati na svakom koraku nove 
utiske. U tom prvom stavu kom-
pozicije „Dark Moon“ gitara svira 
metaforu nelagode i straha koji će 

se u drugom stavu razviti u bijeg. 
Hronotop hajke u okviru kog or-
kestar stvara zvučnu dekoraciju za 
unezvijerenost je vrhunac prije vr-
hunca. Gotovo da imamo utisak da 
je u svakom novom segmentu ovog 
digitalnog koncerta moć mjeseca 
da upravlja netaknutom prirodom 
jača, a da onaj koji joj se prepušta 
sve manje vapi za civilizacijom. Po-
zadinski zvuci noći se razvijaju u 
trećem stavu poput najuigranijeg 
hora koji uvodi u stapanje, i ples iz 
četvrtog postaje svrha. Karadaglić 
ne svira, već oživljava prohladnu 
noć usitnjavanjem po žicama; Tal-
botova kosmogonija se uklopila u 
prirodnu smirenost koju smo kod 
Karadaglića slušali i ranije, što nam 
sugeriše da je ova saradnja morala 
da se desi prije ili kasnije. Iako je 
dobar u dinamičnim segmentima, 
pravu prevlast talenta nad instru-
mentom čujemo tek onda kad se 

suzdržava. Trebalo bi gitari odo-
ljeti i kad vuče gdje joj je drago. 
Kad utone u melanholiju, kad se 
orkestar raznježi do krajnjih ivica 
slabosti i kad umjesto sučeljavanja 
počne sažimanje, čini se da je zora 
blizu i da mjesec napušta ovu po-
zornicu na kojoj se svi muzičari na 
sceni (ili u studiju) sjajno razumiju. 
Svitanje će biti svečano i tužno, a za 
prvu gitaru u ovoj kompoziciji je 
to momenat otvaranja prema dru-
goj svjetlosti, u duhu romantizma 
koji će prirodi dati najviše od sebe. 
Finale je pobjednička igra u kojoj 
instinkt razobličava svoje postoja-
nje na prije i poslije famozne noći, 
eksplozija koja govori sve jezike 
ovoga svijeta. U Talbotovoj kom-
poziciji, kroz svih sedam stavova, 
Karadaglićeva je gitara i subjekat 
i objekat, emocija i ono što se voli. 

SPOJ UTISAKA
Most koji spaja dvije nove auditivne 
bajke koje čine okosnicu Karadagli-
ćevog albuma je djelo Ludovika Ei-
naudija „Full moon“ (Pun mjesec) 
u novom aranžmanu za sentimen-
talizam na tragu iste kosmogonije 
kakvom nas je počastio Talbot, sa-
mo što nema prizemljenosti, sve se 
odvija u eteričnom prostoru u kome 
se djeca noći pronalaze po potrebi 
za samoćom. Tako je i Karadaglić u 
ovoj kompoziciji usamljeniji nego u 
ostalim, sam čovjek u noći s gitarom 
čiji se vrat metaforički uvija pod 
naletima proklizavanja, bez pulsi-
ranja, bez nepotrebnih drhtanja, 
samouvjereno i kao da je ova kom-
pozicija nastala zbog njega. 
Ta nije, ali jeste „The Forest“ Hauar-
da Šora, kompozitora koji je već sa-
mu po sebi bogatu motivima epsku 
fantastiku dopunio svojom mašto-
vitošću nemjerljivog spektra.  Pone-
kad djeluje kao da nijesmo svjesni 
do koje granice može zvuk da nesta-
je iz našeg poimanja njegove moći, 
da bi nas trenutak kasnije zaogrnula 
gorštačka sila za koju smo vjerovali 
da je niko ne može prepoznati ko ni-
je rastao u gorama koje nas okružu-
ju. Tu dobijamo kristalnu sliku o to-

me koliko dva vrsna muzičara mogu 
da podijele utiske i spoje ih, uz po-
moć kvalitetnog orkestra, u jedno 
remek-djelo savremene muzike. 
Ambijentalistika u prvom stavu se 
realizuje poput razglednice u sepia 
tehnici, gdje se boje naslućuju i ne-
vještim okom, ili se prepoznaju po 
automatizmu već doživljenog. Gita-
ra ima otvoren prostor koji će gu-
dačka sekcija da presiječe samo da 
bi raščistila novi podijum za nju. 
Naslanjaju se duboki tonovi na naj-
suptilnije žice i slivaju se poput ne-
zaustavljivih voda melodije koje 
unose blagi nemir u svakog slušao-
ca. U drugom stavu je iskonsko uži-
vanje koje će se realizovati od unu-
trašnjosti ka spolja, kao da je čovjek 
centar svijeta, čovjek iskren poput 
onog čije odsvirano govori hiljadu 
riječi, svakom po osjećaju, nikako 
svima isto. U trenutku kad se orke-
star izdigne iznad gitare, to je pro-
slava, to je sve što raste okrenuto 
prema suncu koje se sudara u dirka-
ma, u zagrljaju gudala i žica, u udisa-
jima i izdisajima... Karadaglićeva 
gitara i njeni razlomci su simulacija 
osjećaja kad nam pred nečim zasta-
ne dah. Sve ono što i sami prigrlimo 
dok slušamo ovaj album. Završnica 
je himnična i krunisana je plesom u 
kome ima i elemenata tanga, obrisa 
bolera, i malo tribalnog, i još više 
bajkovitog, kao pejzaž koji se ogla-
šava, kao fotografija koja se „odmr-
zava“ pred svim našim čulima. 

MANIFEST
Za kraj albuma „The Forest and the 
Moon“ je ostavljena „Träumerei“, 
Šumanova (Robert Šuman) klavir-
ska kompozicija, starija od svih na 
ovom posebnom digitalnom kon-
certu, koja je dobila punoću ne samo 
ritmički, nego i posebne zvučne 
ukrase, dobila je napetost koju kla-
virske verzije rijetko imaju, poseb-
ne tenzije i efekat galopiranja po 
bespućima uma. Ovo je prestala da 
bude izrazito romantičarska kom-
pozicija, i prerasla je u manifest sa-
vremenog antižanrizma, ako nešto 
takvo uopšte smije da se definiše. 
Svojim novim albumom je Miloš 
Karadaglić tek počeo da piše dru-
gačiju kajdanku svoje karijere. Ino-
vativan, precizan i iskusan, nije 
dozvolio sebi da potone u egocen-
trizam na vrhuncu svoje interpre-
tatorske moći nego je srastao s veli-
kim orkestrima i u tom smislu 
pokazao kako muzika nije indivi-
dualnost, nego skup svih utisaka u 
jednu širu sliku koju treba podariti 
svijetu. Poslije ovakvih albuma teš-
ko je predvidjeti šta i kako dalje, ali 
s pozicije na kojoj smo možemo 
samo poželjeti da se ova saradnja 
sa Šorom i Talbotom nastavi, ili da 
na red jednom dođe neka u kojoj će 
ponovo svi kapaciteti jednog vr-
snog gitariste kakav je mladi crno-
gorski virtuoz doći ponovo do izra-
žaja.  Dragana ERJAVŠEK

Bogata epska bajka koja 
govori sve jezike svijeta

Ponekad djeluje kao da nijesmo svjesni 
do koje granice može zvuk da nestaje 

iz našeg poimanja njegove moći, da 
bi nas trenutak kasnije zaogrnula 

gorštačka sila za koju smo vjerovali 
da je niko ne može prepoznati ko nije 

rastao u gorama koje nas okružuju

Nacionalni orkestar Kanade 
i BBC-jev Simfonijski orke-
star na čelu sa dirigentima 
Aleksanderom Šelijem i 
Benom Gernonom dali su 
poseban doprinos komplet-
nom utisku i na ravne časti 
s Karadaglićem iznijeli sve 
poruke i sve utiske i vizije 
albuma „The Moon and the 
Forest“. Album se razlikuje u 
digitalnom izdanju po tome 
što je kompozicija Džobija 
Talbota podijeljena u sedam 

stavova. „The Moon and the 
Forest“ se može čuti na svim 
značajnim svjetskim digital-
nim muzičkim servisima koji 
su dostupni u Crnoj Gori, a 
fizičko izdanje, potpisano, za 
sada može da se naruči samo 
preko izdavača, kuće Decca 
Classics.
Objavljivanje albuma prati 
i spot za kompoziciju „Full 
Moon“ koji je trenutno dostu-
pan isključivo putem Apple 
Music platforme. 

Dostupan na svim značajnim 
muzičkim servisima

Naslovnica najnovijeg albuma Miloša Karadaglića

Miloš Karadaglić
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SLUŠALI SMO: „The Moon and the Forest“, novi album Miloša Karadaglića
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Čestitajući Međunarodni 
praznik rada - 1. maj koji ove 
godine dočekujemo, ne sa-
mo u uslovima koji i dalje 
predstavljaju prijetnju po 
javno zdravlje, već i po eko-
nomsku situaciju, gradona-
čelnik Podgorice Ivan Vu-
ković obratio se video 
porukom u kojoj je najavio 
odluku o uvećanju zarada 
za službenike Glavnog gra-
da koji imaju najmanja pri-
manja – prenio je PG biro 
prije dva dana. 
- Već duže od godinu živimo sa 
korona virusom, pošasti koja 
ima izuzetno negativne po-
sljedice, ne samo po javno 
zdravlje, nego u sve većoj mje-
ri i na ekonomsku situaciju u 
našem gradu, u Crnoj Gori, u 
cijelom svijetu. Takav je slučaj 
i sa sistemom Glavnog grada u 
kom radi veliki broj ljudi. Iako 
nam je svima teško, treba reći i 
biti pošten, da je ljudima sa ni-
žim, pogotovo onim sa najni-
žim primanjima u sistemu 
Glavnog grada, najteže. Zato 
sam, koristeći institucionalni 
kapacitet gradonačelnika 
glavnog grada, a poštujući izu-
zetno vrijedan doprinos kole-
ga koje imaju osnovno i sred-
nje obrazovanje, svim našim 
uspjesima, donio odluku da se 

kroz korekciju dodatka na za-
rade, tim ljudima povećaju 
plate za 10 odsto – poručio je 
Vuković.
Navodeći da je riječ o 239 služ-
benika Glavnog grada, on je 
dodao da je za ovakvu odluku 
potrebna i saglasnost Mini-
starstva finansija.  
-  Svakako da ova odluka traži 
saglasnost Ministarstva finan-
sija i socijalnog staranja i u 
tom cilju sam ministru finan-
sija uputio dopis i očekujem 
da Vlada podrži ovakvu našu 
odluku, budući da je Glavni 
grad stabilan sistem i da smo 
zahvaljujući dobrom poslova-
nju u prethodnom periodu, 
uprkos svim izazovima, uspje-
li da stvorimo neophodne 
pretpostavke, da se, u situaciji 
kada nažalost na hiljade ljudi 
svakog mjeseca i u Crnoj Gori 
gube posao, mi našim kolega-
ma uvećamo plate. Činimo to 
na Međunarodni praznik ra-
da, činimo to u nadi da će se u 
bliskoj budućnosti stvari u 
ekonomskom smislu popravi-
ti, da će se ovi negativni tren-
dovi zaustaviti i da će se Crna 
Gora vratiti na one staze eko-
nomskog rasta koje su karak-
terisale naš ukupan razvoj u 
protekloj deceniji - zaključio 
je Vuković.  I. M.

Svijet mašte, raznolikosti, 
topline i sigurnosti obavija 
svako zdravo djetinjstvo, a 
veliki doprinos takvoj 
atmosferi daju igračke - kr-
pene, heklane, gumene ili od 
nekog drugog materijala, 
svejedno. Onaj ko zna da 
uveseli dijete, a tek da ga ra-
zonodi i obraduje nekom 
igračkom, ima posebno mje-
sto u njegovom svijetu, a kad 
su ti pokloni autentični, to-
pli i izrađeni ručno, to sve-
mu daje posebnu čar.
Takve igračke nastaju od igle i 
konca Dragane Vuković koja 
je pokrenula brend ,,Loop“. 
Njena priča započela je u trud-
noći kada je, podstaknuta 
člankom koji je pročitala na 
internetu odlučila da ishekla 
prvu igračku za svoju bebu.
- Članak je govorio o ženama u 
Danskoj koje su heklale igrač-
ke hobotnice za prijevremeno 
rođene bebe. Pipci hobotnica 
su smirivali bebe, dok su bora-
vile u inkubatorima, jer su ih 
podsjećale na pupčanu vrpcu. 
Nakon daljeg istraživanja sam 
saznala da je tekstura koja se 
dobija heklanjem veoma sti-
mulativna za razvoj čula dodi-
ra kod beba. Još jedna od pred-
n o s t i  k o j u  s a m  u o č i l a  
razmišljajući o prvim igračka-
ma za svoju bebu, bili su pri-
rodni materijali, kao što su pa-
muk i vuna, od kojih one mogu 
biti napravljene. Vremenom 
sam počela da dobijam pohva-

le od ljudi iz okruženja i odlu-
čila sam da svoje igračke po-
nudim i drugima – kazala je 
Vuković.
Dodaje da najviše voli da hekla 
životinje, vedrih boja i nasmi-
jane.
- Vrijeme u kom živimo pred 
nas i našu djecu stavlja previše 
toga što je vještačko, imaginar-
no i udaljava nas od prirode. 
Naravno, nemam ništa protiv 
tehnologije, tehnološkog ra-
zvoja, ali smatram da bismo se 
svakako mogli malo odmaći od 
ekrana i pogledati svijet oko 
sebe, bez filtera. Ne volim da 
pratim trendove ili da pravim 
igračke inspirisane crtanim 
junacima. Vjerujem da toga 
ima već dovoljno i da je po-

trebno nešto drugačije. Neke 
od igračaka koje heklam su iz 
moje glave, a neke su rađene 
po šemama kolega širom svije-
ta – objašnjava Vuković.
Igračke mogu biti izrađene i 
po želji kupca.
- Bitno je da je šareno, da zrači 
toplotom, pozitivnom energi-
jom i ljubavlju za koju vjeru-
jem da mnoge zanatlije koje 
vole svoj posao prenose na 
predmet koji stvaraju. Dok he-
klam igračku zamišljam je kao 
druga koji će nekoga čuvati i 
tješiti, sa nekim odrastati i po-
stati dio nječijih najljepših us-
pomena – kaže ona.
Ukoliko ne radi igračku po na-
rudžbi kupca, prvi korak u 
procesu izrade je odabir ili 

kreiranje šeme. Sama izrada 
traje od pet do sedam dana.
- Što je više detalja na igrački to 
je izrada složenija i zahtijeva 
duže vremena. Ali ja detalje 
volim i trudim se da igračke 
uvijek budu drugačije, da do-
biju neki poseban karakter. Po-
željno je igračku poručiti bla-
govremeno jer izrada nije brza 
i jednostavna, posebno ukoliko 
se desi više narudžbi istovre-
meno. Većina igračaka je izra-
đena isključivo od pamučnog 
konca, bez plastičnih detalja, 
kako bi bile bezbjedne i za naj-
mlađe drugare. Takvi detalji se 
mogu naglasiti i prilikom na-
ručivanja. Odabir boja uglav-
nom radim sama, ali ukoliko je 
kupac voljan pri narudžbi ta-
kođe može sam odrediti otpri-
like paletu boja – pojašnjava 
naša sagovornica.
U budućnosti planira da proši-
ri brend ,,Loop“. Osim igrača-
ka, u planu je izrada i odjevnih 
predmeta, kao i različitiih vr-
sta aksesoara, poput kapa, tor-
bi, šalova...
- Odrasla u zajednici, okruže-
na talentovanim ženama, po-
red heklanja sam zavoljela i 
druge zanate kao što su šive-
nje, pletenje i vezenje. Trenut-
no težim ka usavršavanju ne-
kih od njih kako bi ponuda 
brenda ,,Loop“ postala razno-
vrsnija, a kao i do sada trudiću 
se da to bude nešto drugačije, 
šareno i posebno – zaključila 
je Vuković.  Z. KALAČ

U nastavku modernizacije jav-
ne rasvjete na teritoriji glavnog 
grada, Komunalne usluge d. o. 
o. završile su rekonstrukciju 
javne rasvjete na još dvije sao-
braćajnice u centru grada. 

- Nakon završenih radova na 
modernizaciji javne rasvjete u 
Bulevaru Ivana Crnojevića i 
Beogradskoj ulici završeni su 
radovi i u ulicama Marka Milja-
nova i Vuka Karadžića, na pote-

zu od Ulice Marka Miljanova 
do mosta Kapadžića na Ribnici, 
uključujući i rasvjetu na mostu 
– saopšteno je iz Komunalnih 
usluga. 
Na pomenutim lokacijama, na-
vode oni, zamijenjeno je 27 sta-
rih energetski neefikasnih svje-
tiljki sa novim LED svjetiljkama, 
a postojeći stubovi javne rasvje-
te su očišćeni i ofarbani. 
- U istom periodu poboljšana je 
rasvjeta u Ulici Vuka Karadži-
ća, gdje su završeni radovi na 
izgradnji javne rasvjete na no-
voizgrađenom kružnom toku. 
Vrijednost investicija za nave-
dene radove iznosila je oko 
16.000 eura – kažu iz Komunal-
nih usluga. 
Ovim aktivnostima, ističu oni, 
dodatno se unapređuje kvalitet 
osvijetljenosti saobraćajnica, 
postiže značajno smanjenje po-
trošnje električne energije kao i 
smanjenje emisije štetnih iz-
duvnih gasova. 
Iz Komunalnih usluga poruču-
ju da će i u narednom periodu 
nastaviti sa aktivnostima na iz-
gradnji i modernizaciji javne 
rasvjete i na drugim lokacijama 
u skladu sa planom i progra-
mom rada.    I. M.

Turistička organizacija Podgorice je u 
četvrtak učestvovala na onlajn konfe-
renciji kulture i turizma u organizaciji 
lokalnih vlasti provincije Sičuan. 
Tom prilikom su, prenosi PG biro, kineskom 
tržištu kroz zanimljivu video-prezentaciju 
predstavljeni bogati prirodni resursi i po-
tencijali Podgorice, kao i najznačajniji kul-
turno-istorijski lokaliteti, gastro i eno ponu-
da, najposjećeniji kulturno-umjetnički 
događaji i ostali sadržaji koji karakterišu 
turističku ponudu glavnog grada.
Podsjećaju da su glavni grad Podgorica i 

provincija Sičuan uspostavili bilateralnu sa-
radnju, koja je formalizovana potpisiva-
njem Sporazuma o razumijevanju 2015. go-
dine. 
- Bila je ovo izvanredna prilika da Turistička 
organizacija Podgorice, pored predstavnika 
Francuske, Njemačke, Belgije, Italije, Špani-
je i Grčke, svoju ponudu predstavi građani-
ma i turističkoj privredi Narodne Republike 
Kine, u nadi da će sve prednosti i ljepote na-
šeg grada naići na interesovanje turista i 
putnika sa ovog dalekog tržišta – poručuju 
iz Turističke organizacije.  I. M.

Svakako da ova odluka traži saglasnost 
Ministarstva � nansija i socijalnog staranja i u 
tom cilju sam ministru � nansija uputio dopis 
i očekujem da Vlada podrži ovakvu našu 
odluku, budući da je Glavni grad stabilan 
sistem - poručio je gradonačelnik Ivan Vuković

Gradonačelnik najavio povećanje zarada službenicima 
Glavnog grada koji imaju najmanja primanja

Za usvajanje odluke 
potrebna saglasnost 
Ministarstva finansija

Ivan Vuković

Podgoričanka Dragana Vuković pokrenula brend igračaka ,,Loop“

Drugari iz 
djetinjstva 
postaju dio 
najljepših 
uspomena Neke od unikatnih rukotvorina Dragane Vuković 

 Nekad i sad
„Loop“ igračke podsjećaju na one uz koje su odrastale starije 
generacije, ali su, kaže Vuković, veoma dopadljive i novim 
generacijama, ističući da je veoma zadovoljna reakcijama 
kupaca.
- Vremena su se ipak promijenila. Danas su djeca zatrpana 
igračkama i mislim da ne stižu da se vežu za njih jer se one 
stalno smjenjuju. Naravno, vjerujem da igračke ove vrste 
uvijek mogu osvojiti srca kako mališana, tako i njihovih rodi-
telja. Mislim da je upravo ta asocijacija na naše djetinjstvo i 
način odrastanja ono što ove igračke čini drugačijim i poseb-
nim. Rado zamišljam taj momenat u budućnosti kada će ne-
ka mama ili  neki tata pokazati mališanu svoju godinama 
čuvanu igračku i ispričati mu priču o posebnom trenutku i 
dragoj osobi koja im je tu igračku poklonila. Nadam se da će 
i moje igračke postati dio takvih priča – kazala je Vuković.

Aktivnosti Komunalnih usluga 

Ugradili novu 
rasvjetu u ulicama 
Marka Miljanova 
i Vuka Karadžića

Nova rasvjeta u Ulici Marka Miljanova

Kineskom tržištu 
predstavili ponudu 
glavnog grada

Sa onlajn 
konferencije

Turistička organizacija Podgorice učestvovala 
na onlajn konferenciji provincije Sičuan
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HRIŠĆANSTVO I CRNOGORSKI DUHOVNI I KULTURNO-ISTORIJSKI IDENTITET

Zetska episkopija je reformom 
uzdignuta u rang mitropolije
Što se tiče hrišćanskog ambi-
jenta u zetskoj dijacezi, treba 
imati u vidu raniju hrišćansku 
tradiciju i osjećaj o posebnom 
crkvenom organizmu među 
vjernicima u Zeti, koji se ni-
jesu mogli lako pomiriti sa 
novim srpskim vladarskim i 
crkvenim zahtjevima i nalo-
zima. Tipičan primjer za to 
je narudžbina zetskog episk-
opa Neofita, koji je za potre-
be Zetske episkopije naručio 
od književnika Bogdana da 
napiše Zetsko zakonopravilo, 
u nauci poznato kao Ilovička 
krmčija. Pisanje je završeno 
1262. godine u skriptorijumu 
manastira Sv. Arhanđela Mi-
haila i Gavrila u mjestu Ilovica 
na Prevlaci kod Tivta. Sve do 
sredine XIII vijeka ovaj ma-
nastir su posjedovali rimola-
tinski benediktinci, ali otkako 
je postao pravoslavno sjedište 
za cijeli zetski episkopat, po-
javila se potreba sastavljanja 
jedne vrste slovenskog za-
konopravila. Napominjemo 
da se tekstološka struktura 
Ilovičke krmčije ne poduda-
ra sa književno-pravnom re-
dakcijom Nomokanona Sv. 
Save (koji je bio sastavljen 
1220. godine na makedons-
kom prostoru, na Svetoj Gori 
i u Solunu), pri čemu su sas-
vim pogrešna tipologiziran-
ja i ovog Zetskog zakonika 
kao Svetosavskog. Njegova 
sadržina odražava skraćenu 
strukturu slovenskog prevo-
da iz perioda X-XI vijeka, a ne 
prvog Metodijevog slovens-
kog prevoda koji je uradio pri-
likom Moravske misije.
(U 20-tim godinama XVIII 
vijeka rukopis je bio odnešen 
u Skoplje, u obližnji Markov 
manastir, gdje je 1727. godine 
bio korišćen od pećkog pa-
trijarha Arsenija IV, a 1807. 
godine u njemu se potpisao 
pripadnik makedonskog pre-
poroda Kiril Pejčinović (oko 
1771-1845). Iz Makedonije je 
rukopis kupio pripadnik hr-
vatskog preporoda Antun 
Mihanović (1796-1861), a sada 
se čuva u Hrvatskoj akademiji 
nauka i umjetnosti (HAZU) u 
Zagrebu, pod signaturom IIIc 
9, Mihanović).
Odnos srpskog kraljevstva 
i arhiepiskopije prema Zeti 
bio je sa izvjesnim respek-
tom. Naime, otkako je srpski 
kralj Dragutin došao na pri-
jesto 1276. godine, povjerio 
je upravljanje Zetom svojoj 
majci Jeleni do njezine smrti 
1314. godine. Zatim je naredni 
kralj Stefan Uroš II Milutin 
(1282–1321) imao u vidu kral-
jevsku državnu tradiciju Zete 
iz prošlosti (smatrajući je os-
vojenom zemljom, a ne srps-
kom), zbog čega je namijenio 
da se dodjeljuje na upravl-
janje prestolonasljednicima, 
odnosno mladim kraljevima. 
Tako je 1314. godine Zetom 
počeo da upravlja njegov sin 
Stefan Dušan, koji se odmah 
pobunio zatraživši samostal-
no upravljanje Zetom. Ali 
1331. godine stekavši iskustvo 
upravljanjem Zetom uspijeva 
da pobunom sa prijestola ski-

ne oca, kralja Milutina. Upra-
vo u periodu vladanja ove 
dvojice srpskih kraljeva (od 
1346. do 1355. godine Dušan 
je nosio carsku krunu), srps-
ka srednjovjekovna država 
uspjela je da najviše proširi 
svoje granice. (Srednjovje-
kovna srpska država Milutina 
i Dušana je glavna osvajanja 
realizovala na prostoru Ma-
kedonije. Ono što treba nagla-
siti u tumačenju ovog perioda 
srpske vladavine jeste da se 
fenomen moći srpske države 
nadgrađivao oslanjanjem na 
bogata duhovna i kulturna is-
kustva i tradicije Makedonije 
i Crne Gore. Samo na osno-
vama ranijih makedonskih i 
crnogorskih trajnih civiliza-
cijskih vrijednosti je moćna 
srpska država mogla prividno 
da ističe svoj prestižni status, 
sa pretenzijom da zauzme 
poziciju Vizantije na Balkanu 
na svakom planu. Zato nije 
bilo slučajno što je srpski vla-
dar Stefan Dušan krunisan 
za cara u Skoplju 1346. godi-
ne sa blagoslovom tadašnjeg 
ohridskog arhiepiskopa 

Nikolaja. Za razliku od na-
metnute srpske jurisdikcije u 
duhovnom životu Crne Go-
re, u slučaju srpske vladavine 
Makedonijom nije dolazilo 
do narušavanja autokefalnog 
statusa Ohridske arhiepisko-
pije – samo što su neke od nje-
nih eparhija bile priključene 
Pećkoj arhiepiskopiji, a kasni-
je ponovo vraćene. Čak je i na 
crkvenom Saboru u Skoplju 
1346. godine ohridski arhie-
piskop Nikolaj sa trnovskim 
patrijarhom Simeonom 
učestvovao u duhovnom uz-
dizanju tadašnjeg srpskog 
arhiepiskopa Joanikija II 
za patrijarha „svih Srba“, ne 
dobivši za to saglasnost vasel-

jenskog patrijarha.) 
Sve do krunisanja Stefana 
Dušana za cara i do uzdizanja 
Pećke arhiepiskopije u rang 
patrijaršije 1346. godine, us-
postavljene pravoslavne epar-
hije u Zeti bile su organizova-
ne preko Zetske episkopije. 
Uglavnom preko sačuvanog 
Pljevaljskog sinodika pravos-
lavlja gradi se izvjesna pred-
stava o rodoslovu zetskih epi-
skopa, iako se i on ne smatra 
cjelovitim spiskom. Otuda bi 
i rekonstrukcija zetskih epi-
skopa bila: (Ilarion, Jovan?), 
German, Neofit, (Evstatije 
I), Mihailo I, Andrija, Mi-
halo II i drugi neimenovani 
u izvorima. Novi vladarski i 

crkveni uslovi u srpskoj državi 
nakon 1346. godine nalagali su 
da car Stefan Dušan pristupi 
administrativnim, državno-
upravnim i crkvenim reforma-
ma. Za te prilike je sazvao novi 
Sabor crkvenih velikodostoj-
nika i vlastele u Skoplju 1349. 
godine, čije su odluke sinteti-
zovane uredbe tzv. Dušanovog 
zakonika. Isti je bio dopunjen i 
novim odlukama sabora u Se-
ru (takođe u Makedoniji) 1354. 
godine. Ovaj zakonodavni akt 
je sastavljen da bi osigurao 
vladarski status u carstvu, da 
učvrsti vladavinu u osvojenim 
oblastima i da dovrši reguli-
sanje crkvenih pitanja koja 
se nijesu mogla organizovati 
prema Nomokanonu sv. Save 
iz 1220. godine. Konkretnim 
crkvenim reformama išlo se u 
prilog izdizanja Pećke arhie-
piskopije u rang patrijaršije 
nakon 1346. godine i podizanje 
Zetske episkopije u rang mit-
ropolije, a zetski episkopi su 
dobili titulu mitropolita. Na-
kon smrti cara Stefana Dušana 
1355. godine, vlast njegovog 
nasljednika Stefana Uroša 
(1355-1371) počela je da sla-
bi na svakom planu. U prilog 
tome je išla i vladarska kriza i 
pozicija crkve u obnovljenoj 
Vizantiji, kao i raslojavanje 
centralne vlasti u Bugarskoj. 
Više moćnih feudalaca iz srps-
ke države otkazalo je pokorn-
ost caru koji je takoreći imao 

samo nominalnu vlast, pa su 
formirane posebne upravne 
teritorije sa svojom vlašću. 
Neke od njih su se uzdigle čak 
do samostalnih „kraljevsta-
va“, kao što je bio primjer sa 
vladavinom ranijeg župana 
Vukašina Mrnjavčevića sa 
sinovima Andrijašem i Mar-
kom – koji se proglasio kraljem 
1365. godine u Makedoniji (na 
teritoriji između Prilepa, Sko-
plja i Prizrena) prihvatajući 
Ohridsku arhiepiskopiju za 
pomjesnu crkvu svojeg vla-
darstva. Tada je Ohridska 
arhiepiskopija već bila pov-
ratila ranije oduzete eparhije 
od Pećke patrijaršije. Čak su i 
drugi odmetnuti lokalni vlada-
ri osuđivali raskol srpske crkve 
sa Vaseljenskom patrijaršijom 
iz vremena cara Dušana, pri 
čemu je nakon smrti srpskog 
patrijarha Save 1375. godine, 
podrškom Konstantinopolja, 
za novog patrijarha postavljen 
Jefrem (1375- 1380) – kada 
je crkvenim i diplomatskim 
sredstvima došlo do uklanjan-
ja šizme i do crkvenog pomi-
renja. Istovremeno je vojna i 
politička agonija Vizantiju kao 
imperiju samo ubrzano gurala 
ka istorijskom nestajanju, pa 
je izlaz tražen i preko balansi-
ranja crkvenih prilika. U dva 
navrata su inicirani pregovo-
ri sa papom u Rimu radi ras-
kidanja šizme između Istočne 
i Zapadne crkve iz 1054. godi-
ne. Tome su se suprotstavljali 
istočnopravoslavni crkveni 
moćnici da bi zaštitili stečene 
privilegovane pozicije, upravo 
na račun međucrkvenog ras-
kola.  (Nastavlja se)

Tekstološka struktura Ilovičke krmčije ne podudara se sa književno-pravnom redakcijom 
Nomokanona Sv. Save, pri čemu su sasvim pogrešna tipologiziranja i ovog Zetskog zakonika kao 
Svetosavskog. Njegova sadržina odražava skraćenu strukturu slovenskog prevoda iz perioda 
X-XI vijeka, a ne prvog Metodijevog slovenskog prevoda koji je uradio prilikom Moravske misije

Kralj Uroš Nemanjić sa sinom Dragutinom

» Piše: Prof. dr Ilija VELEV 

13.

Car Dušan Nemanjić, Manastir Lesnovo, XIV vijek

Studija 
Ilije Veleva 
izvorno je 
objavljena 
u časopisu 

Matica, br. 81, proljeće 
2020. Velev je naučnik 
i pisac. Profesor je na 
Institutu za make-
donsku književnost 
Univerziteta „Sv. Ćirilo i 
Metodije” u Skoplju. Au-
tor je oko 500 naučnih 
knjiga, studija i članaka s 
područja srednjovjeko-
vnih studija, kulturologi-
je i književnosti, sarad-
nik Matice crnogorske. 
Studiju je sa makedon-
skog na crnogorski 
preveo Ivan Ivanović



Kada je srp-
ski kralj Dra-
gutin došao 
na prijesto 
1276., povje-

rio je upravljanje Zetom 
svojoj majci Jeleni 
do njezine smrti 1314. 
Zatim je naredni kralj 
Stefan Uroš II Milutin 
(1282–1321) imao u vidu 
kraljevsku državnu 
tradiciju Zete iz prošlosti 
(smatrajući je osvo-
jenom zemljom, a ne 
srpskom), zbog čega je 
namijenio da se dod-
jeljuje na upravljanje 
prestolonasljednicima



Kralj Milutin Nemanjić, Bogorodica Ljeviska, Prizren, 14. vijek

Dinar kralja Dragutina Nemanjića
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MOJKOVAC – Prije pedeset godina Mojkovac 
je zauvijek napustio čovjek koji je postao sim-
bol poratne, komunističke vlasti toga kraja, 
tokom koje je ovo malo mjesto na sjeveru Crne 
Gore - kao, uostalom, i čitava Crna Gora - doži-
vjelo svekoliki preporod. Bio je to tadašnji 
predsjednik mojkovačke opštine Dragomir 
Jovanović, svima poznatiji kao Dragan. Stra-
dao je u saobraćajnoj nesreći, zajedno sa Mi-
šom Rakočevićem koji je upravljao autom, 28. 
aprila 1971. godine, na putu Mojkovac – Kola-
šin, kod mjesta Śerogošte.
Dragan je bio najstariji od četvorice sinova Ja-
goša Jovanovića (Dragomir - Dragan, Dragu-
tin - Drago, Mitar i Radovan – Rajo; svi fakultet-
ski obrazovani). Rođen je 1936. godine u selu 
Stevanovac, đe je i započeo osnovno školovanje, 
koje je okončao u školi u Mojkovcu, 1951. godi-
ne. Gimnaziju je završio 1955. godine, u Bijelom 
Polju, da bi iste godine školovanje nastavio na 
Pravnom fakultetu u Beogradu, na kojem je di-
plomirao 1960. godine. Član Partije (SKJ) 
postao je još kao gimnazijalac, 1954. godine, da 
bi se tokom studija aktivnije politički angažo-
vao. Bavio se izvjesno vrijeme i novinarstvom. 
Po završenom fakultetu zaposlio se u Narod-
nom odboru Opštine Mojkovac. Potom je, od 
1960. do 1965. bio šef Odsjeka za opštu upravu i 
društvene službe Opštine Mojkovac. Dužnost 
predsjednika Opštinskog komiteta narodne 
omladine Mojkovac obavljao je od 1960. do 1963. 
godine; biran je za člana Opštinskog komiteta 
SK Mojkovac decembra 1962. godine. Godinu 
potom (1963) izabran je za poslanika Organiza-
ciono-političkog vijeća Skupštine SR Crne Go-
re, sa mandatom od dvije godine. Za predsjedni-
ka Skupštine Međurepubličke zajednice 
izabran je početkom novembra 1967. godine. 
Dužnost sekretara Opštinskog komiteta Saveza 
komunista Mojkovac obavljao je od februara 
1965. do februara 1969. godine. Za člana Central-
nog komiteta SK CG Dragan je izabran na Četvr-
tom kongresu SK CG, koji je održan sredinom 
marta 1965. godine. (Za sekretara CK SK CG tada 
je izabran Đoko Pajković).

Zapažena iZlaganja
Brojni Draganovi govori u tom periodu na ra-
znim partijskim skupovima i forumima često su 
bilježeni na stranicama Pobjede. U intervjuu 
ovom listu (Pobjeda, 20. XI 1965, novinar J. Du-
jović), Dragan kritički govori o načinu rada Save-
za komunista, jasno se zalažući za demokratiza-
ciju kadrovske politike, kao i za reorganizaciju 
rada opštinskih komiteta u Crnoj Gori. Na tre-
ćem plenumu CK SK CG, oktobra 1965, Dragan 
govori o nedostatku kvalifikovanog kadra i od-
govarajućih ustanova za razvoj, kao i o brojnim 
drugim problemima „koji se zamagljuju“. Nje-
govom izlaganju Pobjeda je dala zavidan prostor. 
(Pobjeda, 20. oktobra 1965). 
Na Osmoj sjednici CK SK CG, održanoj početkom 
februara 1967, Dragan govori o nužnosti ubrzanja 
reformi javne uprave i otporu razvoju samou-

pravljanja, što je zabilježeno na naslovnoj strani 
ovog lista (Pobjeda, 5. februar 1967). 
Na Petom kongresu SK Crne Gore, održanom 
sredinom decembra 1968. godine, Dragan je 
bio izvjestilac Komisije koja se bavila primjed-
bama na Prijedlog statuta SK Crne Gore  (na 
tom kongresu Veselin Đuranović, dotadašnji 
sekretar Izvršnog komiteta CK SK CG, izabran 
je za predsjednika CK SK Crne Gore). (Pobje-
da, 15. decembar 1968). 
Stavove te komisije, povodom primjedbi, Dra-
gan obrazlaže racionalno, elokventno i, prije 
svega, pravno utemeljeno. 
Početkom januara 1969. godine Dragan je izabran 
za člana Komisije CK za razvoj Saveza komunista 
i kadrovsku politiku (za predsjednika Komisije 
izabran Slobodan Filipović). (Pobjeda, 9. januar 
1969). Kao delegat Opštinske organizacije Saveza 
komunista Mojkovca, učestvovao je na Devetom 
kongresu Saveza komunista Jugoslavije, koji je 
održan 11-15. marta 1969. godine u Beogradu. 
Za predsjednika Skupštine opštine Mojkovac 
izabran je aprila 1969 (u mandatu 1969-1974). 
Na toj dužnosti je ostao do 28. aprila 1971. go-
dine, kada je poginuo u saobraćajnoj nesreći 
na magistrali Mojkovac – Kolašin, u mjestu 
Śerogošte, u 34. godini.
Tih tužnih proljećnih dana (29. i 30. aprila 
1971), kako bilježi Pobjeda, u gradu na Tari, sa 
zastavama na pola koplja, desetak hiljada Moj-
kovčana i drugih građana Crne Gore i Jugosla-
vije u mimohodu se opraštalo od Dragana Jo-
vanovića, čiji su posmrtni ostaci bili izloženi u 
sali mojkovačkog bioskopa. Istaknuti govorni-
ci opraštali su se od svog prijatelja, partijskog 
druga i saradnika, nakog čega se dugačka kolo-
na, u kojoj je bilo preko dvije stotine vijenaca, 
zaputila prema groblju u Stevanovcu. Telegra-
me saučešća, osim najviših republičkih funk-
cionera, poslali su i prijatelji i saradnici iz šez-
desetak gradova tadašnje Jugoslavije.

Čovjek od akcije, 
odan idealima komuniZma
Dragan je pripadao onoj generaciji poratnih po-
litičara koji su se dokazivali na djelu i čiji su re-
zultati rada bili svima vidljivi. Ti rezultati su se 
mjerili brojem otvorenih fabrika, novosagrađe-
nih škola i zdravstvenih ustanova, kilometrima 
probijenih puteva, brojem elektrificiranih sela 
udaljenih planinskih područja... 
Bio je čovjek akcije i duha, odan idealima komu-
nizma. Iskren, pošten i druželjubiv, imao je 
prijatelje i poštovaoce svuda: među seljacima, 
radnicima, intelektualcima... U obavljanju svojih 
brojnih poslova i obaveza ispoljavao je posveće-
nost i istinski stvaralački zanos i kreativnost. 
Stariji Mojkovčani, koji pamte Dragana, i danas 
o njemu imaju samo riječi hvale - i kao čovjeku i 
kao političaru. Nije to odraz puke kurtoazije, da 
se o minulim ljudima govori „sve najljepše“. 
Dragan je, reći će, po svemu bio izuzetan: i kao 
čovjek i kao političar. Bio je neposredan i druže-
ljubiv. Na svom poslu, na ulici, u kafani..., uvijek 
je ukazivao poštovanje ljudima, nastojeći da po-
mogne u rješavanju njihovih brojnih problema. 
Odajući mu priznanje za ono što je učinio za svoj 
kraj, Opštinska skupština Mojkovac je na svojoj 
komemorativnoj sjednici usvojila prijedlog ko-
lektiva novosagrađene druge osnovne škole u 
Mojkovcu, da ubuduće škola nosi ime Dragana 
Jovanovića i osnovala Opštinski fond „Dragan 
Jovanović“, iz kojeg će se stipendirati učenici i 
studenti. Međurepublička zajednica iz Pljevalja 
je ustanovila godišnju nagradu „Dragan Jovano-
vić“, koja će se dodjeljivati za najbolje postignute 
rezultate u organizovanju kulturno-prosvjetnih 
djelatnosti na području 23 opštine sa tromeđe 
Crne Gore, Srbije i Bosne i Hercegovine. 
Nagrada „4. novembar“, najveće opštinsko pri-
znanje, Draganu je dodijeljena posmrtno, 1972. 
godine. 

Pedeset godina od smrti Dragomira Dragana 
Jovanovića, predsjednika mojkovačke opštine

Bio je u 
svemu 
izuzetan
» Piše: Veselin KonjeVić

Draganova diskusija na šestoj sjednici CK SK 
CG zaslužila je gotovo pola stranice Pobjede 
(Pobjeda, 23. septembra 1966). Bilo je to vrije-
me kada je „slučaj Ranković“ dobio svoj epi-
log na Brionskom plenumu, jula 1966. godine. 
Dragan govori o zloupotrebama i „zatvore-
nosti u radu“ Uprave državne bezbjednosti 
(od 1967. godine, nakon reorganizacije, UDB-a 
mijenja naziv u Služba državne bezbjednosti 
- SDB); potom o „prekoračenju nadležnosti 
opštinskih načelnika UDB-e“; „elementima 
političke zavjere“ i „zloupotrebama oko hap-
šenja“, kao i o „policijskom vrbovanju šaptača 
i sijanju nepovjerenja, materijalnim zloupotre-
bama i  prikupljanju podataka o raspoloženju 
u radnim organizacijama i opštinama“. Na 
kraju svoga izlaganja, Dragan zaključuje da je 
„među radne ljude unešen strah, koji je teško 
skinuti i poslije Četvrtog plenuma“.

 „Slučaj Ranković“
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PODGORICA - Turbulentne, 
atipične, iscrpljujuće kvalifi-
kacije završene su sa stilom 
- crnogorski rukometaši 
igraće na prvenstvu Evrope 
peti put uzastopno, a šesti 
ukupno.
,,Lavovima“ je u posljednjem 
kolu grupe 8 u ,,Bemax areni“ 
bio dovoljan bod u duelu sa 
Rumunijom, kojoj je takođe 
odgovarao remi, ali nijesu kal-
kulisali: osvojili su dva (23:19) 
i ostali na drugom mjestu, iza 
dominantne Švedske.
Tim Zorana Roganovića 
odigrao je dva različita polu-
vremena - u prvom se mučio 
u napadu i dao svega devet 
pogodaka, u drugom djelovao 
čvršće, kreativnije i gotovo 
rutinski stigao do trijumfa i 
vize za šampionat koji će se 
održati u Mađarskoj i Slovač-
koj naredne godine.
Crna Gora je pogotkom Bran-
ka Vujovića i sa dva gola 
Marka Lasice iz kontre pove-
la 3:1, ali je uslijedio period od 
šest minuta i dvije sekunde u 
u kojem nije tresla mrežu koju 
je odlično branio Mihaj Kata-
lin Popesku.
Sreća je što ni Rumuni nijesu 
bili previše raspoloženi i krea-
tivni u napadu, pa je Lasica u 
10. minutu, ponovo iz kontre, 
izjednačio na 4:4.
Asoltanei je vratio prednost 
gostima, Miloš Božović 
donio egal, a Branko Vujović 
pod prijetnjom pasiva pogo-
dio za 6:5.
,,Lavovi“ su imali priliku da iz 
sedmerca povedu dva razli-
ke, ali je Vasko Ševaljević 
zatresao prečku. Uslijedila je 
mini serija Rumuna od 2:0, 
pa odbrana Nebojše Simića 
koja je spriječila goste da odu 
na ,,plus dva“ i najavila njihov 
jedanaestominutni golgeter-
ski post.
Međutim, Crna Gora nije 

uspjela da se odlijepi za to vri-
jeme. Mnogo toga je škripalo 
u napadu naše selekcije, koja 
je dozvolila Popeskuu da za 
30 minuta sakupi osam odbra-
na, tri više od Simića, pa je na 
poluvremenu bilo 9:9.
Samo nekoliko minuta na star-
tu nastavka bilo je potrebno 
,,lavovima“ da se razgoropade 
i pokažu kolika je razlika u 
kvalitetu i da je poraz od devet 

razlike od ,,balkanskih trikolo-
ra“ u Baja Mareu bio posljedi-
ca samo toga što su igrali bez 
čak devet igrača.
Neprobojna odbrana tjerala 
je Rumune na brojne greške, 
a Branko Vujović, Nebojša 
Simović i Marko Lasica 
golovima natjerali selektora 
Rumunije da već u 36. minutu 
pozove tajm-aut.
Kad je Vujović novim pogot-

kom povisio na 13:9 bilo je 
jasno da će Crna Gora prosla-
viti novi odlazak na Evropsko 
prvenstvo.
Rumuni su u 38. minutu, u 
napadu sa dva igrača više, 
preko Bužora smanjili na 
13:10, Umet je pogodio za 
,,minus dva“, ali je Aleksan-
dar Bakić golom za 14:11 vra-
tio potpuni mir ,,lavovima“.
Crna Gora je imala i četiri gola 
prednosti, Rumuni stizali na 
dva razlike - i to je bio njihov 
maksimum...
,,Lavovi“ idu na EP, ali će u 
Mađarskoj i Slovačkoj morati 
mnogo bolje nego sinoć protiv 
Rumunije i generalno u ovim 
kvalifikacijama.
Na završnoj smotri čekaju ih 
mnogo jači rivali od Kosova 

i Rumunije, s tim što bi i Crna 
Gora trebalo da bude jača - u 
posljednja tri meča nastupila 
je bez Miloša i Stevana 
Vujovića, Stefana Čavora, 
Radojice Čepića, Arsenija 
Dragaševića...
Na 15. šampionatu Starog kon-
tinenta učestvovaće Mađarska 
i Slovačka kao domaćini, Špani-
ja i Hrvatska kao finalisti proš-

log EP, po dvije ekipe iz osam 
kvalifikacionih grupa - Srbija, 
Francuska, Njemačka, Austrija, 
Rusija, Češka, Poljska, Island, 
Slovenija, Holandija, Norveška, 
Bjelorusija, Danska, Sjeverna 
Makedonija, Švedska i Crna 
Gora, te Bosna i Hercegovina, 
Litvanija, Poljska i Ukrajina kao 
četiri najbolje trećeplasirane 
selekcije. N. KOSTIĆ

Crnogorski rukometaši savladali Rumuniju i obezbijedili plasman na Evropsko prvenstvo 2022.

Srećan kraj teškog puta

Selektor Zoran Rogano-
vić imao je pakleno težak 
zadatak u kvalifikacijama - u 
Rumuniji je morao da vodi 
ekipu bez devet igrača, u 
posljednji tren je saznao da 
su januarski mečevi sa Šved-
skom odgođeni, da bi u finišu 
morao da spremi tim za tri 
meča u pet dana...
Uz sve to, usred kvalifika-
cija ostao je bez saradnika 
iz stručnog štaba, trenera 
golmana Gojka Vučinića, 
koji je preminuo poslije teške 
bolesti.
Upravo su Vučiniću igrači 
i stručni štab posvetili pla-
sman na EP.

- Često smo kvalifikacije rje-
šavali u posljednjim utakmi-
cama i Crna Gora nikad nije 
poklekla u tim situacijama. 
Ovog puta bilo je najteže. 
Mislim da nijedna ekipa iz 
osam kvalifikacionih grupa 
nije prošla kroz ono što smo 
mi. Imali smo samo jedan 
trening da spremimo taktiku 
prije gotovo svake utakmi-
ce. Išli smo u Rumuniju bez 
devet igrača koji su nastupili 
na prošlom EP, januarski 
mečevi sa Švedskom odlo-
ženi su u posljednji čas... 
Najnapornije kvalifikacije, 
ali ovi momci i sa jednim 
treningom, koliko smo spre-

mali i odbranu za Rumune, 
mogu da odigraju ovako 
da rivalu ne damo nikakve 
šanse. Kontrolisali smo meč 
od samog početka, jako 
sam zadovoljan što smo sve 
uradili sa tako malo vremena 
za pripreme - rekao je Roga-
nović, dodavši da je zahvalan 
Rukometnom savezu na čelu 
sa Petrom Kapisodom na 
logistici i organizaciji.
Četrdeset trogodišnji Ceti-
njanin uvjeren je da ,,lavovi“ 
mogu više u odnosu na 
prethodno EP, kada su upisali 
prvu pobjedu na šampionati-
ma Starog kontinenta.
- U svlačionici sam rekao 
momcima da je u redu da 
proslavimo odlazak na 
Evropsko prvenstvo, ali da se 
ne zadovoljavam samo ovim. 
Siguran sam da ova ekipa 
može mnogo više već na slje-
dećem EP. Imamo iskustvo 
sa prethodnog šampionata 
gdje smo se možda zado-
voljili prvom pobjedom na 
EP koja se dugo čekala. Već 
tada pričao sam da možemo 
mnogo više, ali bili smo emo-
tivno ispražnjeni. Crna Gora 
ima tradiciju, dobru ekipu, 
ima budućnost, i garantujem 
da već narednog januara 
možemo napraviti čak i dva 
koraka više nego do sada - 
dodao je Roganović.

ROGANOVIĆ: Niko nije 
prošao kroz ono što smo mi Rumunija 

Sudije: R. Brkić i A. Jusufhodžić (Austrija)

Dvorana: ,,Bemax arena“
Igrano bez prisustva publike

Sedmerci: 
Crna Gora 2 (1), Rumunija 1 (1)

Isključenja: 
Crna Gora 16, Rumunija 6 minuta

CRNA GORA RUMUNIJA

Mijušković ..............................................-
Simić  .................... (sedam odbrana)
F. Vujović .................................................-
Glendža ...................................................-
Bakić  ....................................................... 2
Lazović ....................................................-
B. Vujović  ............................................. 5
Radović  ..................................................3
Simović  .................................................. 1
Ševaljević  .......................................3 (1)
Božović  ................................................. 4
Lasica  ..................................................... 5
Vujačić .....................................................-
Anđelić .....................................................-
Grbović ....................................................-
Lipovina ..................................................-

Janku .......................................................-
Popesku ...................... (14 odbrana)
Militaru ...................................................-
Umet  ..................................................... 6
Rakocea  ............................................... 2
Bužor ......................................................3
Negru  ............................................... 1 (1)
Sandru ....................................................-
Gavriloaja ..............................................-
Rotaru .................................................... 1
Buzle ....................................................... 1
Kabuc ..................................................... 1
Fotake .....................................................-
Dumitru ..................................................-
Asoltanei  ............................................. 2
Talmajer  .............................................. 2

Crna Gora

23 19
9 9

Selektor: Zoran Roganović Selektor: Rareš Forcuneanu

Crveni karton: 
Simović (Crna Gora) u 60. minutu (3x2).

Predsjednik Crne Gore Milo 
Đukanović čestitao je 
rukometašima plasman na 
Evropsko prvenstvo.
- Bravo, naši hrabri lavovi! 
Peti uzastopni plasman na 
Evropsko prvenstvo veliki je 
uspjeh na ponos svih građa-
na Crne Gore. Vašom igrom, 
ljubavlju prema reprezenta-
tivnom dresu, predanošću 
i prepoznatljivom borbom, 
zaslužili ste da budete među 
najboljima u Evropi. Crna 
Gora je svim srcem uz vas - 
poručio je Đukanović.
Predsjednik Skupštine 
Aleksa Bečić poželio je 
sreću ,,lavovima“ na EP.
- Hrabro srce, čelična volja 
i neizmjeran talenat još 
jednom su naše ,,lavove“ 
odveli u odabrano društvo 
rukometnog sporta Starog 
kontinenta, u kojem će nas, 
ubijeđeni smo, dostojno 
predstavljati - kazao je 
Bečić.
Čestitku je uputio i premijer 
Zdravko Krivokapić.
- Bravo, lavovi! Plasmanom 

na EP napravili ste još jedan 
veliki uspjeh za crnogorski 
rukomet! Pokazali ste kako 
se bori i igra za reprezenta-
ciju! Uvjeren sam da ćete i 
na Evropskom prvenstvu 
pokazati da ste zasluženo 
dio elite. Srećno!
Čestitku rukometnoj repre-
zentaciji uputilo je i Mini-
starstvo prosvjete, nauke, 
kulture i sporta.
- Čestitamo našim ,,lavo-
vima“ na, petom po redu, 
plasmanu na Evropsko 
prvenstvo u rukometu! Vaši 
uspjesi su nadahnuće za sve 
ljubitelje rukometa u Crnoj 
Gori i za sve one kojima je 
dres naše reprezentacije 
u srcu. Još jednom ste 
pokazali da su borbenost, 
požrtvovanost i upornost 
siguran put do velikih rezul-
tata. Crna Gora je uz vas!
,,Lavovima“ su čestitali i pot-
predsjednik Vlade Dritan 
Abazović, potpredsjednik 
Evropske rukometne fede-
racije (EHF) Predrag Boš-
ković, političke partije...

ČESTITKE

Desni bek Branko Vujović bio je jedan od 
boljih igrača Crne Gore u ovim kvalifikacijama.
- Iako smo poslije meča sa Švedskom pričali 
kako smo svi očekivali ovakav epilog, odno-
sno da će odlučujuči meč biti sa Rumunima, 
onaj poraz je svakog malo zastrašio. Bili smo 
malo zabrinuti, ali još jednom smo pokazali 
da kad igramo na našem terenu, iako bez 
pomoći publike koja nas uvijek nosi, može-

mo svakoga da pobijedimo i da u bitnim 
momentima igramo dobro i hrabro - istakao 
je Vujović.
- Bilo je uspona i padova u ovim kvalifikaci-
jama, situacija sa korona virusom otežala 
je i nama i drugima. Najbitnije je da smo 
se plasirali na Evropsko prvenstvo. Prava 
odluka selektora je da reprezentacija bude 
spoj mladosti i iskustva, da mladi mogu da 
uče od starijih, prije svega što znači repre-
zentacija i koliki je prestiž igrati za nacionalni 
tim, a s druge strane treba nam i svježa krv 
- kazao je Nikšićanin, koji je svojevremeno 
donio odluku da nastupa za reprezentaciju 
Poljske.

BRANKO VUJOVIĆ: 
Od starijih učimo što 
znači reprezentacija

Grupa 8
Crna Gora - Rumunija  23:19
Švedska - Kosovo  39:16

1. Švedska 6 6 0 0 194:131 12
2. Crna Gora 6 3 0 3 155:163 6
3. Rumunija 6 1 1 4 156:167 3
4. Kosovo 6 1 1 4 132:176 3

prošao kroz ono što smo mi
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Najveće iznenađenje u 32. 
kolu Telekom 1. CFL viđeno 
je pod Goricom, gdje je pret-
posljednji tim na tabeli pobi-
jedio šampiona - Petrovac je 
u drugom poluvremenu sti-
gao do trijumfa protiv Bu-
dućnosti, te znatno povećao 
šanse da na kraju sezone 
preko baraža osigura prvoli-
gaški status.

Sutjeska je u derbiju bila bolja 
od Zete na ,,Trešnjici“, dok Isk-
ra i Titograd u međusobnom 
duelu nijesu prekinuli iden-
tičan niz - 11 vezanih utakmica 
bez pobjede.
Rudar je na svom terenu remi-
zirao sa Dečićem, a Jezero je 
nakon slavlja protiv Iskre prišlo 
na bod luci spasa.

Stadion pod Goricom. Igrano 
bez prisustva gledalaca. Sudija: 
A. Šćekić (Berane). Pomoćni-
ci: V. Radenović (Herceg 
Novi) i J. Došljak (Berane). 
Strijelci: Đurđević u 63. i Tači-
bana u 67. minutu. Žuti kartoni: 
Babić, Raičković, Đuričković 
(Budućnost), Medigović, Mi-
jušković (Petrovac).
BUDUĆNOST: Dragojević, 
Terzić (od 46. Đuričković), 
Milić (od 70. Mrvaljević), 
Mijović, Božović, Zarubica 
(od 56. Đukanović), Raičkov-
ić, Grbić, Adžić, Babić, Vučić.
PETROVAC: Đurović, Medi-
gović, Savović, Marković, 
Tačibana, Đurđević, Merdo-
vić (od 89. Zvrko), Divanović, 
Mijušković, Vukčević (od 
90+2 Bašić), Mugoša.
Sve samo ne dobra najava za 

ono što slijedi u srijedu - 
Budućnost je izgubila od 
Petrovca uoči revanša polufi-
nala Kupa u kojem će juriti gol 
minusa protiv Zete (2:1).
Izašli su ,,plavi“ sa poprilično 
jakom postavom, ali su gosti sa 
Primorja prvi put od 2015. go-
dine odnijeli bodove sa na-
jvećeg stadiona.
Meč je riješen u nastavku kada 
su Đurđević i Tačibana, od 63. 
do 67. minuta, režirali veliku 
pobjedu ekipe koja se grčevito 
bori za opstanak.
Nakon petog negativnog epilo-
ga u prvenstvu, trener Pod-
goričana Mladen Milinković 
bio je razočaran, kao nikada do 
sada.

Stadion: „Trešnjica“. Igrano 
bez prisustva gledalaca. Sudija: 
Pr. Radovanović (Podgorica). 
Pomoćnici: M. Paunović (Be-
rane) i D. Dević (Bar). Strijelci: 
Mihelič u 1. iz penala i Pajović u 
63. minutu. Žuti kartoni: Đi-
nović, Ceklić (Zeta), Šofranac 
(Sutjeska).
ZETA: Aković, Ceklić, L. 
Lambulić (od 82. Šišević), 
Milojko, Đurović (od 76. 
Peličić), Đinović (od 66. Mi. 
Lambulić), Sopo, Kalezić, 
Milić (od 82. Tuzović), Bur-
zanović (od 82. Popović), 
Orlandić.
SUTJESKA: Giljen, Dublje-
vić (od 56. Pajović), Osmajić 
(od 90+1. Marušić), Janjić, 
Grivić, Cicmil, Bulatović, 
Šofranac, Stijepović, Augus-
to, Mihelič (od 86. Eraković).
Zeti već duže ne ide na ,,Trešn-
jici“ - ovoga puta cio plijen pri-

pao je Sutjesci koja je povela 
golom Miheliča iz penala u 
prvom minutu, a potvrdila re-
zultat preko Pajovića koji je 
pogodio mrežu u 63.
Golubovčani su ugrozili mjesto 
u elitnom rangu, budući da su 
na bod od zone baraža, a nijesu 
uspješno najavili ni revanš 
polufinala masovnijeg tak-
mičenja protiv Budućnosti ko-
ju su dobili kao domaćini 2:1.

Stadion pod Golubinjom. Igra-
no bez prisustva gledalaca. 
Sudija: M. Šćepanović (Pod-
gorica). Pomoćnici: V. Todor-
ović (Nikšić) i S. Radulović 
(Podgorica). Žuti karoni: 
Kašćelan, Tomašević, Matsui 
(Rudar), Rudović, Zeljković, 
Drešaj, Hakšabanović (Dečić). 
Crveni karton: A. Hakšabanović 
(Dečić) u 85. minutu.
RUDAR: Baltić, Kašćelan, 
Golubović, Kartal, Vukotić, 
Matsui, Kotorac (od 72. 
Talović), Živković, Zečević, 
Suraka, Striković.
DEČIĆ: Popović, Božanović, 
Ad. Rudović, Tući, Ljljđuraj, 
Nikolić, (od 66. Marković), 
D re š a j,  Ha k š a b a n ov i ć , 
Pešukić, Vuljaj (od 88. An. 
Rudaović), Camaj (od 74. 
Adrović).
Mirne mreže pod Golubinjom 
- Rudar je ostao peti, a Dečić 
treći na tabeli, na bod zaostatka 
za drugoplasiranom Sutjes-
kom.

Stadion gradski u Beranama. 

Igrano bez prisustva gledala-
ca: Sudija: S. Vujović (Cetin-
je). Pomoćnici: A. Đikanović 
(Nikšić) i D. Vujović (Cetin-
je). Strijelci. Mendi u 17, Jo-
vićević u 41 i Vukčević u 43 za 
Jezero a Vuković u 72 i Jova-
nović u 81. minutu za Podgo-
ricu: Žuti karton: Vujović 
(Podgorica).
JEZERO: Asanović, Vuković, 
Drešković, Matanović (od 76 
Muhović), Jovićević, Pavlo-
vić, Radunović, Mendi, 
Vukčević (od 74 Radenović), 
Brizuela (od 83 minuta Kon-
tić), Đurković.
PODGORICA: Ivezić, Čele-
bić, Kato (od 57 Vujović), 
Jovanović, Maraš (od 64 
Kordić), Vukčević, Krivoka-
pić (od 46 Vuković), Sentoku 
(od 46 Muharemović), Živ-
ković (od 46 Đajić), Kaluđe-
rović, Suzuki.  
Pozitivna serija Jezera u tre-

nucima kada se lomi prvenst-
vo - Plavljani su pobijedili Pod-
goricu, te osvojili 11 bodova od 
mogućih 15 iz posljednjih pet 
utakmica.
Izabranici Milije Savovića sa-
da su na bod od zone spasa.

Stadion: ,,Braće Velašević“. Ig-
rano bez prisustva gledalaca. 
Sudija: M. Milačić (Kotor). 
Pomoćnici: M. Đukić (Cetin-
je) i S. Jovanović (Bar). Stri-
jelci: Bakrač u 17. za Iskru, a 
Popović u 51. minutu za OFK 
Titiograd. Žuti kartoni: Ro-
gošić (Iskra), Muzurović (OFK 
Titograd).
ISKRA: Kordić, Drinčić, Jo-
vanović (od 72.  Milić), 
Malešević, Boričić (od 72. 
Đurišić), Vuković, Jamamo-
to (od 82. Marković), Šaletić, 

Račić (od 82. Stojanović), 
Bakrač, Đorić (od 29. Ro-
gošić).
OFK TITOGRAD: Spasoje-
vić, Boričić, Muzurović, M. 
Roganović, B. Roganović, 
Brnović, Šimohava, Bojović, 
Popović, Novović, Mandić.
Po 10 vezanih mečeva bez pob-
jede imali su Iskra i Titograd 
uoči međusobnog duela na sta-
dionu ,,Braća Velašević“.
Nije se to promijenilo ni nakon 
duela u Danilovgradu koji je 
završen - 1:1.
Domaćin je poveo u 17. minutu 
pogotkom Bakrača, a izjed-
načio je Popović u 51.
Iskra je na bod od rizične zone, 
a u srijedu igra revanš Kupa sa 
Dečićem u Tuzima (prva utak-
mica 0:0), dok ,,romantičari-
ma“ ozbiljno prijeti selidba u 
niži rang - sada su na ,,minus 
tri“ u odnosu na pretposljednji 
Petrovac. D. K.

Rezultati
Budućnost - Petrovac  0:2

Zeta - Sutjeska  0:2

Jezero - Podgorica  3:2

Rudar - Dečić  0:0

Iskra - Titograd  1:1

1. Budućnost 32 24 3 5 54:23 75

2. Sutjeska 32 13 12 7 48:30 51

3. Dečić 32 12 14 6 36:24 50

4. Podgorica 32 13 7 12 36:32 46

5. Rudar 32 12 6 14 36:43 42

6. Iskra 32 8 15 9 25:27 39

7. Zeta 32 11 7 14 27:34 39

8. Jezero 32 10 8 14 23:30 38

9. Petrovac 32 6 10 16 27:41 28

10. Titograd 32 5 10 17 18:46 25

U narednom kolu (9. maj) sastaće se: 

Budućnost - Rudar, Podgorica - Zeta, 

Petrovac - Iskra, Sutjeska - Dečić, Titograd 

- Jezero.

Tabela

LISTA 
STRIJELACA
15 - Marković (Sutjeska)
12 - Božović (Budućnost), 
Striković (Rudar)
10 - Camaj i Vuljaj (Dečić), 
Kordić (Podgorica)
8 - Ivanović i Zarubica (Bu-
dućnost), Osmajić (Sutjeska)…

BAR – Stadion: SRC ,,Topoli-
ca“. Igrano bez prisustva gleda-
laca. Sudija: Miloš Bošković. 
Strijelci: Škrijelj u 13, Pajović u 
23, Vukmarković u 84. i 87. i 90. 
minutu. Žuti kartoni: Kajević 
(Mornar), Vlahović (Igalo).
MORNAR: Vukčević, Marti-
nović, Kajević, Perišić, Serat-
lić (od 82. Bugarin), Bulatović 
(od 82. Poček), Škrijelj (od 70. 
Vukmarković),  Pajović, 
Bakić, Pepić, Đorđević (od 
55.Guzina).
IGALO: Raičević, Petrović, 
Đurković, Kosać (od 72. Sti-
jepović),Grbić, Radović, Ro-
ganović,  Maraš (od 89. 
Đilović), Redžović, Mitrović, 
Gajić (od 46. Vlahović).
Mornar čuva vrh tabele! Barani 
su dominirali u derbiju, a pravo 
je čudo kako nijesu ostvarili 
mnogo ubjedljiviju pobjedu. 
Mornar je zasijao u istorijskom 
meču, koji će se pamtiti kao pr-
vi pod reflektorima u Baru.
Barani su nakon dva meča koja 
su dobili rezultatom 4:0, petar-
dom pokazali snagu, kvalitet i 
moć, te da zasluženo gaze ka 
eliti. Meč koji je izazvao veliku 
pažnju, tako da bi stadion bio 
prepun da nije mjera zbog 
korone, ali je oko ograde sa sve 

četiri strane bilo sve popunje-
no. Mornar je tako vratio i prvo 
mjesto i publiku, a čini se da je 
šetalište koje je bilo prepuno 
odjednom bilo prazno, jer je i 
staro i mlado krenulo ka ,,Topo-
lici“, pa se opet u Baru priča o 
fudbalu… Mornar je tempom 
ušao u meč, odmah krenuo da 
napada, a nakon šanse Bula-
tovića i Đorđevića, Škrijelj je 
u 13. minutu načeo rivala. Samo 
desetak minuta kasnije Pajović 
je nakon ubačene lopte iz 
kornera pogodio za 2:0. Tresla 
se prečka, stativa, Igalo je bilo u 
nokdaunu, ali je nekako odoli-
jevalo. Imali su šanse Guzina, 
Bulatović, Vukmarković, a 
onda je u finišu Mornar sve to 
naplatio. Vukmarković i dva 
puta Guzina potpisali su kano-
nadu Igala i petardu Mornara 
za najljepšu najavu Prve lige…

RADANOVIĆI - Stadion Gr-
blja. Igrano bez prisustva gle-
dalaca. Sudija: Miloš Bešović. 
Žuti kartoni: Petović, Niković 
(Grbalj) ,  Cvijović,  Balić, 
Memčević (Jedinstvo). Crveni 
karton: Nihad Balić u 87. minu-
tu (Jedinstvo).
GRBALJ: B. Popović, Peto-
vić, Vraneš, Stanišić, Pero-
vić (od 57. Ilić), M. Popović 

(od 23. Radenović), Niković, 
Obadović (od 68. Stešević), 
Kalačević, Suva, Grandov.
J E D I N S T V O :  S.  Ko l i ć ,  
Muzurović, Cvijović, Šće-
panović, Mušović (od 89. 
Ramović), Balić, D. Kolić (od 
76. Poljak), Memčević, Kru-
lanović, Ajković, Dacić.
Grbalj je imao zicer, ali ga nije 
iskoristio, pa je propustio prili-
ku da napravi korak ka op-
stanku. Ipak, nakon poraza Be-
rana, Grbalj i ovim bodom čuva 
nadu u spas.

BERANE - Gradski stadion. Ig-
rano bez prisustva gledalaca. 
Sudija: Branko Odalović. Stri-
jelci: Tmušić u 27, Bošković u 74. 
iz penala (Berane), Vučićević u 
41. i 50, Radenović u 90+1. minu-
tu (Kom). Žuti kartoni: Mila-

nović (Berane), Hot, Đukić, Vu-
jošević, Radenović (Kom).
BERANE: Aković, Šoškić, 
Nedić, Tomović (od 59. Vu-
lević), Šunjević, Globarević 
(od 75. Lekić), Vilotijević (od 
64. Šćekić), Tmušić, Raković, 
Bošković, Vukićević (od 64. 
Milanović).
KOM: Novović, Bulatović, 
Golubović, Vukčević, Hot (od 
84. Mešter), Rjosuke (od 84. 
Dujović), Đukić, Vujošević, 
Vujačić, Vučićević, Kato (od 
81. Radenović).
Berane je vodilo, stizalo onda 
do 2:2, ali je u nadoknadi pora-
ženo. Tim porazom domaćem 
timu ostaju brige za opstanak, 
dok je Kom napravio brejk i 
ostao u trci za baraž.+

KOTOR - Gradski stadion. Igra-

no bez prisustva gledalaca. 
Sudija: Vojin Vojinović. Stri-
jelac: Muhović u 63. minutu. 
Žuti kartoni: Škrelja (Bokelj), 
Kovačević, Dapčević (Arsenal). 
B O K E L J : Ševaljević,  V. 
Čavor (od 70. Kovačević), 
Jeknić, P. Čavor, Peruničić, 
Škrelja (od 70. Braletić), Le-
kić, Đorđević (od 76. Barjak-
tarović), Vučinić, Batuta, 
Popović.
ARSENAL: Lemajić, V. Mršul-
ja (od 61. Moračanin), S. 
Mršulja, Kovačević, Mano-
jlović, Todorović, Montene-
gro, Radinović, Muhović (od 
90+3. Dragićević), Musić, 
Dapčević (od 90+4. Knežević).
Arsenal je uspio da napravi 
reakciju nakon teškog poraza. 
Tivćani su do brejka u komši-
jskom okršaju došli golom 
Muhovića u 63. minutu. Arse-
nal je pokazao da ne odustaje 
od borbe za prvo mjesto, dok 

Bokelj još nije na sigurnom, pa 
još strahuje za spas.

SPUŽ - Stadion Zore. Igrano 
bez prisustva gledalaca. Sudi-
ja: Marko Roganović. Strijel-
ci: Nakazava u 31. i Rakočević u 
40. (Drezga), Huremović u 18, 
Kopitović u 57. (iz penala) i 70, 
Bujiša u 77.minutu (Ibar). Žuti 
kartoni: Bujiša, Damjanović, 
Pepić (Ibar). Crveni karton: 
Šiden Nakazava u 51. minutu 
(Drezga). 
D R E ZG A :  Ivanović,  Bo -
gićević, Spahić (od 62. Jova-
nović),Kubo, Burzanović, N. 
Kovačević (od 52. Boljević), 
Nakazava,  Mirković,  P. 
Kovačević (od 74. Vukčević), 
Bulatović (od 46. Lazarević), 
Rakočević (od 74. Ćosović).
IBAR: A. Kuč, Tahirović (od 
46. Murić), Juković, B. Kuč, 
Bujiša (od 79. Hasović), Kopi-
tović, Damjanović, Hure-
mović, Asanović (od 46. Pe-
pić), Horike, Čmajčanin.
Ibar je pred lukom spasa. 
Rožajci su poveli evrogolom 
Huremovića, koji je iz slobod-
njaka sa tridesetak metara 
iznenadio Ivanovića. Domaći 
tim do poluvremena uspio i da 
preokrene, ali je nakon iskl-
j u čen j a  Nakazave Ib ar 
preuzeo inicijativu i uspio da 
napravi preokret i dođe do bo-
dova spasa, dok je rivala i de-
finitivno poslao u regiju. 
 Priredio: R. PEROVIĆ

Minulog vikenda odigrane sve utakmice 32. kola Telekom 1. CFL

Petrovac uzeo 
mjeru šampionu

Amplitudo Druga liga, 31. kolo

Sjaj Mornara pod reflektorima
Tabela

1. Mornar 31 19 8 4 52:18 65
2. Arsenal 31 19 6 6 42:30 63
3. Igalo                         31     13     12     6       41:25         51
4. Kom 31 14 6 11 36:31 48
5. Jedinstvo 31 11 8 12 41:32 41
6. Ibar 31 11 5 15 27:46 38
7. Bokelj 31 7 14 10 30:29 35
8. Berane (-1) 31 9 8 14 33:43 34
9. Grbalj 31 7 6 18 25:43 27
10. Drezga (-1) 31 6 6 18 26:56 22
U narednom kolu (8. maja) sastaju se: Je-
dinstvo - Drezga, Ibar - Mornar, Igalo - 
Bokelj, Arsenal - Berane i Kom - Grbalj.

Mornar  5
Igalo  0

Budućnost  0 (0)
Petrovac  2 (0)

Zeta  0 (0)
Sutjeska  2 (1)

Rudar  0
Dečić  0

Jezero  3 (2)
Podgorica  2 (0)

Iskra  1 (1)
Titograd  1 (0)

Grbalj 0
Jedinstvo  0

Berane  2
Kom  3

Bokelj  0
Arsenal  1

Drezga  2
Ibar  4
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PODGORICA – Dvije 
sedmice nakon poraza u 
Baru, pred košarkašima 
Budućnost Volija je novi 
susret sa ,,dželatom“ koji 
im je pobjedom u ,,Topoli-
ci“ (100:92) oduzeo prvo 
mjesto i prednost doma-
ćeg terena u eventualnom 
finalu plej-ofa ABA lige. 

Poraz od Mornara je bio 
prvi nakon 12 uzastopnih 
pobjeda izabranika Dejana 
Milojevića u regionalnom 
takmičenju. Sve to jasno 
govori da će Podgoričani u 
duelima sa Mornarom da 
daju maksimum, posebno 
defanzivno, kako bi se našli 
u željenom finalu…
- Kreće polufinalna serija 

PODGORICA – Mornar se dobro 
„naoštrio“ za polufinale plej-ofa 
ABA lige protiv Budućnost Volija, 
koje počinje večeras u „Morači“ (21 
čas). To se, barem, može zaključiti 
po riječima odličnog defanzivca Ba-
rana, krilnog centra Tejlora Smita.

- Biće to „rat“. Ovo rivalstvo ima boga-
tu istoriju. Očekujem veoma tešku fi-
zičku utakmicu, sa puno posjekotina, 
krvi i znoja. Ja sam spreman, svi smo 
spremni za ovaj „rat“ - poručio je 
Smit, koji je ove sezone u ABA ligi u 
dva meča protiv Budućnosti upisao 
prosječno osam poena, 5,5 skokova, 
po dvije asistencije i ukradene lopte, 
te po blokadu.
U sezoni punoj uspona i padova, Mor-
nar je u „foto-finišu“ uspio da se do-
mogne trećeg mjesta u regularnom 
dijelu sezone (najbolji rezultat u klup-
skoj istoriji) i plej-ofa, zahvaljujući 
pobjedama u posljednja dva kola pro-
tiv Budućnosti i Igokee. Ali i drugim 
rezultatima koji su išli na ruku izabra-
nicima Mihaila Pavićevića (prije 
svega poraz Cedevita Olimpije od Ci-
bone). 
- Drago mi je da sam dio ekipe u sezoni 
u kojoj je Mornar napravio veliki 
uspjeh, prvo plasmanom u Top 16 fazu 
Evrokupa, a onda i plasmanom među 
četiri najbolje ekipe u ABA ligi – ističe 
plej Mornara Nemanja Gordić.
Gordić je 2018. godine predvodio Bu-
dućnost do titule u ABA ligi, sada sa 
Mornarom želi da se domogne finala, 
protiv tima u kojem je proveo najviše 
godina u klupskoj karijeri.
- Igrao sam dosta utakmica u dresu Bu-
dućnosti i protiv Budućnosti, još dok 
sam bio u Cedeviti. Plej-of je nešto sa-
svim drugo u odnosu na regularni dio 
sezone, intenzitet i ulog su veliki. Sve 
ekipe su odlične, očekuje nas jako te-
žak duel protiv izuzetno kvalitetne 
ekipe Budućnosti. Oni su, takođe, ima-
li odličnu sezonu, dugo su bili na pr-
vom mjestu u ABA ligi, i zna se koji su 
njihovi ciljevi. Ali mislim da i mi ima-

mo dosta toga da ponudimo, da može-
mo da budemo dostojan rival u polufi-
nalu – dodao je Gordić.
Iako su prije dvije sedmice savladali 
Budućnost ubjedljivo (100:92) i imaju 
bolji skor u ovoj sezoni (3-1 u pobjeda-
ma), u Mornaru ulogu favorita prepu-
štaju Budućnosti.
- Iz razloga što imaju prednost doma-
ćeg terena, bez obzira ima li publike ili 
ne, ali i zbog dugogodišnjeg iskustva 

igranja plej-ofa. Mornar je drugi put u 
istoriji u plej-ofu, time smo ispunili cilj 
za ovu sezonu, pa ćemo igrati rastere-
ćeno protiv Budućnosti. Daleko od toga 
da se predajemo unaprijed, naprotiv, u 
plej-of ulazimo puni samopouzdanja. 
Jer, i mi smo u dobroj formi, nedavno 
smo savladali Budućnost, i upisali 
ključnu pobjedu u gostima protiv Igo-
kee, tako da očekujem vrlo zanimljivu 
seriju – rekao je bek Mornara Sead Še-

hović, takođe bivši igrač Budućnosti.
Mlađi od braće Šehović (stariji Suad je 
u Budućnosti), ističe da je i Budućnost 
u dobrom raspoloženju.
- Do meča sa nama su imali 11 pobjeda 
u nizu, igrali su dobru košarku tokom 
čitave sezone, pa će nam biti teško. 
Međutim, imamo i mi svoje adute, ne 
plašimo se nikoga u ligi, i daćemo sve 
od sebe da napravimo još jedan korak 
naprijed – dodao je Sead Šehović. S. J.

Košarkaši Mornara ulogu favorita u polu� nalu plej-ofa ABA lige prepuštaju Budućnosti, ali vjeruju u svoj kvalitet

Spremili iznenađenje

PODGORICA – Dvije 

Popović: 
Pobjeda bi 
nam dala 
vjetar u leđa

Košarkaši Budućnost Volija večeras (21 h) dočekuju Mornar na startu polu� nalne serije plej-ofa ABA lige

Nemanja Gordić je bio akter puno 
crnogorskih derbija dok je igrao za 
Budućnost. S obzirom na to da je u 
Bar stigao početkom godine, u dresu 
Mornara je odigrao samo jedan i 

dobio ga je sa 100:92.
- Velika je stvar za Crnu Goru što će 
sigurno imati jednog predstavnika 
u finalu ABA lige, kao što već ima 
jednog finalistu u ABA 2 ligi. Drago 

mi je da je košarka u Crnoj Gori dosta 
napredovala od perioda kada sam ja 
počeo da igram seniorsku košarku 
u Budućnosti – rekao je plej barske 
ekipe.

Velika stvar je za Crnu Goru što će imati jednog finalistu

Marina Raković osvojila je 
bronzanu medalju na turniru 
Premijer lige u Lisabonu.
Crnogorska karate reprezenta-
tivka je u meču za treće mjesto 
u kategoriji do 68 kilograma 
savladala Ukrajinku Halinu 
Melnik 6:3.
Raković je bila slobodna na 
startu, u drugom kolu bila je bo-
lja od Angele Mojsovske iz 
Sjeverne Makedonije 10:2, dok 
je u trećem slavila protiv Ede 
Eltemur iz Turske 2:1.
U meču za polufinale poražena 
je od Kineskinje Li Gong 1:0, 
koja je plasmanom u finale po-

Zbog problema sa kukom, 
Nikola Vučević je propustio 
prvu utakmicu od kada je 
došao u Čikago. Otpao je u 
posljednjem trenutku, a Bul-
si su bez njega i Zeka Lavina 
doživjeli novi poraz, izgubili 
su od Atlante 108:97.
U ekipi iz Džordžije najefika-
sniji bio je Tre Jang sa 33 poe-
na, dok je Klit Kapela imao 20 
poena i 11 skokova. Bogdan 
Bogdanović je upisao 15 poe-
na, šest skokova i pet asistenci-
ja. U poraženom timu Čikaga 
iskusni Tadijus Jang imao je 
20 poena, devet asistencija i se-
dam skokova, Patrik Vilijams 
je dodao 19 poena.
Bulsi su se još više udaljili od 
plej-ina, pošto osam mečeva 
do kraja ligaškog dijela imaju 

tri pobjede manje od Vašingto-
na, desetoplasiranog tima na 
Istoku.
Dalas je u sjajnom duelu bio 
bolji od Vašingtona 125:124, za 
treći trijumf u nizu, a utakmicu 
je obilježio i plejmejkerski 
dvoboj dvojice superzvijezda 
– Luke Dončića i Rasela Ve-
stbruka.
Dončić je meč završio sa 31 po-

enom, 12 skokova i čak 20 asi-
stencija. Dorijan Fini-Smit ga 
je pratio sa 22 poena. U poraže-
nom timu fantastično je igrao 
Rasel Vestbruk – imao je 42 
poena, 10 skokova i devet asi-
stencija, a Bredli Bil je dodao 
29 poena.
Srpski košarkaš Nikola Jokić 
pružio je još jednu odličnu par-
tiju, pošto je dabl-dabl učin-
kom predvodio Denver u po-
bjedi  nad  domaćim Los 
Anđeles Klipersima rezulta-
tom 110:104. Tako su Nagetsi od 
direktnog konkurenta preuzeli 
treću poziciju na Zapadnoj 
konferenciji koja bi na kraju li-
gaškog dijela mogla da im do-
nese potencijalno lakšeg rivala 
u plej-ofu.
Jokić je za 33 minuta na terenu 

Čikago nemoćan protiv Atlante bez dvojice najboljih igrača, meč u Dalasu obilježio plejmejkerski dvoboj superzvijezda

Vučević povrijeđen, 
odlični Dončić i Jokić

Rezultati
Šarlot – Detroit  107:94
Hjuston – Golden Stejt  87:113
Atlanta – Čikago  108:97
Klivlend – Majami  107:124
Minesota – Nju Orleans  136:140 
 (poslije produžetka)
Oklahoma – Indijana  95:152
Orlando – Memfis  112:111
Dalas – Vašington  125:124
Klipers – Denver  104:110
Juta – Toronto  106:102

Karate turnir Premijer lige

Marina 
Raković 
osvojila 
bronzu

vukla Raković u repesaž i omo-
gućila joj nastavak takmičenja.
Članica Omladinca je u repesa-
žu pobijedila Portorikanku 
Žanes Mišel Fonseka Rome-
ro 4:3 i izborila meč za meda-
lju. Raković je osvojila petu 
medalju na turnirima serije i 
Premijer ligi.
Bila je zlatna na turniru Serije A 
u Istanbulu, sredinom maja 
2019, dok je bronzanu medalju 
osvojila na turnirima Premijer 
lige u Dubaiju 2019, Istanbulu i 
Parizu 2016. godine.

U karijeri ima pet bronzanih 
odličja sa velikih takmičenja - 
tri sa šampionata Evrope i po 
jednu sa Svjetskog prvenstva i 
Evropskih igara.
Evropska odličja je osvajala 
2012. na Tenerifama, u Budim-
pešti 2013. i Istanbulu 2015, 
bronzana je bila i godinu kasni-
je na Svjetskom prvenstvu u 
Lincu i Evropskim igrama, 
2015. godine u Bakuu.
Bila je i kadetska prvakinja 
Evrope 2006. godine u Podgo-
rici.  Mina

Derbi Engleske Mančester 
junajted - Liverpul je odlo-
žen zbog haosa na ,,Old 
Trafordu“!

 

Navijači domaće ekipe prote-
ste sa ulica prenijeli su na sta-
dion, na koji su upali tražeći 
da američki vlasnici Glejzeri 

napuste klub, koji nije osvojio 
titulu već osam godina.
Neslaganja sa američkim vla-

snicima traju već više od 15 
godina, a situacija je kulmini-
rala nakon neuspješnog prav-

ljenja evropske Superlige.
Navijači su na stadion upali 
nekoliko sati prije početka 
utakmice i policija je morala 
da interveniše.
Samim tim utakmica je bila 
odložena za dva sata, među-
tim, zbog bezbjednosti, kako 
fizičke, tako i zdravstvene 
(korona protokoli), meč je 
otkazan, a novi termin biće 
naknadno saopšten.  R. A.

Engleski derbi 
odložen zbog haosa 
na ,,Old Trafordu“

Prekinuta dominacija Juventusa

Inter šampion Italije
Devetogodišnja dominacija 
Juventusa italijanskim fud-
balom je završena - Inter je 
novi šampion Serije A, 19. put 
u klupskoj istoriji.

,,Nerazuri“ su juče pobijedili 
Krotone 2:0, a trka za Skudeto 
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plej-ofa protiv Mornara, naj-
važniji dio sezone. Za ovo smo 
se pripremali i trenirali čitavu 
godinu. Znamo da je ekipa 
Mornara izuzetno kvalitetna, 
sa visokim individualnim kva-
litetom. Imaju dobre igrače, 
igraju dobro kao tim, što su i 
pokazali u posljednjem meču 
protiv nas. Igramo na doma-
ćem terenu, mislim da to 
moramo da iskoristimo, kako 
bismo ostvarili veoma bitnu 
pobjedu na početku serije 
- ističe bek ,,plavih“ Petar 
Popović, čija će uloga, poseb-
no u odbrani, biti od velikog 
značaja u ekipi Budućnosti u 
ovom plej-ofu.
Budućnost je imala prilike 
dobro da se upozna sa Morna-
rom ove sezone, u četiri meča 

je čak tri puta poražena. Sada 
će skor morati da se mijenja 
ako Podgoričani žele da pre-
skoče ovu tešku prepreku.
- Dobro se poznajemo sa 
njima, ove sezone smo igrali 
četiri puta. Ofanzivno su 
izuzetno talentovana ekipa, 
pokazali su to više puta ove 

sezone. U stanju su da u sva-
koj utakmici postignu 90 i 
više poena. što nam govori da 
odbranu moramo da igramo 
na visokom nivou, kako bismo 
ih zaustavili i kako bismo 
ostvarili veoma bitnu pobjedu 
koja bi nam dala vjetar u leđa 
u nastavku - dodaje Popović.

Od kada je Milojević stigao na 
klupu Podgoričana, Buduć-
nost je najslabiju defanzivnu 
utakmicu odigrala upravo u 
Baru, u meču u kojem je odlič-
no počela i povela 11 razlike 
već u prvoj četvrtini (31:18). 
Međutim, u nastavku su Pod-
goričani defanzivno popustili 

pred naletom Pulena i dru-
gova, pa je na kraju uslijedio 
bolan poraz.
- To je jedina utakmica, od 
kada sam ja došao, da mogu 
da kažem da nijesam zadovo-
ljan kako smo odigrali odbra-
nu, jer smo, inače, defanzivno 
jako dobri, čvrsti, i nije lako 

ekipama da igraju protiv nas. 
U toj utakmici smo bili mekši 
nego što je trebalo, poveli 
smo prebrzo, prelako, pomi-
slili smo da protiv Mornara 
može s pola gasa – rekao je 
Milojević.
Strateg Budućnosti i te kako 
cijeni i svjestan je ofanzivnih 
kvaliteta Barana.
- Mornar je, sigurno, napa-
dački najpotentnija ekipa u 
ligi. Imaju mnogo igrača koji 
mogu da imaju sjajno veče, 
daju 20 i više poena, i riješe 
utakmicu. Zato je bitno da svih 
pet igrača na terenu nijednog 
trenutka ne posustaju defan-
zivno. To je recept za pobjedu, 
jer će nam odbrana donijeti 
prolaz u finale – dodao je Milo-
jević. S. J.

Dva najbolja crnogorska tima 
odigraće večeras petu od 
potencijalnih 13 međusobnih 
utakmica ove sezone - u ABA 
ligi, Evrokupu i domaćem 
prvenstvu i Kupu. Barani ove 
sezone, nakon utakmica u 
Evrokupu i regularnom dijelu 
ABA lige, vode 3:1.
Zanimljiv je skor između Mor-

nara i Budućnosti u posljed-
njih pet godina, otkako je i 
Mornar abaligaš. U ABA ligi 
Budućnost vodi 7:3 u pobje-
dama, u šampionatu Crne 

Gore rezultat je neriješen 9:9, 
u Kupu je Budućnost ubjedlji-
va, 4:0, a u grupi B Evrokupa 
Barani su ove sezone dobili 
oba meča, 85:82 (poslije pro-

dužetka) u „Topolici“ i 84:78 u 
„Morači“.
U septembru 2017. Mornar i 
Budućnost odigrali su u Baru 
polufinalni duel u Superkupu 
ABA lige i Podgoričani su sla-
vili 82:65. Dakle, u svim zva-
ničnim susretima u posljed-
njih pet godina, Budućnost 
protiv Mornara vodi 21:14.

Peti od potencijalnih 
13 mečeva ove sezone

plej-ofa protiv Mornara, naj-

Popović: 
Pobjeda bi 
nam dala 
vjetar u leđa

Košarkaši Budućnost Volija večeras (21 h) dočekuju Mornar na startu polu� nalne serije plej-ofa ABA lige

postigao 30 koševa, zabilježio 
14 skokova i sedam asistencija. 
Pratio ga je Majl Porter Juni-
or sa 25 poena, a dvocifrena su 
bila još trojica košarkaša Den-
vera. Kod Los Anđeles Kliper-
sa, najbolji je bio Pol Džordž sa 
20 koševa, uz slab procenat šu-
ta, dok je Redžon Rondo uba-
cio 18.
Denver sada ima skor od 43 po-

bjede i 21 poraza, dok su Kli-
persi sada četvrti sa učinkom 
43-22.
Juta je nastavila sa pobjedama 
– Džezeri su kod kuće u Solt 
Lejk Sitiju savladali Toronto 
106:102, a najbolji kod pobjed-
nika bio je hrvatski reprezenta-
tivac Bojan Bogdanović sa 34 
poena i po četiri skoka i asisten-
cije. Fred Van Vlit je u poraže-

nom timu ubacio 30 poena.
Majami je na gostovanju u Oha-
ju bio bolji od Klivlenda 124:107, 
a Kendrik Nan je za vicešam-
pione postigao 22 poena. a za 
„Konjanike“ je iskusni Kevin 
Lav postigao 25 poena i šest 
skokova.
Indijana je u gostima bila bolja 
od Oklahome Siti nevjerovat-
nim rezultatom – bilo je 152:95 
za ekipu iz Indijanapolisa.
Najefikasniji kod pobjednika 
bio je Dag Mekdermot sa 31 
poenom (14-11 iz igre), a brilji-
rao je Litvanac Domantas Sa-
bonis sa sjajnim tripl-dablom 
– imao je 26 poena (13-10 iz 
igre), 19 skokova i 14 asistencija. 
U redovima Tandera je Mouzis 
Braun imao 16 poena.
Nju Orleans je poslije produ-
žetka rezultatom 140:136 savla-
dao Minesotu u gostima, a u 
pobjedničkom timu fantasti-
čan je bio sofmor Zajon Vili-
jamson sa 37 poena, uz nevje-
rovatnih 17-14 iz igre. Imao je i 
devet skokova i sedam asisten-
cija. Karl-Entoni Tauns je za 
tim iz Mineapolisa imao 28 po-
ena i 14 skokova. S. J.

PODGORICA - Ženska ko-
šarkaška reprezentacija Cr-
ne Gore okupiće se danas u 
hotelu ,,Voco“ u Podgorici, 
gdje će od sjutra zvanično 
početi sa pripremama za 
Evropsko prvenstvo, koje se 
od 17. do 27. juna održava u 
Španiji i Francuskoj.

Naša selektorka Jelena Škero-
vić neće imati na raspolaganju 
od prvog dana sve igračice, jer 
neke još imaju obaveze u svo-
jim klubovima, neke će imati 
,,produženi“ odmor zbog po-
vreda, koje se još saniraju, pa će 
od prvog dana priprema uglav-
nom biti mlađe igračice.
Ono što je posebno važno jeste 
da su prvi put u seniorski tim 
pozvane tri igračice - Anasta-
sija Drobnjak iz Budućnost 
Bemaxa, Ksenija Šćepanović 
iz Podgorice i Amra Bajrović 
iz sarajevskog Plej-ofa. Drob-
njak je ove sezone imala zapa-
žene role u timu Budućnosti, 
Šćepanović pokazala u dresu 
Podgorice da je veliki potenci-
jal, dok je Bajrović u ekipi Plej-
ofa, koja je eliminisana od Or-
lova u polufinalu plej-ofa 
Bosne i Hercegovine bila jedna 
od najboljih igračica, sa izuzet-
nim statistikama.
Zbog povrede je gotovo izvje-
sno da opet neće biti Jelene 
Vučetić, od povratka u nacio-
nalni tim Milice Ćuić neće biti 
ništa, dok će provjerene snage 
iz kvalifikacija ponovo biti tu, 

baš kao i Jelena Dubljević, ko-
ja je u procesu oporavka od po-
vrede.
,,Crvene“ će biti smještene u 
hotelu ,,Voco“, gdje će i trenira-
ti, a u planu je nekoliko prija-

teljskih mečeva, a već sada su 
izvjesne utakmice protiv Slo-
venije i Hrvatske. 
Crna Gora na Eurobasketu bi-
će u grupi B zajedno sa Srbi-
jom, Italijom i Grčkom.  R. P.

Danas se okuplja ženska košarkaška reprezentacija Crne Gore

Kreće spremanje za Eurobasket
Čikago nemoćan protiv Atlante bez dvojice najboljih igrača, meč u Dalasu obilježio plejmejkerski dvoboj superzvijezda

završena je danas nakon što je 
Sasuolo zaustavio Atalantu - 1:1.
Inter četiri kola prije kraja ima 
13 bodova više od ,,boginje“, 
najbližeg pratioca na tabeli Se-
rije A.
Posljednju titulu osvojio je 
2010.

Prekinuta dominacija Juventusa

Inter šampion Italije

Anastasija 
Drobnjak
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PODGORICA – Pet dana je 
do početka kvalifikacija za 
Evropsko prvenstvo, odboj-
kaši Crne Gore u Podgorici 
privode kraju pripreme za 
ono što ih očekuje do sredi-
ne mjeseca. 

Izabranici Veljka Bašića žele 
drugi put uzastopno da se 
nađu na šampionatu Starog 
kontinenta, a pokušaće to da 
urade u kvalifikacionoj grupi F 
sa selekcijama Grčke, Gruzije i 
Azerbejdžana. 
Prvi od dva kvalifikaciona 
turnira je od 7. do 9. maja 
u Tbilisiju (Gruzija), a drugi 
u Podgorici, od 14. do 16. 
maja. Plasman na EP izboriće 
pobjednici kvalifikacionih 
grupa, te pet najboljih drugo-
plasiranih reprezentacija.
- Smatram da imamo veliku 
šansu da se plasiramo na 
Evropsko prvenstvo, sve osim 
toga bi bio neuspjeh, bez obzi-
ra na sastav ekipe i povrede – 
ističe kapiten ,,crvenih“ Vojin 
Ćaćić.
- Najteži, odnosno najzahtjev-
niji protivnik će biti selekcija 
Grčke. Imao sam priliku da 
bolje upoznam stil i način 
njihove igre, kroz posljednje 
dvije sezone u grčkoj ligi. 

Imaju odličan tim, dosta mla-
dih i perspektivnih igrača i 
mislim da će najzanimljivije 
utakmice biti upravo sa Grci-
ma. S druge strane, svjesni 
smo da će najvažnije utakmi-
ce biti sa selekcijom Azerbejd-
žana, iz razloga što o njima ne 

znamo mnogo. Međutim, ono 
što znamo jeste da nam dvije 
pobjede protiv njih otvaraju 
vrata ka EP. Posljednja selek-
cija u grupi je Gruzija, s kojom 
ne bi trebalo da bude proble-
ma. Jako je bitno da u svaku 
utakmicu uđemo motivisani, 

damo sve od sebe, a znajući 
nas, to će biti dovoljno za pla-
sman na EP – dodao je Ćaćić.
Crna Gora je odigrala dvije 
kontrolne utakmice sa Alba-
nijom (pobjede od 3:1 i 3:0), i 
u dobrom raspoloženju doče-
kuju prvi kvalifikacioni turnir 
u Gruziji.
- Atmosfera je odlična, momci 
su željni rada, dokazivanja, 
vjerovatno je i prošlogodišnja 
pauza od obaveza, izazvana 
korona virusom, doprinijela 
tome, pa se osjeća pozitivna, 
svježa energija kod svih nas – 
ističe kapiten naših odbojkaša.
U odnosu na prethodno EP, 
ekipa je podmlađena, nema 
braće Ćuk, Miloša Ćulafića, 
Marko Vukašinović je povri-
jeđen…
- Imamo problema sa povre-
dama, dosta igrača je otkazalo 
treneru iz tog razloga, a i mi 
što smo tu osjećamo poslje-
dice teških sezona. Međutim, 
pravo osvježenje su mladi 
momci koje je selektor uvrstio 
u tim, koji su odlično radili u 
svojim timovima, disciplino-
vani su, evidentno je da su 
napredovali. Slobodno mogu 
reći da konačno imamo pravi 
spoj mladosti i iskustva – 
zaključio je Ćaćić. S. J.

PODGORICA - Ženska od-
bojkaška reprezentacija Cr-
ne Gore još čeka na plasman 
na prvo veliko takmičenje. 
Iako će u ovoj akciji biti bez naj-
bolje igračice i kapitenke Ta-
tjane Bokan (zbog bolesti će 
preskočiti ovu akciju), te sred-
nje blokerke Marije Milović 
(pozitivna na korona virus), 
izabranice Nikole Masoničića 
pokušaće da iskoriste prednost 
domaćeg terena na jednom od 
dva kvalifikaciona turnira.
Naime, ,,crvene“ će od petka do 
neđelje u Podgorici igrati prvi 
turnir u grupi D, sa selekcijama 
Slovačke, Finske i Kosova, a isti 
rivali nadmetaće se sedmicu 
kasnije u slovačkoj Njitri. Pla-
sman na EP izboriće dvije pr-
voplasirane selekcije iz svih 
šest kvalifikacionih grupa.
- Po sastavu grupe, možda smo 
sada imale najveće šanse za 
plasman na Evropsko prven-
stvo i šteta je što nijesmo kom-
pletne. Ali i ovako ćemo dati sve 
od sebe i pokušati da napravi-
mo taj istorijski uspjeh. Finska 
je favorit, ali borićemo se sa svi-
ma i vidjećemo za šta će to biti 
dovoljno – ističe najiskusnija 
odbojkašica u ekipi, srednja 
blokerka Ana Otašević.
Pripreme u Podgorici protiču 
po planu.
- Odlično radimo, imamo feno-
menalne uslove, a stručni štab 
se potrudio da zbog situacije sa 

pandemijom korone imamo 
sve na jednom mjestu. Nijesmo 
imale mogućnost da odigramo 
neku prijateljsku utakmicu, ko-
ja bi nam mnogo značila da vi-
dimo u kakvoj smo formi, ali 
trudimo se da to nadoknadimo 
kroz treninge. Bilo je nekih do-
govora sa Bosnom i Hercegovi-
nom, ali zbog rizika od korone 
na kraju nijesmo zakazale pri-
premne mečeve sa njima. Bio bi 
to ipak preveliki rizik – dodaje 
Ana Otašević.
Na pripremama je puno mla-
dih odbojkašica koje su igrale 
finala domaćeg prvenstva i 
Kupa, a na drugoj strani pred-
vode ih nekoliko iskusnijih 
djevojaka sa dužim stažom u 
reprezentaciji…
- Imamo dobru hemiju, sve se 
družimo. Mlađe igračice kori-
ste naše savjete i gledaju da na-
uče što više od nas, tako da je 
sve baš onako kako bi i trebalo 
da bude.
Djevojka rođena u Nikšiću, ko-
ja će u utorak proslaviti 34. ro-
đendan, i prošlu sezonu je odi-
grala u Rumuniji, u ekipi Stinca 
Bakau…
- Zadovoljna sam prošlom se-
zonom. Zbog korone nijesmo 
igrale kao što je uobičajeno, već 
turnirski, imale smo više uta-
kmica zaredom, pa je bilo teže 
oporaviti se za sljedeću, ali sve 
u svemu bilo je u redu – zaklju-
čila je Ana Otašević. S. J.

Sve osim plasmana 
na EP bio bi neuspjeh

Još pet dana do početka kvali� kacija za šampionat Evrope, 
kapiten odbojkaša Crne Gore Vojin Ćaćić poručuje:

Crnogorske odbojkašice privode kraju pripreme 
za kvali� kacije za šampionat Evrope

Otašević: Šteta što 
nijesmo kompletne

Džek Miler trijumfovao je na 
Velikoj nagradi Španije. 
Vozač Dukatija je u Heresu sti-
gao do prve pobjede poslije 
skoro pet godina, a do druge 
ukupno u kraljevskoj klasi. 
Australijanac je Dukatiju obez-
bijedio prvo slavlje u Andaluziji 
od 2006. godine kada je Loris 
Kapirosi bio najbolji. 
Italijanski tim je slavio Milera, 

ali je imao još jedan razlog da 
zaokruži uspjeh jer je do druge 
pozicije stigao Frančesko Ban-
janja, sa dvije sekunde zaostat-
ka za pobjednikom. Treće mjes-
to u Španiji osvojio je vozač 

Petronas Jamahe Franko Mor-
bideli sa šest desetinki iza svog 
sunarodnika. Trku u Španiji 
obilježio je krah Fabija Kvart-
arara koji je od prve pozicije 
došao do tek mjesta 13. Deveto-

struki svjetski šampion Valen-
tino Rosi imao je još jednu trku 
za zaborav, pošto je zauzeo 17. 
mjesto, iza svog brata Luke 
Marinija. Van staze završila su 
četvorica vozača, između os-
talih i Aleks Rins na Suzukiju. 
Banjaja je prvi u generalnom 
plasmanu sa 66 bodova, dva 
manje ima Kvartararo, dok je 
treći Vinjales sa 50. R. A.

Miler napokon slavio
Moto GP, Velika nagrada Španije

Valteri Botas je imao pol 
poziciju, ali je njegov klupski 
kolega Luis Hamilton stigao 
do ukupno 97. trijumfa!

Britanac je bio najbolji na VN 
Portugala, iza sebe je ostavio 
Maksa Ferstapena iz Red 
Bula, koji je probao da napravi 
iznenađenje, ali ne i da pomje-
ri Hamiltona sa vodećeg mjes-
ta. Na postolju im se 
pridružio Botas, 
četvrtoplasirani je bio Peres, a 
u najboljih deset bili su Noris, 
Lekler, Okon, Alonso, Rika-
rdo i Gasli. Sajnc je ostao bez 
bodova, a za pohvalu je što 
su Alonso i Rikardo osvojili 
bodove za Meklaren. 

Mik Šumaher je napravio 
podvig kada je obišao Latifi-
ja, a Kimi Raikonen trku je 
završio u drugom krugu
Trka u Eštorilu možda nije bila 
najzanimljivija u sezoni, ali je 
Mercedes pokazao koliko je 
dominantan i kakve su nam-
jere i u ovoj sezoni  Hamiltona. 
Sedmostruki svjetski šampion 
je na stazi „Algarve“ upisao 
drugi trijumf ove sezone, a 
97. u karijeri, sa četiri sekunde 
prednosti u odnosu na Maksa 
Ferstapena u bolidu Red Bula. 
Njima dvojici se na podijumu 
pridružio drugi vozač Merce-
desa Valteri Botas, kojem je 
pripao bod za najbrži krug 
trke.  R. A.

BAR – Armin Sinančević iz 
Srbije oborio je rekord mitin-
ga, ostvarivši hitac 21,88 me-
tara u bacanju kugle, a 15. me-
đunarodni atletski miting u 
Baru obilježio je i Risto Drob-
njak, član Jedinstva, koji je is-
punio normu za Evropsko pr-
venstvo za mlađe seniore.
Na takmičenju u Baru nastupi-
lo je preko 250 takmičara iz 
osam država: Srbije, Bosne i 
He r c e g o v i n e ,  A l b a n i j e , 
Švedske, Sjeverne Makedonije, 
Kosova, Irana i Crne Gore. Tak-
mičenje je otvorio predsjednik 
Opstine Bar Dušan Raičević.
Najboljem atletičaru mininga 
pripala je i nagrada „Memorijal 
Božidar Boro Ičević“. Novčana 
nagrada pripala je i najboljem 
atletičaru iz AK „Mornar“ 
Ognjenu Vojvodiću koji u 
skoku u dalj postigao rezultat 
6,66 što vrijedi 850 bodova. 
U okviru mitinga održana je po 
sedmi put trka „Memorijal 
Zoran Đikanović“ na 1.500 m u 
kojoj je trijumfovao Stefan Ću-
ković član AK „Sarajevo“.
Oboren je i rekord mitinga u 
bacanju kugle koji je ostvario 
atletičar iz Srbije Armin Si-
nančević sa rezultatom 21,88 ( 
do sada 21,77) kome je takođe 
pripala novčana nagrada.

Izvanredan uspjeh i najvredni-
ji rezulatat od crnogorskih 
atletičara ostvario  je atletičar 
Jedinstva iz Bijelog Polja Ris-
to Drobnjak koji je ostvario 
normu za učešće na Evrops-
kom prvenstvu za mlađe se-
niore, koje će se od 08. do 11. 
jula održati u norveškom gra-
du Bergenu.
Rezultati prva tri po disci-
plinama: MUŠKARCI: 100 m: 
1. Egon Savić (BiH) 11,03, 2. 
Marko Vučurović (SRB) 
11,20, 3. Filip Ištvanović 
(SRB) 11,21; 300 m M16: 1. Da-
vid Blaževski (MKD) 42,572, 
2.  Vladimir Martinović 
(Lovćen-MNE) 42,578, 3. 
Ba l š a  M i l a t ov i ć  ( Mo r-
nar-MNE) 43,41; 400 m: 1. 

Ftanko Buraj (ALB) 47,30, 2. 
Emil Johanson (SWE) 47,96, 
3. Miloš Raović (SRB) 49,16; 
800 m: 1. Abedin Mujezinović 
(BiH) 1:49,48, 2. Astrit Krye-
ziu (KOS) 1:51,62, 3. Musa Ha-
jdari (KOS) 1:52,58; 1.500 m: 1. 
Stefan Ćuković (BiH) 3:56,79, 
2. Belnim Mrkanović (BiH) 
3:58,36, 3. Đorđe Stevanović 
(SRB) 4:11,42; vis: 1. Fabian 
Delryd (SWE) 220, 2. Marko 
Šuković (BiH) 207, 3. Emir 
Rovčanin (SRB) 200; dalj: 1. 
Marko Vlahović (SRB) 7,20, 2. 
Mihailo Memedović (SRB) 
6,93, 3. Erudit Rysha (KOS) 
6,72; kugla (7,260 kg): 1. Armin 
Sinančević (SRB) 21,88, 2. 
Muhamet Ramadani (KOS) 
18,64, 3. Boban Zdravković 

(RB) 18,40; kugla (5 kg): 1. 
A l e k s a  B o š k o v i ć  ( R u -
dar-MNE) 13,50; kugla (4 kg): 
1. Brajan Avia (MKD) 10,50; 
kugla (2 kg): 1. Davud Alić 
(BiH) 11,39; ŽENE:  100 m: 1. 
Ivana Ilić (SRB) 11,81, 2. Far-
zaneh Fasihi (IRA) 12,00, 3. 
Sara Lukić (SRB) 12,42; 300 m 
U16: 1. Lena Milinković (SRB) 
42,32, 2. Dejana Mašanović 
(Mornar-MNE) 43,24, 3.Iva 
Zelenović (SRB) 43,79; 400 m: 
1. Nudžejma Šupuk (BiH) 
1:00,78, 2. Ana Blaženovska 
(MKD) 1:01,66, 3. Amina Sul-
jević  (Jedinstvo -MNE) 
1:02,62; 800 m: 1. Saima Murić 
(SRB) 2:10,91, 2. Bianca Salm-
ing (SWE) 2:14,63, 3. Lirije Pe-
ci (KOS) 2:15,94; dalj: 1. Gala 
Urdarevska (MKD) 5,29, 2. 
Ivana Tičić (SRB) 5,27, 3. An-
d r e a  M a t k o v i ć  ( M o r -
nar-MNE) 5,12; troskok: 1. Mi-
ra Vukmirović (SRB) 11,32, 2. 
Vera Vukmirović (SRB) 10,71, 
3. Jelena Grujić (SRB) 10,64; 
kugla (4 kg): 1. Biankca Salm-
ing (Švedska) 13,24, 2. Anđela 
Obradović (SRB) 12,62, 3. Mil-
ica Pejović (Podgorica-MNE) 
11,83; kugla (3 kg): 1. Vesna Kl-
jajević (Tara-MNE) 14,59, 2. 
Amina Silajdžija (BiH) 13,73, 3. 
Ana Jestrović (Rudar-MNE) 
10,53; kugla (2 kg): 1. Rejhana 
Zejnilović (Mornar-MNE) 
11,25, 2. Suana Tafić (Ori-
on-MNE) 10,78, 3. Jumna Fe-
tahu (MKD) 9,90.  R. P.

Održan 15. međunarodni atletski miting u Baru

Drobnjak ispunio normu za EP

Šampion dominirao na VN Portugala

Bez iznenađenja - 
Luis Hamilton najbolji
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RAZNO

  KUĆNI SERVIS
  Odčepljenje kanalizacije    
  el.sajlom, zamjena dotrajalih    
  cijevi, sve sitne popravke.
  Podgorica-Primorje. 
  Tel 069/269-550, 
  067/579-709
  1

KOSIM placeve, bašte, dvorišta 
i vinograde profesionalnim 
motorni trimerom. 
Povoljno. Vukčević.
Tel. 069/991-999
067/000-008
2

MAli OglAsi

ZANATsKE UslUgE

RUŠENJE – otvaranje prozora, 
vrata armiranog betona pre-
gradnih zidova pločica-odvoz 
šuta.
Tel. 067/457-796
3
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Našoj miloj bakici
 

 
 
 
 
 
 
 
 

BRANKI 

Hvala ti za ljubav, bezbrižnost, osmijehe i blagoslove koje si nam 
svakodnevno upućivala... Uz tebe smo gledali i učili kako voljeti ži-
vot.

Volimo te i čuvamo u srcu,

Unuke ANĐELA i DEJANA

12

Dana 2. maja 2021. u 64. godini, preminuo je naš dragi

VLADIMIR Brankov BOJOVIĆ

Sahrana je obavljena 2. maja u 13 časova na porodičnom groblju u 
Riśem Dolu, u krugu uže porodice.

Ožalošćena porodica: supruga RADMILA, sinovi VUK i MILOŠ, 
brat VESELIN, sestre VENKA i VESELINKA, maćeha STANKA, 
braća od strica, sestra od strica, tetke, strine, bratanići, bratanična, 

sestrići, sestrične, braća i sestre od ujaka, tetaka i ostala rodbina

14

Dragom i voljenom suprugu i ocu

VLADIMIRU Brankovom BOJOVIĆU

Teško nam je da se ovako rano i iznenadno sa velikim bolom opro-
stimo od tebe, ali moramo da te poslušamo i da budemo jaki, kao što 
si i ti bio do posljednjeg daha. Ostaćeš naš ponos i nepresušni izvor 
ljubavi, mudrosti i snage. 
Dok god ima nas, živjećeš i ti u našim srcima i mislima. 

Zauvijek tvoji: RADMILA, VUK i MILOŠ

51

Mom voljenom

VLADU Brankovom BOJOVIĆU

Tvoji skoro svakodnevni dolasci su mi bili neizmjerna radost i tvoje 
odsustvo zbog ovog zla koje mi te ote teško mi je palo. Došao si sad u 
tvoj Riśi Do da ostaneš zauvijek, ali fali tvoj topli pozdrav, tvoja briga 
kao sina prema majci, tvoje šale i mudrosti.
Tvoja beskrajna plemenitost i tvoja dobra duša ostaće da žive u mom 
srcu.

Tvoja maćeha STANKA

52

Posljednji pozdrav bratu i ujaku

VLADU BOJOVIĆU

Slomljenog srca sa bolom u duši opraštam se od tebe, dragi moj 
brate.
Ujače, hvala ti što si nam uljepšao djetinjstvo.
Počivaj u miru.

Sestra VENKA, sestrić MIODRAG, 
sestrične MARINA i MILENA STANOVIĆ

45
Posljednji pozdrav

VLADU B. BOJOVIĆU

Počivaj u miru, dobri naš Vlado.
Hvala ti za sve što si činio za nas. Čuvaćemo te od zaborava.

Strina VALENTINA i tetke MARTA i SLOBODANKA

40

 
 
 
 
 
 

VLADO BOJOVIĆ

Ponosni što smo te imali, tužni što smo te izgubili.
Dragi brate, nikada nećemo zaboraviti tvoju plemenitost i poštenje.
Počivaj u miru.

Brat VESELIN sa porodicom
50

Posljednji pozdrav dragom

VLADIMIRU Brankovom BOJOVIĆU

ITANA, MARTA, MILAN i DADO
 42

Voljenom bratu

VLADU BOJOVIĆU

Ne možemo opisati bol koju osje-
ćamo za tobom. Nedostajaće nam 
tvoja iskrena ljubav i podrška.
Počivaj u miru.

Sestra VESNA, zet DRAGO, 
sestrići BORIS i IVAN

49

OGLASNO 
ODJELJENJE
“POBJEDA”

TELEFON ZA 
INFORMACIJE 

020-202-455, 
020-202-456.

e-mail: oglasno@pobjeda.me
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JELENA VUKOSAVOVIĆ 
rođ. Dragović 

Posljednji pozdrav jednoj 
ugašenoj mladosti. 
Posljednji pozdrav prerano 
oduzetoj radosti. 

Od porodica iz Bohinjske: AMIDŽIĆ, ŠABOTIĆ, 
AGOVIĆ, ŠLJIVANČANIN, OSMANAGIĆ, 

STANKOVIĆ i JOKIĆ 

23

Posljednji pozdrav mojoj 

JELENI 

Bila si za mene ono što se jednom ima...
Volim te najviše i čuvam od zaborava!

Tvoja ANA 

35

Posljednji pozdrav dragoj

JELENI

Duboko potrešena preranim od-
laskom, i sve što bih napisala malo 
je za bol koji osjećam.

GARA ĐUKANOVIĆ

11

Posljednji pozdrav voljenoj sestri

JEVROSIMI BOŠKOVIĆ
rođenoj Krsmanović

Sestro, 
neka ti je laka zemlja i vječni mir tvojoj plemenitoj i napaćenoj duši. 
Počivaj u miru u zagrljaju tvoga Vuka.

Tvoja braća: MILORAD, MILAN i MILADIN KRSMANOVIĆ
 sa porodicama

48

Dana 30. aprila 2021. godine preminuo je naš dragi

MIODRAG - MIJO Vukov KUSOVAC

Sahrana je obavljena  1. maja u 10 časova na novom groblju na Ceti-
nju u krugu porodice.

Ožalošćeni: supruga MARINA, kćerke DUŠKA i LIDIJA, 
unuke SONJA i NAĐA i ostala rodbina

5

Дана 1. маја 2021. у 68. години преминуо је наш драги 

АЦО Владов ДУМОВИЋ 

Сахрана је обављена 2. маја у 13 часова у кругу породице на Градском 
гробљу у Никшићу. 

Ожалошћени: сестре НАДА, СЕНКА и БИСЕРКА, 
сестрићи ДРАГО, ВЛАДО и БОЈАН, сестричне ЈОВАНКА, 

БРАНКА, МАЈА и остала родбина 

15

Naš voljeni otac, djed i tast

MIODRAG – MIJO Vukov KUSOVAC

upokojio se u Gospodu, a nama ostavio sjećanja na mnoge trenutke 
sreće i spokoja, za koje je on bio zaslužan.

Ožalošćeni: kćerka DUŠKA, unuke SONJA i NAĐA
 i zet NENAD JOVANOVIĆ

18

Обавјештавамо родбину, кумове, комшије и пријатеље да је 1. маја 
2021. у 82. години, послије краће болести, преминула наша драга

РАДИНКА ДРАГАШ
рођена Петровић 

Због новонастале епидемиолошке ситуације, сахрана је обављена 
1. маја у кругу породице. 

Ожалошћени: супруг ДРАГОЈЛО – ДРАГО, син ДРАШКО, кћерке 
ДРАГИЦА, ДАРКА и ДРАГАНА, брат РАДОЊА, сестре ВУКИЦА, 

РАДОЈКА и ВЕЛИКА, унучад, праунучад и остала родбина 

8

U četvrtak, 29. aprila 2021. godine, napustila nas je naša plemenita 
majka, baka, prabaka i svekrva 

MARTINA PEROVIĆ 

Sahrana naše drage pokojnice obavljena je u petak, 30. aprila, na 
gradskom groblju Čepurci u Podgorici, u krugu porodice. 
Njenu plemenitost i ljubav kojom nas je darivala, nosićemo u srcima 
do kraja života. 

Ožalošćeni: sinovi SLAVKO i FILIP, kćerka SLAVICA, 
unuci STEVAN, JOVAN, JOVANA, JELENA, BOSILJKA i LIDIJA 

sa porodicama, snahe SVETLANA i MIRJANA i zet SAVO 

17

Posljednji pozdrav počasnom članu i legendi planinarstva

MIODRAGU MIJU KOVAČEVIĆU

 Uvijek ćeš ostati naš učitelj i uzor u planinarstvu.

PLANINARKE i PLANINARI PLANINARSKOG KLUBA
 ,,GORICA“ PODGORICA

39

Дана 1. маја 2021. у 73. години, изненада је преминуо наш драги

БЛАЖО – БАТО Ђуров НИКОЧЕВИЋ

Због новонастале ситуације, сахрана је обављена у ужем кругу 
породице, 1. маја 2021. године у 15 часова на гробљу Свети Јован 
Владимир у Доброј Води.

Ожалошћени: супруга ЉУБИНКА, ћерка СЛАВИЦА, 
синови БОРИС и НИКОЛА, браћа САВО и ЗОРАН, сестре 
ЈОВАНКА и ЗОРИЦА, снаха ДРАГАНА и остала родбина

 41

e-mail: oglasno@pobjeda.me

Пољедњи поздрав

ЂУРО

Почивај у миру, а ми ћемо те 
чувати од заборава.

С поштовањем,
БЕБА, ТИНА и ЉИЉА

 са породицом

53

Dragi druže

MIJO KOVAČEVIĆ

Privilegija je bila poznavati TE i družiti se sa TOBOM.
Hvala TI na svemu.

MILAN MARETIĆ

54
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Obavještavamo rodbinu, prijatelje i kumove da je 1. maja 2021. u 80. 
godini preminuo naš voljeni

ĐORĐIJE - ĐURO Markov BANOVIĆ

Zbog epidemiološke situacije, sahrana je obavljena istoga dana.

Ožalošćena porodica: supruga ZAGORKA, sinovi DRAGAN i 
ŽELJKO, šćeri NADA i VESNA, brat DRAGO, unučad, snahe,

 sinovci i sinovične i ostala mnogobrojna rodbina 

4

Posljednji pozdrav suprugu

ĐURU BANOVIĆU

Počivaj u miru.

Tvoja ZAGE s đecom  
i unučadima

31

Voljenome ocu, svekru, đedu i 
prađedu

ĐURU BANOVIĆU

Počivaj u miru. Uvijek ćemo te se 
śećati.

DRAGAN, RANKA, SLAVKO 
i SLAVICA sa porodicama

32

Posljednji pozdrav dragom

ĐURU BANOVIĆU

Bila nam je čast imati te za prijate-
lja.

BOŽO i SAŠA BATRIĆEVIĆ 
sa porodicom

13

Posljednji pozdrav dragoj 

NADI

Čuvaću te od zaborava.

IVA KORDEŠ

36

Posljednje zbogom voljenome 
ocu, tastu i đedu

ĐURU BANOVIĆU

Hvala za svu ljubav, pažnju i do-
brotu.

VESNA, JOVO, BOBO i DEJO
 BATRIĆEVIĆ

34

Posljednji pozdrav roditelju, sve-
kru, đedu

ĐORĐIJU - ĐURU 
 BANOVIĆU

Vazda si bio uz nas kad je bilo naj-
teže.
Vječno ti hvala, počivaj u miru.

Tvoji najmiliji: ŽELJKO,  
BRANKA, NIKOLA,  

JELENA, PETAR
33

Posljednji pozdrav mojemu iskrenome prijatelju i pobratimu

ĐURU M. BANOVIĆU

PAVLE KADIĆ
38

Dana 30. aprila 2021. godine umrla je

ZORKA Cileva NEŠEVIĆ 
rođena Radunović

Sahrana je obavljena isti dan u skladu sa epidemiološkim mjerama na groblju 
Čepurci.
Kuća žalosti: Ul. 4. jul 34, Podgorica.

Ožalošćeni: kći OLIVERA, sin BUDIMIR - BUDO, unuk MIODRAG

30

Posljednji pozdrav 

ĐURU BANOVIĆU

Počivaj u miru.

MIMA i ZORAN BATRIĆEVIĆ 
sa porodicom

46

Obavještavamo rodbinu, prijatelje i kumove da je 30. aprila 2021. u 
82. godini, poslije kraće bolesti, prestalo da kuca srce našeg

RADOVAN - RAŠKO Đorđijev PEROVIĆ

Zbog trenutne epidemiološke situacije, sahrana je obavljena istog 
dana u 14 časova na novom groblju na Cetinju.
Neizmjernu zahvalnost dugujemo dr Zoranu Vujačiću i osoblju 
Bolnice ,,Danilo I“.

Ožalošćena porodica: sin MARKO, snaha MARIJA, sestre
 MIRJANA, DARINKA i JOVANKA - NANA, braća od ujaka 

ALEKSANDAR, PERICA, ZORAN i ŽELJKO, unuk ĐORĐIJE, 
sestrić HENRIK, sestrična ALEKSANDRA

 i ostala mnogobrojna porodica

24

Dragi moj

RALE

Zajedno smo mnoge bitke prebrodili, ali ovu nažalost nismo uspjeli. 
Nisi mi bio samo otac, već i brat i drug i najčvršći oslonac u životu.
Tvoja napaćena duša će naći mir u zagrljaju svih onih koji su ti ne-
dostajali sve ove godine.
Znam da ćeš i tamo biti najbolji muž, najbolji otac i najbolji ujak.
Volim te!

Tvoj sin MARKO

26

Voljeni 

RALE

Hvala ti za iskreno prijateljstvo i svu nesebičnu ljubav koju si nam 
pružao svih ovih godina.
Živjećeš u našim sjećanjima.

NEŠO VUČINIĆ sa porodicom

47

Dragi

RAŠKO

Sa poštovanjem i uz lijepa sjećanja čuvaćemo uspomenu na tebe.

DRAGAN, MIRJANA, MILICA i MILOŠ
25

Potrešeni tvojim iznenadnim odlaskom nikad te nećemo zaboraviti, 
voljeni druže 

GORAN ĆUPIĆ 

Tvoji drugovi: BRANKO, ANDRIJA, IVAN, RANKO, NIKOLA, 
MIŠKO, MILAN J., VASKO, VLADAN, VLATKO, ŽELJO, MIJO, 

MILAN B., DRAGAN B., ZORAN, DRAGAN P., RADE i BORIS  

16

e-mail: oglasno@pobjeda.me
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Рођендан је нашем 

МАРКУ ЂУРИШИЋУ 

Данас је посебан дан. 
Љубав не умире. Поносни на сваку успомену и сјећање на тебе. 

Воле те твоји: МАЈКА, ТАТА, ИВАНА, ЛЕНА, НИНА и ВЕСО 

9

Pola godine je od kada nije sa nama naš voljeni

LJUBOMIR – LJUBO Josifov MRDAK

Ni bol ni tugu vrijeme ne briše!
Ostaje ponos što si bio najbolji i naš!
Nedostaješ...

Tvoji: supruga MAGDA, šćeri OLIVERA, RUŽA, BILJANA
 i STANKA, unučad TIJANA, STEFAN, FILIP, INA i SLAVEN

29

Četrdeset dana je od smrti našeg

DANILA DRAŠKOVIĆA

S ljubavlju i poštovanjem čuvamo 
uspomenu na tebe.
Počivaj u miru.

NOVO GARDAŠEVIĆ
 sa porodicom

3

Godina je dana od kada nije sa na-
ma naša voljena

JELKA ROGANOVIĆ

Čuvamo te u našim sjećanjima i 
uspomenama

Sin NENAD sa porodicom

21

Dvije godine od smrti našeg dragog i nikada prežaljenog brata

SRETENA GREBOVIĆA
Dragi brate, nedostaješ nam, tvoja bratska ljubav, tvoja toplina koju 
si nam pružao. 

Tvoje sestre DRAGICA i STOJA
20

SJEĆANJE

SRETEN GREBOVIĆ

Dani i godine prolaze, sjećanja traju i trajaće...

Porodica tvoje pokojne sestre MILICE
19

Četrdeset tužnih dana od kada zauvijek ode moja voljena sestra

DARE MITROVIĆ

Vrijeme nije izliječilo ništa, još uvijek me boli i još uvijek nedostaješ 
kao prvog dana.
Tvoju ljubav ništa ne može da zamijeni, a svakog dana sve više mi 
fališ.
Čuvam te u srcu zauvijek.

Tvoj brat DRAGAN
7

Četrdeset je dana od smrti naše voljene tetke

DARE

Najdraža naša Dado, vrijeme koje prolazi nije te odnijelo iz naših 
misli i ne umanjuje bol i tugu za tobom.
Sjećanje na tebe nikada neće izblijediti, vječno ćeš živjeti u našim 
srcima.

Tvoji: MILAN, RATKO, SNEŽANA, AKI i ANA

6

Četrdeset godina je od smrti 

STEVA Vukalovog GAZIVODE 

Živiš u našem sjećanju i pričama. 

Tvoja PORODICA 

22

 

              

                       

S ponosom i tugom,
                       

DRAGAN Markov

10

Četrdeset dana je od smrti našeg voljenog supruga i oca

MIŠA RADULOVIĆA

Prolaze dani puni tuge, gorčine, nevjerice...
Ne možemo prihvatiti bolnu istinu da si nas napustio zauvijek.
Kako dalje bez tvog veselog duha, kako dalje bez oslonca, podrške, 
savjeta i neizmjerne ljubavi.
Nikada se nećemo pomiriti da je to sve nestalo za tren.
Praznina ostaje da boli, ali zaborava nema gdje su velika djela i snaga.

Ponosni što smo Tvoji!

SNEŠKA, MILICA i IVAN
2

 
 
 
 
 
 

MIŠO
Zašto si otišao onda kad si imao najviše razloga da živiš?
Ali tu smo mi da te čuvamo od zaborava.

Tvoji: brat OBRAD i snaha MILEVA
37

POMENI
Danas se navršava 18 godina od 

smrti moje majke    

ĐINE Markove  
STOJANOVIĆ      

śećanje na oca     

MARKA  
Milovanovoga

i braću

ČEDOMIRA  
Markovoga     

BORISLAVA 
 Markovoga

Pet godina je od smrti našeg oca

VOJA RAIČEVIĆA

Dragi tata, živiš sa nama u našim pričama i mislima kroz najljepše 
uspomene. 
Nastavljamo putem na koji si nas Ti izveo i naučio kako da dostojan-
stveno njime koračamo.
U našim srcima si dok je nas.

Tvoji: DEJANA, ĐINA i SRĐAN sa porodicama

43

Dana 2. maja 2021. preminuo je u 76. godini naš dragi

VUJADIN Milanov BOBIČIĆ 

Sahrana je obavljena 2. maja u porodičnoj grobnici na Ždrebaoniku 
– Danilovgrad.

Ožalošćeni: supruga DRAGICA, ćerka DANIJELA, 
sinovi PETAR i MLADEN, braća VANJA i DRAGAN, snaha, 

bratanići, bratanične, unučad MILAN i MILENA 
i mnogobrojna porodica BOBIČIĆ i SEKULIĆ

28

Posljednji pozdrav dragoj bratanični

MILENI JANJEVIĆ

Neka tvoju lijepu mladost anđeli čuvaju.

Tetka MARIJA sa porodicom

44

Posljednji pozdrav sestri naše uvažene koleginice

MILENA JANJEVIĆ

KOLEKTIV JZU OB ,,DANILO PRVI“ CETINJE
1

Posljednji pozdrav dragom kolegi 

BOŽIDARU - BOĆI ĐUROVIĆU 

Sa tugom i poštovanjem ćemo čuvati uspomene na tebe i godine 
našeg zajedničkog rada i druženja. 

OPŠTINA DANILOVGRAD 

27

e-mail: oglasno@pobjeda.me
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Broj žiro računa: 
560-822-77
Universal Capital Bank

Direktor i glavni 
i odgovorni urednik:
DRAŠKO ĐURANOVIĆ

Zamjenik direktora:   
LAZAR MIŠUROVIĆ

TE LE FO N:
020/409-520 - redakcija
020/409-536 - marketing
020/202-455 - oglasno

NENAD ZEČEVIĆ
(politika)

JADRANKA RABRENOVIĆ
(ekonomija) 

JELENA MARTINOVIĆ 
(društvo) 

MARIJA JOVIĆEVIĆ 
(nedjeljno izdanje)

Urednici

JOVAN NIKITOVIĆ
(kultura) 

MARIJA ŽIŽIĆ 
(crna hronika)

DRAGICA ŠAKOVIĆ
(Crnom Gorom)

NIKOLA SEKULIĆ
(hronika Podgorice)

JOVAN TERZIĆ 
(Arena)

SLOBODAN ČUKIĆ
(feljton i arhiv)

VUKMAN IVANOVIĆ 
(dizajn) 

DRAGAN MIJATOVIĆ 
(fotografija) 

Dnevni list

RE DAK CIJ SKI 
KO LE GI JUM

Zamjenica glavnog i 
odgovornog urednika
RADMILA USKOKOVIĆ-
IVANOVIĆ

Pomoćnici glavnog i 
odgovornog urednika

Direktorica marketinga:   
ŽELJKA RADULOVIĆ

PORTAL POBJEDE

OBJEKTIV

KULT

LOGOTIP POBJEDE

Urednica

JOVANA ĐURIŠIĆ

Zamjenik 

BORISLAV VIŠNJIĆ

Urednica
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06:45 Novo jutro
11:15 Zadruga, uživo
13:15 Premijera
13:30 Eksluzivno, e.
13:40 Zadruga. uživo
15:15 Scena
15:30 Zadruga. uživo
18:05 Scena
18:30 Film
19:05 Film
20:15 Zakletva, s.

21:15 Fatalna ljubav, s.
22:30 Zadruga,
 izbor potrčka
23:00 Zadruga
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06:30 Dobro jutro, Crna Goro, 
 vijesti svakog sata
08:20 Jutarnji program
09:05 Zicer, r.
09:35 Muzika
10:05 Naučno–obrazovni 
 program, r.
11:05 Dokumentarni 
 program, r.
12:05 Zapis, r.
12:35 Muzika
13:05 Bolnica ande V, r.
14:05 Kako Zemlja 
 funkcioniše,
 dok. program
15:00 Lajmet
15:10 Muzika
15:30 Dnevnik 1
16:00 NVO sektor
16:30 Crna Gora –
 Wild beauty
17:00 Dokumentarni 
 program
17:40 Meridijani, e.
18:00 Dnevna soba, e.
19:00 Znaš ti to, kviz
19:30 Dnevnik 2
20:05 Zumiranje, e.
21:30 Bolnica nade V, s.
22:30 Dnevnik 3
23:00 Sportski dnevnik
23:15 Biro II, s.
00:15 Zumiranje, r.
01:30 NVO sektor, r.

07:00 Jutro, e.
09:15 Povratak Lukasa, s.
10:00 Praktična žena, r.
11:15 Brusko, s.
13:00 Dnevni žurnal
13:05 Sanjalica, r.
14:15 Tri muškarca i tetka, r.
15:00 Dnevni žurnal
15:05 Tri muškarca i tetka, s.
16:00 Praktična žena, e.
17:00 Koncert
18:00 Ekskluziv, e.
18:30 Kuhinja –
 Rat za hotel, s.
19:00 Žurnal
19:30 Sanjalica, s.
21:00 Igra sudbine – 
 retrospektiva, s.
23:00 Igra i struktura sa 
 Vukom Vukovićem, e.
23:15 Slatka Virdžinija, film
00:45 Povratak Lukasa, r.
01:30 Brusko, r.

07:30 Glas Amerike, r.
08:00 Pljevaljska hronika
08:30 Jelena, r.
09:30 11 minuta sa
 Tihom Vujovićem
10:00 Život uživo, r.
10:30 Nedjelja u petak, r.
11:30 Dokumentarna serija
12:00 Dječja TV
13:30 Jelena, s.
14:30 Život uživo, r.
15:00 Nedjelja u petak, r.
16:00 Pljevaljska hronika
16:15 11 minuta sa
 Tihom Vujovićem
17:00 Top A1
17:15 Dokumentarna serija
18:00 Top A1
18:15 Život uživo
19:00 Top A1
19:15 11 minuta sa
 Tihom Vujovićem
20:00 Top A1
20:15 Igra i struktura, r.
21:00 Top A1
21:10 Kapadokija, s.
22:00 Glas Amerike
22:30 Al Jazeera news
23:30 Klub A, r.

07:00 Jutarnji program
09:30 Crtani film
10:00 Kućni ljubimci, r.
10:15 Zona sumraka
11:30 Legende
11:45 Sportski intermeco
12:00 Sportske vijesti
12:30 Moda
13:15 Goleada
13:45 Grad koji volim, r.
14:45 Teme i dileme

06:30 Boje jutra, e.
10:00 Vijesti
10:06 Zabranjena jabuka, r.
11:15 Kinestezija, r.
12:00 Vijesti
12:06 Jesen u vinogradu, r.
14:00 Vijesti
14:06 Zauvijek tvoja, r.
15:00 Boje dana, e.
15:40 U okovima ljubavi, r.
16:25 Filmopis, e.
16:30 Vijesti
16:55 U okovima ljubavi, s.
17:35 Zabranjena jabuka, s.
18:30 Vijesti
19:10 Zauvijek tvoja, s.
20:00 Bez granica, magazin
21:00 Dokumentarni 
 program
22:00 Vijesti
22:15 Sport, e.
22:30 Bez odgovora, film
00:40 Bez granica, r.
01:30 Neka pada kiša, r.
03:00 Boje dana, r.

07:35 Centralni dnevnik, r.
08:20 Sportisimo, r.
08:25 Domaćinske priče, r.
08:45 Zabranjena ljubav, s.
09:50 Totalni obrt, r.
10:30 Među nama, r.
11:00 Vijesti
11:30 Među nama, nastavak
13:00 Vijesti
13:20 Gunes i njene kćeri, r.
15:00 Vijesti
15:40 Gunes i njene
 kćeri, nastavak
16:35 Sportisimo
16:45 Domaćinske priče, e.
17:10 Totalni obrt, e.
18:00 Centralni dnevnik
18:40 Među nama, e.
20:30 Gunes i njene kćeri, s.
22:00 Žigosani u reketu, s.
23:00 Totalni obrt, r.
23:50 Sportisimo, r.
23:55 24 minuta sa
 Zoranom Kesićem, e.
00:50 Poziv upozorenja, r.
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15:00 Sportske vijesti
15:15 Zvjezdane staze
15:45 Na domaćem terenu
16:30 Zona sumraka
17:00 Sport info
18:30 Zvjezdane staze
19:00 Aktuelno
19:15 Legende
19:30 Priča dana
20:30 Teme i dileme
20:45 Na domaćem terenu
21:00 Hramovi Crne Gore
22:00 Aktuelno
22:15 Gušteranje
23:15 Film

06:20 Rukomet (m): Crna Gora 
 – Rumunija, kvalifikacije 
 za EP, snimak
07:50 Sportski dnevnik, r.
08:15 Muzika
09:00 Dnevna soba, r.
10:10 Znaš ti to, r.
12:10 Ljubav i milost, r.
14:10 Dokumentarni 
 program, r.
15:00 Afera Tomas Kraun, r.
17:00 Koncert
18:00 Luda kuća, r.
18:35 Luda kuća, s.
19:30 Dnevnik
20:00 Fudbal fest
20:50 Košarka: Budućnost Voli 
 – Mornar, polufinale 
 ABA lige, direktno
23:00 Rej Donovan, s.
00:00 Dnevna soba, r.
01:00 Glas Amerike
01:15 Košarka: Budućnost Voli 
 – Mornar, polufinale 
 ABA lige, r.
03:00 E-sport
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07:00  Kuhinjica
09:05  Serija
10:00  Celebrity
11:00  Naše ljeto, r. 
13:00  Puls, e. 
13:40  Muzički program
14:00  Kuhinjica, r.
16:20  Naše ljeto 
17:15  Bandolera, r. 
18:10  Kuhinjica, e.  
18:35  Crtani film: Gavra

19:00  Polis 
19:35  Hronika grad teatra
20:05  Sportsko popodne
21:05  Bandolera, s.
22:00  Polis
22:30  Hronika grad teatra
23:00  Naše ljeto, r.
23:40  Bandolera, r.
00:25  Koncert  
   

RTV 
BUDVA

FILM SERIJAPRVA TV   23:15 RTCG 2   23:00

Slatka Virdžinija Rej Donovan
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PODGORICA - U takmi-
čarskoj emisiji ,,Zvezde 
Granda“ koja je održana 
u subotu veče, nastupio je 
muzičar Isak Šabanović 
iz Bijelog Polja koji je svo-
jim emotivnim nastupom 
osvojio publiku i region.
Mladi Crnogorac našao se 
na sceni sa takmičarkom 
Sanjom Boban, a nakon nji-
hovog duela žiri je ostao fas-
ciniran pa počastio oba kan-
didata sa po šest glasova.
Isak je za ovaj krug izbrao 
pjesme ,,Libar“ i ,,Guzonjin 
sin“ i ostao dosljedan žanru 
koji voli i njeguje.
- Uspio si da prebaciš energiju 
preko nas. Ja mislim da ti je ovaj 

nastup bio bolji od prošlog. Ja 
sam te čekala, da vidim šta će da 
se desi i opravdao si povjerenje 
- rekla je Ana Bekuta.
Jelena Karleša istakla je da 
su sa nestrpljenjem čekali na-
stup Isaka Šabanovića.
- Svi smo te čekali kao kobre 
naočarke! Čekali smo da kik-
sneš i da te bušimo - priznala 
je Jelena Karleuša, a onda je 
Šabanović objasnio da je nad 

njim bio veliki pritisak.
- Baš je bio bum i onda sam se 
pitao mogu li ja to - iskren je 
bio Isak Šabanović.
Saša Popović je rekao da su 
komentari kako publike tako 
i žirija bili da se Isak uobrazio 
sigurno nakon prošlog i jedi-
nog pojavljivanja.
- Vidite da je isti kad priča 
kako se ponaša. On je jako fin 
dečko, to je važno - proko-

mentarisao je Saša Popović.
U nedavnom razgovoru za 
Pobjedu Šabanoviće je ispri-
čao utiske o takmičenju ,,Zve-
zde Granda“, koje ga je preko 
noći učinilo popularnim ši-
rom regiona. 
- Potrudiću se da dam svoj 
maksimum. Naporno vjež-
bam, ozbiljno se pripremam 
za svaki nastup.
Volio bih da izbor kompozi-
cija ostane tajna, neka to bu-
de iznenađenje za gledaoce, 
ali ću zato sa zadovoljstvom 
otkriti da se se moj stajling 
pobrinula naša poznata mod-
na kreatorka Milena Đurđić 
- zaključio je Isak Šabanović. 
 B. P.

LOS ANĐELES - Vanesa Bra-
jant, supruga tragično nastra-
dalog legendarnog košarkaša 
Kobija, pokrenula je novu 
modnu liniju.

Vanesa je modnu liniju ,,Mam-
basita“ predstavila 1. maja. 

,,Mambasita“ je bio nadimak tra-
gično nastradale kćerke Kobija i 
Vanese - Đijane , koja je poginu-
la u padu helikoptera zajedno s 
ocem.
Zarada od prodaje namijenjena 
je fondaciji porodice Brajant, ko-
ja podržava mlade sportiste.

LONDON - Osiguranje na 
imanju Vindzor kraljice 
Elizabete II (95) neprijatno 
se iznenadilo kada je uočilo 
dvoje nepoznatih ljudi, 
muškarca (31) i ženu (29) 
kako šetaju imanjem, piše 
Miror.

Njih dvoje se neprimjetno 
popelo preko ograde na mje-
stu gdje kraljica često odlazi 
da šeta sa svojim psima i na 
jahanje.

Na kraju su uhapšeni pored 
crkve i doma kraljičinog sina, 
princa Andreja, koji je u tom 
trenutku bio kod kuće, pišu 
britanski mediji.
- Par je satima hodao odma-
ralištem a da ih niko uočio, to 
je sramotno - navode izvori 
bliski kraljici.
Već otprije osiguranje je bilo 
na velikom oprezu, jer su ne-
koliko dana ranije greškom 
propustili nepoznatu ženu 
da uđe u odmaralište.

LOS ANĐELES - Esme Bijanko, zvijez-
da serije ,,Igra prijestola“, tužila je Me-
rilina Mensona za psihičko, seksualno i 
fizičko zlostavljanje.
U tužbi podnijetoj pred saveznim sudom 
u Los Anđelesu, Bijanko kaže da je Man-
son prekršio zakone o trgovini ljudima 
dovodeć i je u Kaliforniju iz Engleske pod 
lažnim navodima da će tumačiti uloge u 
muzičkim spotovima i filmovima koji se 
nikada nijesu ostvarile.
Menson je ranije ove godine rekao da su 
sve njegove intimne veze bile u potpunos-
ti sporazumne. U tužbi se, međutim, na-
vodi da je Menson 2009. godine odletio sa 
Bijankom u Los Anđeles kako bi snimio 
video za pjesmu pod nazivom „Želim da 
te ubijem kao što to rade u filmovima“.
U tužbi se navodi da se očekivalo da ć e Bi-
janka boraviti u Mensonovoj kuć i umjesto 
u hotelu u kome joj je bio rezervisan sm-
ještan. U kući u kojoj je boravila nije bilo 
nikoga osim Mensona. Menson je tada 
navodno glumici uskratio hranu i san, 
zaključao je u spavać u sobu, šibao je, da-
vao joj električne udare, pokušao da je 
prisili na seks sa drugom ženom i prijetio 
da ć e joj uć i u sobu i silovati je tokom noć i. 
U tužbi se tvrdi da nikada nije objavljen 
nijedan video zapis. Njih dvoje su započe-
li vezu na daljinu kasnije te godine, na-
vode sudski dokumenti.
Menson je navodno ponovo doveo Bi-
janku u Los Anđeles 2011. godine, navod-

no da bi se pojavila u njegovom igranom 
filmu „Fantasmagoria“, mada se taj proje-
kat takođe nikada nije ostvario.
Tokom te posjete, Menson je optužen da 
nije dozvolio glumici da napusti dom bez 
njegovog odobrenja, progonio je sjekirom 
po njihovom stanu, rezao je „nacističkim 
nožem“ bez njenog pristanka i fotografi-
sao posjekotine i objavljivao slike na 
mrežama, takođe bez njenog pristanka.
- Bijanki su bile neophodne godine da 
shvati razmjere fizičkog, seksualnog, psi-
hološkog i emocionalnog zlostavljanja 
gospodina Varnera. Njena karijera patila 

je zbog pogoršanja mentalnog zdravlja - 
kaže se u tužbi i dodaje da se ona do danas 
bori „sa složenim postraumatskim stres-
nim poremeć ajem, anksioznošć u, depre-
sijom i napadima panike“.
Glumica, koja je igrala Ros u prve tri se-
zone „Igre prijestola“, prvi put je iznijela 
ovakve navode u februaru.
Bila je jedna od nekoliko žena koje su 
iznosile optužbe nakon što je glumica 
Evan Rejčel Vud na društvenim mreža-
ma rekla da ju je Menson seksualno, fi-
zički i emocionalno zlostavljao tokom 
njihove veze.

LOS ANĐELES - Sa 50. 
godina glumac Džordž 
Kluni već je bio dobitnik 
Oskara za desetak uloga, 
a proslavio se i kao cije-
njeni reditelj, produ-
cent, biznismen, filan-
trop i aktivista.

Uz uspješnu karijeru, 
može se pohvaliti i 
srećnim porodičnim 
životom. Uprkos tome 
što ga mediji već neko 
vrijeme pokušavaju razd-
vojiti od supruge Amal, 
njihova ljubav izgleda 
cvjeta.
Ono zbog čega možda i 
nije najsrećniji je njegov 

nadolazeći, 60. rođendan. 
Za Entertainment Tonight 
je otkrio da nije uzbuđen, 
ali je srećan i zahvalan na 
svemu što danas ima.
- Što se tiče tih uskoro 
navršenih 60 godina, 
slušajte, nijesam oduševl-
jen time, ali to je bolje 
nego da sam mrtav 
- našalio se pa dodao: 
,,Dakle, prihvatiću to. 
Imam dvije mogućnosti“.
Uprkos starenju, glumac 
je rekao da uživa u životu. 
Rekao je da se osjeća sreć-
no i blagosloveno u braku 
s Amal Kluni s kojom se 
vjenčao još 2014. godine i 
sa kojom ima blizance.

Bjelopoljac Isak Šabanović nastupio u emisiji ,,Zvezde Granda“

Nakon prvog nastupa nastao 
je pravi bum. Pitao sam se da li 
mogu da nastavim u tom ritmu - 
rekao je Isak Šabanović

Opravdao 
očekivanja 

žirija i 
publike

Isak Šabanović u emisiji ,,Zvezde Granda“

Udovica Kobija Brajanta 
pokrenula modnu 
liniju ,,Mambasita“

Uhapšeni uljezi koji 
su upali na imanje 
kraljice Elizabete

Zvijezda „Igre prijestola“ Esme Bijanko tužila Merilina Mensona

Psihički i seksualno me zlostavljao
Glumac Džordž Kluni u nedavnom intervjuu 
pričao o bračnom životu

Osjećam se srećno 
i blagosloveno


